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ترویج همجنس بازی
 در انیمیشن ها!!! 

« صفحه 8

یادداشت

معصومـه طاهـری / جامعـه شناس:متاسـفانه ایـن 
روزها شـاهد پخش کارتون ها و انیمیشـن هایی بـرای کودکان 
و نوجوانـان هسـتیم کـه هشـدار دهنـده هسـتند و نمی توان 
براحتـی بچه هـا را پـای تلویزیـون و یـا رایانه به نام سـرگرمی 
گذاشـت، زیرا بعد از انیمیشـن » باب اسـفنجی« و محبوبیتی 
کـه ایجـاد کرد، » دنیای اسـباب بازی ها« حـالا اخیرا کارتونی 
بـرای رده سـنی کـودکان و نوجوانـان سـاخته شـده کـه بـا 
رگه هـای همجنس بـازی همـراه اسـت. در انیمیشـن»لایتیر« 
کـه از مجموعـه انیمیشـن » دنیـای اسـباب بـازی ها« اسـت 
یـک شـخصیت زن بـه اسـم هوروتون بـا زن دیگری تشـکیل 
خانـواده داده اسـت آنهـا زندگـی شـاد و خـوی به همـراه بچه 
خـود دارنـد و درکارتـون »پپـا پیـگ« کـه هـم پپـا خوکـه از 
خـرس قطبـی دوسـت جدیدیش تعریـف می کنـد او به جای 
یـک پـدر ومـادر، دو مـادر دارد!! و... در ایـن انیمیشـن ها کـه 
اهمیـت مـادر را بیشـتر از وجـود پـدر نشـان می دهنـد بـرای 
همیـن مهـم نیسـت دو مـادر کنار هـم زندگی کننـد و پدری 
هم نباشـد مهم شـادی و خوشـبختی اعضای خانواده است که 

تامیـن می شـود!! البته تابـوی هجنس بـازی ...

رئیسی:نباید با فشار نماینده هرجایی 
دانشگاه فرهنگیان بنا کرد
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« صفحه3

صنعت گردشگری ایران 
21 درصـد رشــد کــرد

پس از فروپاشی اتحاد جماهیر شوروی 
و شکل گیری جمهوری آذربایجان، رژیم 
صهیونیستی از نخستین کشورهایی بود 
که آن را به رسمیت شناخت. در حال 
و  آذربایجان  جمهوری  روابط  حاضر، 
رژیم صهیونیستی به سطح استراتژیک 
رسیده است.پس از تأسیس جمهوری 
آذربایجان در سال ۱۹۹۱، این کشور 
اقدام به تغییر ساختار اقتصادی خود، 
مقررات زدایی از آن و پیوستن به اقتصاد 
امر،  این  واسطه  به  کرد.  جهانی  آزاد 
شرکت های رژیم صهیونیستی فرصت 
طلایی برای حضور در اقتصاد این کشور 
یافتند. در سال های اخیر، روابط رژیم 
آذربایجان  جمهوری  و  صهیونیستی 
همواره در حال گسترش بوده است. 
محوریت خرید  بر  بیشتر  روابط  این 
تجهیزات نظامی و پشتیبانی لجستیکی 
این رژیم از جمهوری آذربایجان )مشابه 
آنچه در مناقشه قره باغ رخ داد( و تأمین 
نفت مورد نیاز رژیم صهیونیستی بوده 
است؛ به طوری که جمهوری آذربایجان 
نزدیک به ۴۰ درصد از نفت مورد نیاز 
این رژیم را تأمین می کند.براساس سند 
منتشره از ویکی لیکس، »الهام علیف« 
رابطه  آذربایجان  جمهوری  رئیس 
کشورش با رژیم صهیونیستی را به کوه 
یخ تشبیه کرد؛ این مساله بیانگر رابطه 
گسترده و عمیق این رژیم و حکومت 
الهام علیف است.براساس سند منتشره 
از ویکی لیکس، »الهام علیف« رئیس 
جمهوری آذربایجان رابطه کشورش با 
رژیم صهیونیستی را به کوه یخ تشبیه 
کرد؛ این مساله بیانگر رابطه گسترده 
این رژیم و حکومت علیف  و عمیق 
استمصارف انرژی رژیم صهیونیستیدر 
سال ۲۰۲۲، رژیم صهیونیستی دارای 
میان  در  جمعیت  رشد  نرخ  دومین 
و  توسعه  سازمان  عضو  کشورهای 
بوده   )OECD(اقتصادی همکاری 
است. به لحاظ شاخص تراکم جمعیت 
نیز این رژیم رتبه سوم را میان اعضای 
این سازمان دارد. انتظار می رود تا سال 
۲۰۴۰، جمعیت این منطقه به ۱۳.۲ 
میلیون نفر افزایش یابد؛ به همین دلیل، 
تقاضای انرژی داخلی رژیم صهیونیستی 

در سال های آینده به طور قابل توجهی 
افزایش خواهد یافت.

در ادامه به بررسی موردی نوع و میزان 
مصارف انرژی این رژیم می پردازیم.

انرژی الکتریسیته
به دلیل عدم اتصال شبکه برق رژیم 
صهیونیستی به کشورهای همسایه، 
این رژیم برای تأمین برق خود باید 
درصد  سه  متوسط  طور  به  سالانه 
رشد تولید برق داشته باشد. تنها یک 
رژیم  از  خارج  به  برق  اتصال  شبکه 
صهیونیستی وجود دارد که آن هم از 
طریق شبکه اتصال زیردریایی بوده و 
از اروپا تا این منطقه امتداد یافته است. 
ظرفیت انتقال این خط در حال حاضر 
مقدار  این  که  است  گیگاوات   ۲۱.۵
صهیونیستی  رژیم  نیاز  تأمین  برای 
باید به ۲۷.۹  به برق تا سال ۲۰۲۵ 
گیگاوات افزایش یابد. برق مورد نیاز 
این رژیم، بیشتر از انرژی خورشیدی 

و گاز طبیعی تأمین می شود.
زغال سنگ

مصرف زغال سنگ نسبت به میزان 
 ،۲۰۱۲ سال  در  خود  درصدی   ۶۱
به ۲۱.۸ درصد رسیده و گاز طبیعی 
شده  سنگ  زغال  مصرف  جایگزین 
است. ذخایر ذغال سنگ نیز به ذخایر 
استراتژیک این کشور در مواقع بحران 

تخصیص یافته است.
گاز طبیعی

از کشف نخستین میدان گازی رژیم 
صهیونیستی در سال ۲۰۰۹، این رژیم 
اقدام به توسعه مستمر این میدان های 
سال  در ۲۰  است.  کرده  فراساحالی 
گذشته، این رژیم از یک وارد کننده 
گاز طبیعی به یک صادرکننده تبدیل 
درصد  سال ۲۰۲۱، ۷۹  است.  شده 

صهیونیستی  رژیم  گازی  مصرف  از 
به بخش تولید برق اختصاص یافت؛ 
در دسامبر)آذر-دی( ۲۰۲۱ نیز وزیر 
مجوزهای  صهیونیستی  رژیم  نیرو 
را  گازی  میدان های  اکتشاف  جدید 
توسعه  بر  رژیم  این  تمرکز  دلیل  به 
انرژی های تجدیدپذیر متوقف کرد اما 
در سال ۲۰۲۳، ۱۲ مجوز به ۶ شرکت 
برای اکتشاف گاز طبیعی در منطقه 

انحصاری اقتصادی رژیم اعطا شد.
رژیم صهیونیستی بیش از ۴۳ درصد 
از انرژی اولیه خود را از گاز طبیعی 
گزارش های  براساس  می کند.  تولید 
این   ،۲۰۲۱ سال  در  شده  منتشر 
گاز  مترمکعب  میلیارد   ۱۱.۳ رژیم 
در سال ۲۰۲۳،  است.  مصرف کرده 
که  شد  کشف  کاتلان  گازی  میدان 
تخمین زده می شود دارای ۶۸ میلیارد 

مترمکعب گاز طبیعی باشد.
نفت

نفت، منبع اصلی مصرف انرژی رژیم 
صهیونیستی است. مصرف نفت این 
رژیم در دسامبر ۲۰۲۲ )آذرماه ۱۴۰۱( 
۲۳۲ هزار بشکه در روز گزارش شده 
کشف  زمان  از  نفت  اکتشاف  است. 
نخستین چاه در سال ۱۹۴۷ در رژیم 
صهیونیستی ادامه یافته است اما امروزه 
نفت وارداتی بیش از ۹۹ درصد نیاز نفت 

داخلی را تامین می کند.
انرژی های تجدیدپذیر

دولت رژیم صهیونیستی تصمیم دارد 
تولید  از  درصد   ۳۰  ،۲۰۳۰ سال  تا 
انرژی های  از  را  خود  نیاز  مورد  برق 
این  طبق  کند.  تأمین  تجدیدپذیر 
درصد   ۹۰ خورشیدی  انرژی  طرح، 
شامل  را  تجدیدپذیر  انرژی های  از 
توسط  دیگر  درصد   ۱۰ و  می شود 

انرژی های بادی و آبی تأمین خواهد 
شد.این رژیم برای تحقق بهره برداری 
۹۰ درصدی از انرژی خورشیدی، باید 
ظرفیت تولیدی پنل های خورشیدی 
برابر   ۳.۵( گیگاوات  به ۱۷.۱  را  خود 
افزایش دهد. تخمین  میزان کنونی( 
انرژی های  همراه  به  می شود  زده 
تجدیدپذیر، نیروگاه های هسته ای این 
از برق اسرائیل را  رژیم تا ۱۵ درصد 
تأمین می کنند. در سال ۲۰۲۱، سهم 
انرژی خورشیدی در ترکیب کلی برق 
به ۱۱ درصد رسید که یکی از بالاترین 
نرخ ها در جهان است. طبق آمار سال 
۲۰۲۰، بیش از ۸۴ درصد از خانوارها 
در این منطقه از آبگرمکن خورشیدی 
خطوط  از  یکی  می کنند.  استفاده 
اصلی انتقال نفت جمهوری آذربایجان 
لوله  خط  صهیونیستی،  رژیم  به 
باکو_تفلیس_جیحان است. این خط  
لوله که نفت میدان گونشلی آذربایجان 
را از گرجستان به ترکیه و از آنجا به 
فراوانی  اهمیت  می فرستد،  مدیترانه 
برای رژیم صهیونیستی دارد. اسرائیل 
دومین مشتری بزرگ نفت جمهوری  
آذربایجان است و در عین حال حداقل 
یک سوم )این میزان از وابستگی برای 
محصولی مانند نفت بسیار زیاد است( 
تقاضای نفت این رژیم را دولت علیف 
این  اصلی  می کند.بهره بردار  تأمین 
خط لوله مانند دیگر بخش های نفتی 
انگلیس  »بی پی«  شرکت  آذربایجان 
است. طول خط  لوله یک هزار و ۷۶۸ 
کیلومتر، قطر آن ۴۲ اینچ و ظرفیت 
انتقال روزانه آن ۲.۱  میلیون بشکه در 
روز است. این خط  لوله هشت ایستگاه 
کنترل و نظارت دارد که دو ایستگاه در 
آذربایجان، دو ایستگاه در گرجستان و 
چهار ایستگاه در ترکیه قرار دارد.نفت 
وارد شده از آذربایجان از طریق خط  لوله 
باکو-تفلیس-جیحان وارد بندر اشکلون 
سال  ۲۰۱۱  در  آذربایجان  می شود. 
با صادرات ۵.۱۸  میلیون بشکه نفت 
به اسرائیل به ارزش ۱.۲  میلیارد دلار 
تجاری  شریک  بزرگ ترین  ردیف  در 
اسرائیل در حوزه انرژی در منطقه قفقاز 

و آسیای مرکزی قرار گرفت.

نقش جمهوری آذربایجان در پشتیبانی اقتصادی از رژیم صهیونیستی
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سیاست 2
اخبـار کوتـاهاخبـار بیـن المـلل

مقام اسبق صهیونیست: تعدد جبهه ها مشكل 
اسرائیل را دو چندان كرده است

رئیس اسبق سازمان امنیت داخلی رژیم صهیونیستی )شاباک( گفت که 
تعدد جبهه ها در کنار بی ثباتی کابینه و اختلافات سیاسی و داخلی، 

مشکل این رژیم را دوچندان کرده است.
از  اسرائیل  افزود:  »معاریو«  روزنامه  با  وگو  گفت  در  پری«  »یعقوب 
بی  ثباتی در تصمیم گیری رنج می برد و به اهداف اعلام شده در جنگ 
علیه غزه دست نخواهد یافت.وی اضافه کرد: اسرائیل در حالی در جبهه 
های مختلف گرفتار شده که در آینده نزدیک، برای هیچ کدام از این 
جبهه ها، راه برون رفت ندارد.رئیس اسبق سازمان امنیت داخلی رژیم 
صهیونیستی گفت: باتوجه به دشواری های سیاسی داخلی، تصمیم به 
حمله زمینی به رفح چندان نزدیک نیست و سیاست تعامل با مصر، 

چالش اسیران و فشارهای بین المللی نیز بر این مشکل افزوده است.
: در مرزهای شمالی نبرد سخت و نگران کننده ای در جریان است و به 
نظر نمی رسد که این مشکل به زودی قابل حل باشد، ورود به جنگ 
با حزب الله نیز مشکل را بزرگتر می کند.وی به افزایش عملیات ها در 
قدس اشغالی و کرانه باختری اشاره و اضافه کرد که این جبهه نیز بسیار 
نگران کننده و مشکلی بزرگ است.این مقام اسبق صهیونیست گفت: 
یمنی ها نیز جبهه ای جدید علیه ما باز کرده اند و خطراتی در دریای 
سرخ و خطرات امنیتی در بندر ایلات و جنوب، ما را تهدید می کند. برای 
نخستین بار با ایران به طور مستقیم درگیر شدیم و باقی ماندن نظامیان 

اسرائیل در نوار غزه، بسیار خطرناک است.

سردار تنگسیری:
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مدرسه  دنبال برقراری امنیت در تنگه هرمز هستیم

مرکز ایجاد امید در جامعه است،گفت: 
حوادث روزگار به گونه ای است که شاید 
مسائلی برای دانش آموزان ایجاد شود که 
باید معلمان تلاش کنند گره های ذهنی 

دانش آموزان را باز کنند.
رییس  رییسی،  سیدابراهیم  الله  آیت   
جمهور در آیین تجلیل از معلمان نمونه 
کشوری گفت : موضوع تعلیم و تربیت 
اساس ساختن کشور، صیانت از جامعه، 
اقتصادی،  فرهنگی،  رشد  برای  اساس 
شناسی  آسیب  برای  اساس  اجتماعی، 
و آسیب زدایی از جامعه و اساس برای 

ارتقاء یک نسل است.
و  تعلیم  اینکه  بیان  با  جمهور  رییس 
آسیب هایی  همه  رفع  بر  ناظر  تربیت 
می دهد،  رنج  را  جامعه  امروز  که  است 
یادآور شد: تعلیم و تربیت ناظر بر رفع 
همه دغدغه هایی است که امروز دغدغه 
مندان، جامعه شناسان، آسیب شناسان و 
خانواده های گرامی ارند. بر همین اساس 
آموزش و پروش مسله اول در کشور برای 
اینکه  بیان  با  رییسی  الله  آیت  ماست. 
انقلاب  یک  عنوان  به  اسلامی  انقلاب 
و  انسان  فرهنگ، ساختن  به  فرهنگی، 
ساخت جامعه قرآنی توجه کرده است، 
اظهار داشت: یک جامعه نمونه با نگاه به 
آموزش و پرورش رشد خواهد کرد و محور 
و  جامعه  ساختن  برای  معلم  آن  اصلی 
مدرسه برای ساختن انسان ها خواهد بود.

نیازمند یک سند برای رسیدن به وضع 
مطلوب در آموزش و پرورش هستیم/ 

همه باید ضرورت تحول را بدانند
یک  باید  داد:  ادامه  جمهور  رئیس 
باید  آنچه  و  آنچه هستیم  به  بازنگاهی 
باشیم و همچنین وضع مطلوب و وضع 
موجود داشته باشیم و یک تلاش همگانی 
را برای کم کردن فاصله وضع موجود با 
دهیم.گام های  صورت  مطلوب  وضع 
برداشته شده، گام های قابل توجهی بوده، 
اما نگاه به سند تحول آموزش و پرورش ما 
را بر آن می دارد که یک وضعیت مطلوب 
و یک نقطه هدف را در نظر بگیریم. این 
سند می تواند مستند رفتاری و اقدامی 
ما قرار بگیرد و ما مستند به آن حرکت 
کنیم برای اینکه کارهایی انجام می شود 
هرکدام یک شکل خاصی نداشته باشد 
و بتواند به صورت هماهنگ، منسجم و با 
یک هارمونی و به صورت موزون حرکت 
کند. وی ادامه داد: این سند، مستند اقدام 
و  پرورش  و  آموزش  مدرسه،  خانواده، 
دستگاه های مرتبط با آموزش و پرورش 
است. دستگاه هایی که باید کمک کنند 
تا آموزش و پرورش بتواند این سند را 
اجرایی کند.طبیعتا آن بخش هایی که در 
حوزه اقدامات سخت افزاری یا نرم افزاری 
برای کمک به مدرسه مسئولیت دارند، 
اقداماتشان بسیار مهم است تا ما بتوانیم 
نگاه  امروز  کنیم.  اجرایی  را  سند  این 
آموزش و پرورش این است که با تحول و 
ضرورت این تحول، برنامه ها را تنظیم کند 
و اقداماتی که گام به گام طی می شود، 
اینکه  بر  تاکید  است.با  راستا  این  در 
مدیران و معلمان مدرسه محور تحول 
تحول  این  محور  داشت:  هستند،اظهار 
انسان ساخته شده در مدرسه است که 
می تواند آینده، فرهنگ و عدالت را بسازد.
اگر گره ذهنی دانش آموزان باز نشود 

سبب ایجاد انزوا خواهد شد
اینکه اگر گره  با بیان  آیت الله رییسی 

ذهنی باز نشود، به مسئله و انزوا تبدیل 
خواهد شد، گفت: تلاش برای بازکردن 
گره های ذهنی جوانان و نوجوانان وظیفه 
همه معلمان است و باید به آنچه آنها 
جمهور  رییس  شود.  توجه  می گویند، 
و  معلم  و  دانشجو  و  استاد  بین  ارتباط 
دانش آموز را سبب حل مسئله عنوان 
کرد و اضافه کرد: گاهی دانش آموز آنقدر 
به معلم خود ارادت و انس دارد که مانند 
پدر و مادر به معلم خود نگاه می کند. از 
طرفی حوادث روزگار به نحوی است که 
شاید دانش آموز کشش و ظرفیت هضم 
آن حادثه و مسئله را نداشته باشد و در 
چنین مواقعی معلمان باید حلال مسائل 
دانش آموزان شوند.آیت الله رییسی ادامه 
داد: حل مسئله فقط در سخن و صحبت 
خلاصه نمی شود بلکه گاهی در اجرا باید 

نسبت به حل مسئله اقدام کرد.
مدرسه مرکز ایجاد امید در جامعه است

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مدرسه 
مرکز ایجاد امید در جامعه است، گفت: 
حوادث روزگار به گونه ای است که شاید 
مسائلی برای دانش آموزان ایجاد شود که 
باید معلمان تلاش کنند گره های ذهنی 

دانش آموزان را باز کنند.
رئیس جمهور تصریح کرد: ما در کشور 
پیشرفت های بسیاری داریم راه بازکردن 
گره های ذهنی آشنا بودن با همه زوایای 
داریم.  کشور  در  که  است  چیزی  آن 
شما هم باید خودتان مطلع باشید و هم 
دانش آموزانتان باید مطلع باشند.دشمن 
به دنبال ایجاد یاس و ناامیدی است شما 
دنبال ایجاد امید هستید مدرسه یعنی 
پناه  امید در جامعه، معلم  ایجاد  مرکز 
برای دانش آموز و خانواده برای حل مساله 
و ایجاد امید نه فقط در خانواده بلکه در 

جامعه است.
باید  فرهنگیان  دانشگاه  توسعه 

حساب شده باشد
رئیس جمهور اظهار داشت: ایران قوی 
و  با مدرسه قوی  نمی گیرد مگر  شکل 
با  با مگر  مدرسه قوی شکل نمی گیرد 
معلم قوی. برای تقویت معلمان و برای 
اینکه معلم قوی بتواند در مدرسه حضور 
حکیم  و  فرزانه  رهبری  باشد،  داشته 
و  فرهنگیان  دانشگاه  فرمودند  انقلاب 
شهید رجایی باید بتواند به عنوان مرکز 
تربیت انسانی کارآمد، کار تعلیم و تربیت 
را در کشور مدیریت کند. وی با تاکید 
بر اینکه بنای دولت بر تقویت فرهنگیان 
عِده  جهت  از  هم  داشت:  است؛اظهار 
و عُده و هم از جهت نیروی انسانی به 
ویژه اساتید برجسته ای که بتوانند در این 
دانشگاه فعال باشند. این کار شروع شده 
است. هر اقدامی که لازم باشد در دولت 
فرهنگیان  دانشگاه  که  می دهیم  انجام 
فعال  بتوانند  رجایی  شهید  دانشگاه  و 
عمل کنند. آیت الله رئیسی تصریح کرد: 
توسعه حساب شده این دو دانشگاه کاملا 

حرف متینی است؛ در هر کوی و برزنی 
نمی شود دانشگاه فرهنگیان تأسیس شود. 
فشار این نماینده، آن استاندار و مسئول 
نباید باعث تصمیم گیری و تصمیم سازی 
که  شود  فرهنگیان  دانشگاه  یک  برای 
تابلو داشته باشد ولی هویت آن، هویت 
دانشگاه فرهنگیان نباشد. توسعه باید مبنا 

داشته باشد.
افزایش  معلمان  بندی  رتبه  هدف 

شائن و منزلت معلم است
رییس جمهور با تاکید بر اینکه تلاش 
از  مدرسه ای خالی  تا هیچ  خواهد شد 
رهبر  نگاه  نشود، گفت:  مربی  و  مشاور 
بسیار  تربیت  مسئله  به  انقلاب  فرزانه 
محوری است که در آموزش و پرورش 
به آن توجه می شود و باید این موضوع به 

دست توانای معلمان پیگیری شود.
وی با اشاره به رتبه بندی معلمان یادآور 
شد: در تبلیغاتی که در باره رتبه بندی 
موضوع  بیشتر  شد،  انجام  معلمان 
معیشتی معلمان مورد توجه قرار گرفت 
درصورتی که هدف رتبه بندی معلمان، 
افزایش شان و منزلت معلم، علم افزایی و 
کارایی بیشتر معلم است. آیت الله رییسی 
ادامه داد: موضوع معیشتی در رتبه بندی 
هدف  و  دارد  حداقلی  جایگاه  معلمان 
رتبه بندی این است فکر معلم از موضوع 
معیشت راحت شده و جایگاه و شان معلم 

برای تعلیم و تربیت حفظ شود.
گرو مسائل  در  همه مسائل جامعه 

تربیتی است
رئیس جمهور در مراسم گرامی داشت روز 
معلم امیرالمؤمنین و اولیاء دین )علیهم 
السلام( را مربی اصلی انسان ها عنوان کرد 
و گفت: جایگاه تعلیم و تربیت جایگاه 
رفیعی است.  آیت الله رئیسی تأکید کرد: 
ما در جامعه نظم و قانون محوری را بسیار 
مهم می دانیم و برای انضباط اجتماعی و 
اقتصادی اهمیت قائلیم. رئیس جمهور 
زیبا  را  جامعه  که  صفاتی  همه  افزود: 
از  است؛  تربیت  گرو  در  می دهد  جلوه 
جمله این که چگونه انضباط اجتماعی و 
اقتصادی ایجاد می شود؟ چگونه می توان 
با فقر و تبعیض و فساد مبارزه کرد؟ چرا 
به  اجتماعی  از آسیب های  بسیاری  که 
خاطر بی توجهی به مسائل تربیتی است.  
نقش  این که  بیان  با  رئیسی  آیت الله   
مدرسه در تربیت بسیار مهم است، اظهار 
احساس  باید  همواره  شخص  داشت: 
در  باید  رفتارش  و  اخلاق  و  فکر  کند 
چارچوبی باشد که مبانی تربیتی و همان 
آموخته  او  به  مدرسه  در  که  مبانی ای 
با  جمهور  رئیس  می کند.  اقتضاء  اند 
این  در  معلمان  نقش آفرینی  به  اشاره 
کسوت مقدس خاطرنشان کرد: باید از 
معلمان به خاطر نقش برجسته ای که در 
جامعه سازی، رفع مشکلات و آسیب های 
اجتماعی، صیانت از جامعه، ارتقاء اخلاق 
و فکر و مبانی علمی و فرهنگی جامعه 

دارند تقدیر و تشکر کرد.
از  بعد  هیچ مفهومی در مفاهیم دینی 
توحید به گستردگی و فراگیری عدالت 
به  اشاره  با  جمهور  نداردرئیس  وجود 
به  که  زمانی  از  گفت:  آموزشی  عدالت 
و  برنامه  سازمان  گفتیم  آمدیم  دولت 
عدالت  براساس  را  بودجه  باید  بودجه، 
تقسیم کند. آیت الله رئیسی بیان کرد: 
آمایش  کشور  سطح  در  عدالت  مبنای 
سرزمینی است اینکه کجاها برخوردارتر 
عدالت  است.  کمتربرخوردار  کجاها  و 
آموزشی بسیار اهمیت دارد پرچم عدالت 
را نظام جمهوری اسلامی برداشته و در 

همه سطوح باید عدالت اجرا شود. 
وی با اشاره به عدالت و بعثت، عدالت و 
معاد، عدالت و فرج، عدالت آفاقی و عدالت 
اجتماعی و اقتصادی و عدالت آموزشی و 
عدالت جنسی عنوان کرد: هیچ مفهومی 
به  توحید  از  بعد  ما  دینی  مفاهیم  در 
گستردگی و فراگیری عدالت وجود ندارد.
خدمت  در  باید  ارتباطی  ابزارهای 

ارتقا فرهنگی علمی قرار گیرد
رئیس جمهور گفت: آنچه که به عنوان 
سلطه و تهاجم و شبیخون فرهنگی یاد 
می کنیم و آنکه می توان با همه ابزاهای 
ارتباطاتی و اطلاعاتی در دست بشر از آن 
صیانت کند، فضای مجازی است. اما راه 
حل چیست ؟ راهکار صیانت از بخشی 
از جامعه در مقابل تهاجم، ساخته شدن 
محدودیت  آیا  است.  مدرسه  در  افراد 
سازی و  ممنوعیت امکان پذیر است؟ 

خیر هیچ کدام امکان پذیر نیست.
رئیس جمهور تاکید کرد که این ابزار باید 
برای خدمت در تعلیم و تربیت و ارتقای 
فرهنگی و علمی جامعه و  ارتقا علم و 
و  دانش  و  علم  با  شود.  استفاده  دانش 
تلاش کاری کرد که در خدمت ارتقای 
علم و دانش قرار بگیرد که را ه آن تعلیم 

و تربیت و مدرسه است.
نیازمند  ماندگی  عقب  جبران 

مدیریت جهادی است
رئیس جمهور در مراسم گرامیداشت روز 
معلم  به مساله مدیریت جهادی اشاره 
کرد و گفت:  برخی از عقب ماندگی ها 
به طور عادی قابل جبران نیست بلکه 
راهکار مدیریت جهادی است، مدیریتی 
که اندیشه و انگیزه می خواهد تا این 
الله  کند.آیت  جبران  را  ماندگی  عقب 
آموزش  امروز   دشمن  گفت:  رئیسی 
فناوری،  و  نوآوری  یافته،  پرورش رشد 
نمی  را  تولید  رشد  و  اقتصادی   رشد 
خواهد اما ما همه این را می خواهیم و 

این ایجاد خواهد شد.
جریان  برای  کردن  هزینه  هرگونه 
علم، سرمایه گذرای برای کشور است 
رئیس جمهور هر توجهی به معلم را به 
مثابه سرمایه گذاری برای کشور دانست 
و گفت: برای همه شما معلمان به معنای 
واقعی احترام قائل هستیم و بنای ما توجه 
به تعلیم و تربیت و مقام رفیع معلم است.

برای  هزینه  هرگونه  رئیسی  الله  آیت 
تقویت جریان آموزش و پرورش و جریان 
علم و فرهنگ و ارتقا اخلاق در جامعه را 
سرمایه گذاری دانست و گفت: نتایج این 
سرمایه گذاری را امروز و در آینده بیش 
از بیش مشاهده خواهید کرد.هر سال در 
اردیبهشت، سالروز شهادت  آستانه ۱۲ 
بزرگداشت  و  مطهری  مرتضی  شهید 
مقام معلم، آیین تجلیل از معلمان نمونه 

سراسر کشور برگزار می شود.

نباید با فشار نماینده هرجایی دانشگاه فرهنگیان بنا کرد

جدول مربوط به اعتبارات دستگاه های اجرایی 
در لایحه بودجه تصویب شد

عباسی: مشاركت مردم در دور دوم انتخابات 
مجلس از نظر ملی و منطقه ای مهم است

فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: امروز راهبرد ایران در خلیج فارس 
صلح، امنیت، برادری و دوستی است. ما دنبال برقراری امنیت در تنگه 
هرمز هستیم. دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری در یک گفت وگو به 
مناسبت روز خلیج فارس، اظهار کرد: روز ۱۰ اردیبهشت روز پایان 
اشغال ۱۱۷ ساله پرتغالی ها در خلیج فارس است. پرتغالی ها در سال 
۱۵۰۸ میلادی به خاطر اهمیت خلیج فارس به این منطقه آمدند و تا 
۱۶۲۲ در خلیج فارس بودند. عمیق ترین آب ها در ساحل خلیج فارس و 
بهترین آبراه ها در سمت ایران قرار دارد. ما ۱۳۷۵ کیلومتر ساحل داریم و 
این ها اهمیت ذاتی خلیج فارس است.وی ادامه داد: خلیج فارس به لحاظ 
اقتصادی جایگاه مهمی دارد و ۴۰ درصد گاز و ۶۲ درصد نفت جهان 
در این منطقه قرار دارد. به لحاظ امنیتی این منطقه بسیار مهم است و 
ما بارها پیام صلح و دوستی داده ایم. ما دنبال برقراری امنیت تنگه هرمز 
هستیم و امنیت تردد روزانه ۸۳ کشتی که از این تنگه عبور می کنند 
را برقرار کرده ایم. امروز راهبرد ما در خلیج فارس، صلح، امنیت، برادری 
و دوستی است. بیگانگان مخل امنیت منطقه هستند.فرمانده نیروی 
دریایی سپاه با بیان اینکه این منطقه راهبردی و اقتصادی بوده و برای 
ما و همسایگان مهم است، تصریح کرد: خارجی ها دنبال دو هدف شوم 
حضور نامشروع در منطقه و فروش سلاح در خلیج فارس هستند. این ها 
به دشمن تراشی نیاز دارند، در حالیکه ما دنبال امنیت هستیم. این ها که 
از هزاران مایل دورتر به این منطقه می آیند، دنبال امنیت نیستند. ما پیام 
صلح، دوستی و برادری را به کشورهای مسلمان منطقه داده و بر منافع 

دو جانبه با کشورهای منطقه تاکید کردیم.

کلیات جدول هفتم لایحه بودجه که مربوط به اعتبارات دستگاه های 
اجرایی است، با اعمال برخی اصلاحات به پیشنهاد نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی تصویب شد. نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
اعتبارات  به  بودجه که مربوط  با کلیات جدول هفتم  جلسه علنی 
دستگاه هایی اجرایی است، مخالفت کردند.رئیس سازمان برنامه و 
بودجه در جریان دفاع از کلیات جدول هفت لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
در صحن مجلس گفت: بخش مهمی از بودجه مربوط به جدول هفت 
است که توزیع اعتبارات اعم از اعتبارات هزینه ای و اعتبارات تملک 
بین دستگاه های اجرایی را نشان می دهد.داود منظور اظهار داشـت: 
ما در توزیع اعتبارات بسیار تلاش کردیم که براساس تکالیفی که در 
قانون برنامه هفتم تصویب شده است و با توجه به مجموعه انتظاراتی 
که از دستگاه ها برای سال جاری داریم، عمل کنیم و تقریبا نظر همه 
دستگاه ها نیز در دولت تامین شده است.وی افزود: ما با تک تک وزرا 
و دستگاه های اجرایی و معاونان رئیس جمهور جلسات جداگانه ای 
را برگزار کرده ایم و ریز توزیع اعتبارات را مورد بحث قرار دادیم و 
سعی کردیم تا عدالتی در توزیع اعتبارات داشته باشیم.ممکن است در 
مواردی دیده شود که اعتبارات افزایش یافته است، این رشد ناشی از 
دو عامل است یک عامل این است که ما اعتبارات جدول ۹ را موردی 
و موقت ساماندهی کرده ایم و این موارد را ذیل اعتبارات دستگاه های 
اصلی منتقل کرده ایم بنابراین اگر به عنوان مثال وزارت نیرو برای 
خشکسالی و باروری ابرها موارد و اعتباراتی را در جدول ۹ دریافت 
می کرد که ردیف های موردی و موقت بود ما این اعتبارات این چنینی 
را در ذیل اعتبارات وزارت نیرو تجمیع کرده ایم و اینگونه دیده می شود 

که سرجمع اعتبارات تملک وزارت نیرو حدود ۶۵ همت است.

نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی گفت: نیاز است که مردم 
مانند دور اول، در دور دوم انتخابات پای صندوق های رای حضور یابند و 

با مشارکت در انتخابات، الباقی نمایندگان را انتخاب کنند.
علیرضا عباسی با اشاره به در پیش بودن مرحله  دوم انتخابات دوازدهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی در برخی از حوزه های انتخابیه گفت: ۱۱ 
اسفند مردم با حضور خود ۲۴۵ نفر از ۲۹۰ نفر نماینده مجلس را انتخاب 
کردند و رقابت برای تصاحب ۴۵ کرسی باقی مانده به دور دوم انتخابات 
مجلس دوازدهم موکول شد.وی با تاکید بر اهمیت مشارکت در انتخابات 
دور دوم انتخابات از منظر منطقه ای و همچنین ملی اظهار کرد: نیاز 
است که مردم مانند دور اول، در دور دوم انتخابات پای صندوقهای رای 
حضور یابند و با مشارکت در انتخابات، الباقی نمایندگان را انتخاب کنند.

این نماینده مجلس با تاکید بر اینکه مردم باید با همان دغدغه ای که در 
دور اول داشتند، در دور دوم انتخابات نیز شرکت کنند تا مجلس با قوت 
از هفتم خرداد کار خود را آغاز کند، گفت: قطعاً نمایندگانی که در مرحله 
دوم انتخابات با رای مردم به مجلس راه می یابند در روندهای مجلس 
تاثیرگذار خواهند بود و می توانند در تصمیمات و روند کار مجلس موثر 
باشند. هر دوره ای اقتضائات خودش را دارد؛ ویژگی دوره فعلی پاسخی 
است که ایران در طی »وعده صادق« به دشمن داد؛ در این شرایط 

مطمئناً حضور مردم پای صندوق های رای بسیار تاثیر گذار خواهد بود.

نیویورک تایمز: دادگاه لاهه احتمالا علیه نتانیاهو 
حکم بازداشت صادر می کند

بازداشت بیش از ۹۰۰ تن در اعتراضات 
دانشجویی آمریکا

به گفته پنج مقام خارجی و صهیونیست، مقامات اسرائیلی به طور 
فزاینده ای بر این باورند که دادگاه کیفری بین المللی در حال آماده 
شدن برای صدور حکم بازداشت برای مقامات ارشد دولتی از جمله 
نتانیاهو در ارتباط با جنایات انجام شده در غزه است. به گفته دو تن 
از این پنج مقام، در صورت ادامه دادگاه، مقامات اسرائیلی ممکن است 
به طور بالقوه متهم به ممانعت از ارسال کمک های بشردوستانه به نوار 
غزه و پاسخی بیش از حد تند به حملات ۷ اکتبر )عملیات طوفان 
الاقصی( به سرزمین های اشغالی شوند.مقامات صهیونیست که نخواستند 
نامشان فاش شود می گویند که دولتمردان صهیونیست نگران پیامدهای 
احتمالی چنین پرونده ای هستند، و معتقدند بنیامین نتانیاهو، نخست 
وزیر، یکی از کسانی است که ممکن است نامش در حکم صادر شده 
باشد. نیویورک تایمز در گزارش خود نوشت: مقامات اسرائیلی ماهیت 
اطلاعاتی را که باعث نگرانی آنها در مورد نتیجه دادگاه کیفری بین المللی 
شده، فاش نکردند. احکام دستگیری دادگاه احتمالاً در بسیاری از نقاط 
جهان به عنوان یک توبیخ اخلاقی خفت بار تلقی می شود، به ویژه برای 
تل آویو که ماه ها با واکنش بین المللی به خاطر رفتار خود در غزه، از جمله 
از سوی بایدن، جدی ترین متحد این رژیم مواجه شده است. حکم این 
دادگاه می تواند بر سیاست های تل آویو تأثیر بگذارد، چرا که این رژیم 
همچنان بر عملیات نظامی خود علیه حماس اصرار دارد. یکی از مقامات 
صهیونیست گفت که احتمال صدور حکم بازداشت از سوی دادگاه در 

هفته های اخیر به اطلاع رژیم صهیونیستی می رسد.

روزنامه واشنگتن پست در گزارشی از »بزرگترین واکنش پلیس به فعالیت 
در محوطه دانشگاه ها در سال های اخیر« در مقابل اعتراض دانشجویان 
به جنایات رژیم صهیونیستی در غزه، تعداد دستگیرشدگان را بیش از 
۹۰۰ نفر طی ۱۰ روز اخیر اعلام کرد.سرکوب تظاهرکنندگان در دانشگاه 
کلمبیا در نیویورک موجی از فعالیت را در دانشگاه های سراسر آمریکا به 
راه انداخت که براساس آخرین گزارش ها بیش از ۹۰۰ بازداشتی داشته 
است.در سرتاسر ایالات متحده، رهبران دانشگاه ها تلاش کرده  - و تا حد 
زیادی شکست خورده اند - تا تظاهرات ها را سرکوب کنند، تظاهرات هایی 
که اغلب شاهد مداخله خشونت آمیز پلیس بوده اند، با ویدئوهایی که از 
ایالت های مختلف منتشر شده و نشان می دهد که صدها دانشجو - و 
حتی اعضای هیئت علمی - به زور دستگیر شده اند. معترضان خواستار 
عفو دانشجویان و اعضای هیأت علمی که به دلیل اعتراض تنبیه یا 
اخراج شده اند، هستند. افسران پلیس و مدیران دانشگاه ها در روزهای 
اخیر با معترضان طرفدار فلسطین در تعداد فزاینده ای از دانشگاه های 
سراسر کشور درگیر شده اند و دانشجویان را بازداشت کرده، اردوگاه ها را 
برچیده و دانشجویان را به عواقب تحصیلی تهدید کرده اند.موج تازه ای 
از فعالیت های دانشجویی علیه جنگ غزه با دستگیری حداقل ۱۰۸ 
معترض در دانشگاه کلمبیا در ۱۸ آوریل، پس از حضور مدیران در 
مقابل کنگره و قول سرکوب آن آغاز شد. از آن زمان، مداخلات پلیس 
در چندین دانشگاه، از جمله در برخی از بزرگترین شهرهای آمریکا، 
منجر به دستگیری بیش از ۹۰۰ نفر شده است.خواسته اصلی بسیاری 
از معترضان این است که دانشگاه ها سرمایه خود را از شرکت های مرتبط 
با رژیم صهیونیستی که می گویند از جنگ غزه سود می برند، بیرون 
بکشند.دانشگاه ایالتی پورتلند اعلام کرد دریافت هدایا و کمک های مالی 
از شرکت بوئینگ - که با رژیم صهیونیستی ارتباط دارد - را تا زمانی که 

کالج بحث در مورد اخلاقیات را برگزار کند، متوقف خواهد کرد. 

خارجه  وزارت  سخنگوی  نشست 
نمایشگاه  ششمین  در  روز)دوشنبه( 
جمهوری  صادراتی  توانمندی های 
 )۲۰۲۴ اکسپو  )ایران  ایران  اسلامی 
برگزار شد.کنعانی در این نشست که در 
سالن خلیج فارس تالار ایران در محل 
نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد، فرا 
رسیدن روز خلیج فارس را گرامی داشت.

سخنگوی وزارت خارجه همچنین در 
روز  فرارسیدن  خود  نشست  ابتدای 
یاد شهید مطهری  و  تبریک  را  معلم 

را گرامی داشت.
برای  سیاسی  عزم  کنار  در  ایران 
گسترش ارتباطات به توسعه پایدار 

اقتصادی توجه جدی دارد
ششمین  برگزاری  به  اشاره  با  وی 
صادراتی  توانمندی های  نمایشگاه 

جمهوری اسلامی ایران» اکسپو ۲۰۲۴ 
« با حضور بازرگانان از کشورهای مختلف 
در تهران گفت: این نشان می دهد که 
ایران در کنار عزم سیاسی برای گسترش 
و  اقتصادی  پایدار  توسعه  به  ارتباطات 
کشورهای  با  سازنده  مناسبات  تقویت 
مختلف در این حوزه توجه جدی دارد.

کنعانی با بیان این که کلید برگزاری این 
نمایشگاه  از  هفت ماه پیش با همکاری 
نزدیک وزارت خانه های صمت و خارجه 
و همچنین  سازمان توسعه و تجارت زده 
شد، اظهار کرد: مقامات عالی  بیش از 
۲۴ کشور در این نمایشگاه حضور دارند .
2 هزار بازرگان در نمایشگاه اکسپو 

2۰2۴ مشارکت کرده اند
در  بازرگان  هزار   ۲ این   بیان  با  وی 
این نمایشگاه مشارکت کرده اند، گفت: 

است که  نمایشگاه فرصت خوبی  این 
بازرگانان و علاقه مندان با تولیدات ایران 
برای  لازم  قراردادهای  و  شوند  آشنا 
تهیه کالاهای ایرانی بین تولیدکنندگان 
ایرانی و بازرگانان شرکت کننده در این 

نمایشگاه منعقد شود.
سیاست های  و  پلیسی  اقدامات  با 
خشن نمی توان صدای دانشجویان 

معترض را خاموش کرد
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری 
از  دیگر  بخشی  در  ایران  اسلامی 
سوالی  به  پاسخ  در  خود  صحبت های 
دانشجویی  اخیر  اعتراضات  مورد  در 
نشان  اعتراضات  این  گفت:  آمریکا  در 
افکار  و  جهانی  جامعه  بیداری  دهنده 
عمومی دنیا نسبت به مسئله فلسطین 
و  پلیسی  اقدامات  با  افزود:  وی  است. 

سیاست های خشن نمی توان صدای این 
معترضان را خاموش کرد. وزارت خارجه 
ایران برخورد خشن و پلیسی با فضای 
در  دانشجویی  مطالبات  و  دانشگاه ها 
آمریکا را به هیچ وجه نمی پذیرد و معتقد 
است که با سیاست های خشن و پلیسی 
نمی توان صدای دانشجویان و مطالبات 
برحق افکار عمومی جهان در محکومیت 
جنایت های رژیم صهیونیستی را خاموش 
دولتی  هیات   ۲ حاضر  حال  در  کرد. 
جمهوری اسلامی ایران در دو سطح و 
به دو منظور در ریاض به سر می برند . 
وزیر  آقای خاندوزی  ریاست  به  هیاتی 
اقتصاد برای مشارکت در اجلاس بانک 
توسعه اسلامی به ریاض سفر کرده اند و 
در این هیات آقای فرزین رئیس بانک 

مرکزی نیز حضور دارند.

كنعانی: با اقدامات پلیسی صدای دانشجویان معترض خاموش نمی شود

آیت الله رئیسی در آیین تجلیل از معلمان نمونه کشوری؛

P O L I T I C S

خبـر

حمایت ۱۰ کشور
 از صهیونیست ها 
موفقیتی نداشت

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: ۱۰ کشور در حوزه پدافندی در عملیات تنبیهی وعده 
صادق به رژیم صهیونیستی کمک کردند اما در نهایت پیروزی کشورمان بر سیستم پدافندی کشورهای 
مطرح رقم خورد. سردار سرتیپ پاسدار رمضان شریف در آیین گرامیداشت هفته عقیدتی - سیاسی 
سپاه و بسیج در سالن هفتم تیر ستاد مرکزی قوه قضاییه، اظهار کرد: ۴۵ سالی است که در کشورمان، 
موضوع فلسطین به عنوان مساله ای اصلی مطرح و دومین راهپیمایی بزرگ در کشور نیز راهپیمایی 
روز قدس است.وی بیان کرد: نزدیک به ۸۰ سال از اشغال فلسطین توسط اسرائیل می گذرد و آمریکا 
و اذنابش حامی این رژیم بوده و هستند.سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه عملیات 
طوفان الاقصی در سال گذشته، حمایت از فلسطین را قوت بخشید، افزود: این عملیات پر قدرت علیه 
رژیم صهیونیستی انجام شد که در گذشته مدعی شده و بارها اعلام کرده بود، قلعه ای امن در منطقه 

هستیم و اگر همه ارتش های کشورهای عربی همزمان به ما حمله کنند، پیروز میدان خواهیم بود.
سردار شریف با بیان اینکه صهیونیست ها لحظه ای از تقویت بنیه نظامی، امنیتی و دفاعی خود غافل 
نمی شوند، اظهار کرد: با این وجود، نزدیک ۷ ماه است که صهیونیست ها در همین غزه ماندند و به 
هیچکدام از اهدافی که اعلام کرده بودند، نرسیدند. رژیم صهیونیستی در میدان مصاف با غزه بدون 
پدافند و با انجام هزاران بمباران، راه به جایی نبرده است.با این عملیات، هیمنه رژیم صهیونیستی در 
حوزه عملیاتی، نظامی و دفاعی به هم ریخت، همچنین موج حمایت جهانی از فلسطینیان و انزجار از 
این رژیم رقم خورد.در عملیات تنبیهی وعده صادق ۱۰ کشور در حوزه پدافندی به رژیم صهیونیستی 
کمک کردند و در پس این عملیات، پیروزی کشورمان بر سیستم پدافندی کشورهای مطرحی رقم 

خورد، همان هایی که به حمایت رژیم صهیونیستی آمده بودند.
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3اقتصاد
اخبار کوتاه اقتصادیگزارش اقتصادی

صادرات ۲۱۰ هزار تن محصولات شیلاتی

رئیس سازمان شیلات ایران گفت: سال گذشته ۲۱۰ هزار تن صادرات 
محصولات شیلاتی با ارزش ۶۵۰ میلیون دلار را به ۶۷ کشور داشتیم.

به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، سید حسین حسینی در جریان بازدید 
از نمایشگاه اکسپو با بیان اینکه نمایشگاه اکسپو یکی از نمایشگاه های 
مهم در زمینه ظرفیت های صادراتی است افزود: در سال های اخیر ایجاد 
زنجیره های ارزش در دستور کار استاندارها قرار گرفته و زنجیره ارزش 

آبزیان در تیپ الگویی زنجیره ارزش در ۱۵ استان در حال اجرا است.
از  یکی  شیلات  صنعت  کرد:  تصریح  ایران  شیلات  سازمان  رئیس 
ظرفیت های بی بدیل در حوزه سرمایه گذاری و ارزآوری بوده و از 
اهداف اصلی وزارت جهاد کشاورزی است، سال گذشته ۱۹ همت جذب 
سرمایه گذاری در بخش شیلات داشتیم که ۹۰ درصد آن توسط بخش 
خصوصی انجام شده است، در سال ۱۴۰۱، ۱۱.۸ همت سرمایه گذاری 
در این بخش انجام شده بود که نشان دهنده آن است که ظرفیت هایی 
بالایی در این صنعت وجود دارد.وی در رابطه با صادرات در حوزه شیلات 
تصریح کرد: سال گذشته ۲۱۰ هزار تن صادرات محصولات شیلاتی 
با ارزش ۶۵۰ میلیون دلار را به ۶۷ کشور داشتیم و تنوع محصولات 
صادراتی شامل تخم چشم زده ماهی، غذای آبزیان و خاویار پرورشی 
می شود.خاویار صادراتی ما از محل پرورش ماهی خاویاری در ۲۲ استان 
کشور و حدود ۲۰۰ مزرعه تامین می شود که بالغ بر ۲۱ تن استحصال 
خاویار داشته ایم. وی درباره با جهش تولید ماهیان گرمابی در سال 
گذشته خاطرنشان کرد: میزان تولید ماهیان گرمابی در سال گذشته از 

۵ هزار تن به ۳۷ هزار تن افزایش یافته است.

مذاکره برای تامین مالی 3 پروژه جدید ایران از 
سوی بانک توسعه اسلامی شورای جهانی سفر و گردشگری از رشد 

ایران  گردشگری  صنعت  درصدی   ۲۱
کرد:  اعلام  و  داد  خبر  سال ۲۰۲۳  در 
گردشگران ترکیه ای در جایگاه دوم ورود 

به ایران پس از عراقی ها قرار دارند.
 شورای جهانی سفر و گردشگری از رشد 
۲۳.۲ درصدی سهم صنعت گردشگری 
در تولید ناخالص داخلی جهان در سال 
۲۰۲۳ خبر داده است. این صنعت ۹.۱ 
درصد از کل تولید ناخالص داخلی جهان 
در سال ۲۰۲۳ را به خود اختصاص داده 
است. ارزش این صنعت در سال ۲۰۲۳ 

به ۹.۹ تریلیون دلار افزایش یافته است.
در سال میلادی گذشته ۳۳۰ میلیون 
نفر در صنعت گردشگری دنیا مشغول 
فعالیت بوده اند که این رقم نسبت به 
سال قبل از آن رشد ۵.۵ درصدی داشته 
کل  از  گردشگری  صنعت  سهم  است. 
اشتغال دنیا در سال ۲۰۲۳ بالغ بر ۱۰.۴ 

درصد بوده است.
رشد 2۱ درصدی صنعت گردشگری 

ایران در سال گذشته
بر اساس این گزارش، صنعت گردشگری 
ایران در حالی که پس از فروکش کردن 
همه گیری کرونا طی سال ۲۰۲۱ رشد 
۴۰ درصدی و در سال ۲۰۲۲ رشد ۳۹ 
درصدی را تجربه کرده بود در سال ۲۰۲۳ 

نیز با رشد ۲۱ درصدی مواجه شده است. 
این در حالی است که طی سال ۲۰۲۰ 
با شیوع کرونا، صنعت گردشگری ایران 
با افت ۴۵ درصدی سهم خود در تولید 
ناخالص داخلی مواجه شده بود.بر اساس 
و  سفر  جهانی  شورای  آمار  جدیدترین 
از  گردشگری، سهم صنعت گردشگری 
کل اقتصاد ایران در سال ۲۰۲۳ نیز به ۴.۷ 
درصد افزایش یافته است. در سال پیش از 
آن سهم این صنعت از کل اقتصاد ایران 
به همین  بود.  گزارش شده  ۴.۶ درصد 
ایران طی  این صنعت در  ارزش  ترتیب 
سال گذشته به ۷۴۰ هزار میلیارد تومان 
صنعت  است.اشتغالزایی  یافته  افزایش 
گردشگری ایران در سال ۲۰۲۳ با رشد 
۱۰.۳ درصدی نسبت به سال قبل از آن 

مواجه شده است. تعداد افراد شاغل در این 
صنعت ۱.۶ میلیون نفر بوده است. سهم 
صنعت گردشگری در کل اشتغال کشور 
طی سال ۲۰۲۳ بالغ بر ۶.۶ درصد بوده 
گردشگری  و  سفر  جهانی  است.شورای 
در سال ۲۰۲۴  است  کرده  بینی  پیش 
نیز صنعت گردشگری ایران رشد ۱۲.۱ 
درصدی را تجربه کند و ارزش این صنعت 

به ۸۳۰ هزار میلیارد تومان برسد.
گردشگران خارجی 7۰ هزار میلیارد 

تومان در ایران هزینه کردند
رونق  بر  علاوه  می دهد  نشان  آمارها 
صنعت  ایران،    در  خارجی  گردشگری 
گردشگری داخلی نیز رشد خوبی در سال 
۲۰۲۳ داشته است. گردشگران خارجی 
۷۰ هزار میلیارد تومان در ایران طی سال 

۲۰۲۳ هزینه کرده اند که این رقم نسبت 
رشد  درصد   ۸۳.۶ آن  از  قبل  سال  به 
داشته است. گردشگران داخلی ایران در 
سال ۲۰۲۳ نیز بالغ بر ۴۹۳ هزار میلیارد 
تومان هزینه کرده اند که این رقم نسبت 
به سال قبل از آن با رشد ۱۸.۷ درصدی 

مواجه شده است.
گردشگران ترکیه ای در جایگاه دوم 

ورود به ایران پس از عراقی ها
سفرهای  کل  از  گزارش  این  اساس  بر 
میلادی  سال  طی  ایران  در  گردشگری 
گذشته ۹۷.۷ درصد با هدف تفریح انجام 
شده و ۲.۳ درصد سفرها نیز تجاری بوده 
است.از کل گردشگران خارجی که طی 
سال ۲۰۲۳ وارد ایران شده اند ۳۷ درصد 
عراقی بوده اند. عراقی ها رتبه اول در این 
زمینه را داشته اند. پس از عراق،  گردشگران 
ترکیه ای مقام دوم را از نظر میزان بازدید 
 ۱۱ داشته اند.   ۲۰۲۳ سال  در  ایران  از 
درصد از کل گردشگران خارجی ورودی 
به ایران طی این سال ترکیه ای بوده اند. 
وورد گردشگران ترکیه ای به ایران در این 
دو  از  بیش  قبل  سال  به  نسبت  سال 
جمهوری  است.گردشگران  شده  برابر 
 ۶ با  پاکستان  درصد،   ۷ با  آذربایجان 
درصد، و لبنان با ۳ درصد به ترتیب در 

رتبه های بعدی قرار داشته اند.

مدیر اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
نیازمند  ایران و آفریقا  )ایمیدرو( گفت: 
توسعه روابط تجاری در بخش معدن و 
صنایع هستند و این مهم مقدمه انجام 
سرمایه گذاری است.امیر نوژان یونسیان 
در پنل معدن و صنایع معدنی دومین 
ارائه  با  تاکید  با  آفریقا  و  ایران  اجلاس 
و  معدن  های  توانمندی  از  جزییاتی 
همکاری  شرایط  ایران،  معدنی  صنایع 
های تجاری با آفریقا را ناکافی دانست و 
افزود: با توجه به پتانسیل های موجودف 
توسعه روابط تجاری دو طرف از اولویت 
این  با  کرد:  تاکید  است.وی  برخوردار 
مقدمه شرایط سرمایه گذاری نیز فراهم 
سهم  آفریقایی  شود.کشورهای  می 

صنایع  و  معدن  محصولات  از  چندانی 
معدنی ایران ندارند و باید این حوزه را 
تقویت کرد.وی افزود: ایران در عین حال 
نیازمند واردات برخی محصولات معدنی 
از جمله بوکسیت و... است که می توان 

آن ها را از آفریقا تامین کرد.

آماده همکاری در اکتشاف در آفریقا 
هستیم

اردشیر  و  عتیقی  ایمان  دیگر  سوی  از 
سعدمحمدی مدیران عامل شرکت های 
گل گهر و توسعه معادن و فلزات، راه های 

همکاری های دو طرف را برشمردند.

سـعدمحمدی در این باره گفـت: آماده 
همـکاری در حـوزه هـای اکتشـاف و 
و  ای  حرفـه  هـای  روش  بـا  فـرآوری 
جدیدتریـن فنـاوری روز دنیا هسـتیم.

وی ادامـه داد: سیسـتم هـای هـوش 
جدیـد  هـای  ارزیابـی  و  مصنوعـی 
اکتشـافی را در اختیـار داریـم کـه می 
توانـد شـروعی بـرای همـکاری هـای 
معدنـی بـا آفریقـا باشد.سـعدمحمدی 
افـزود: شـرکت هـای ایرانـی از جملـه 
ایریتک قادر هسـتند در احداث کارخانه 
هـای فـولادی با طـرف هـای آفریقایی 
نشسـت  ایـن  در  کننـد.  همـکاری 
تخصصـی همچنیـن جلسـه پرسـش 
و پاسـخ بـا حضـور مدیـران معدنـی و 

صنایـع معدنـی ایـران برگـزار شـد.

معاون اجرایی و هماهنگی انجمن فولاد 
ایران گفت: در صورت رفع محدودیت های 
پیش بینی  زیرساختی  مسایل  و  انرژی 
میلیارد  می کنیم که صنعت فولاد ۱۰ 
دلار ارزآوری برای امسال به همراه داشته 
معرفی  نشست  در  یعقوبی  باشد.وحید 
فولاد  صنعت  صادراتی  توانمندی های 
ایران عمرمان با نمایشگاه اکسپوی ۲۰۲۴، 
اظهار داشت: ایران دهمین تولیدکننده 
فولاد در کشور و پانزدهمین صادرکننده 
این صنعت است توانمندی های صادرات 
صنعت فولاد ایران بارها اعلام شده است.

وی افزود: سال گذشته ۷.۸ میلیارد دلار 
صادرات صنعت فولاد ثبت شد که امسال 
پیش بینی می کنیم این رقم افزایش پیدا 
کند.معاون اجرایی و هماهنگی انجمن 
مهم ترین  از  یکی  داشت:  بیان  فولاد 
انرژی  بحث  فولاد،  صنعتگران  مسایل 
مسایل  که  است  ارزی  سیاست های  و 
ارزی نیازمند بازنگری و یکپارچه سازی در 

جهت توسعه صادراتی استعمده آب مورد 
نیاز خود را از آب پساب تهیه می کند و 
سیستم های بازچرخی گذاشته است.وی 
اضافه کرد: صنعت فولاد نه تنها مصرف 
آب را کم کرده است؛ بلکه آب شیرین 
را تولید می کند با سرمایه گذاری آب از 
دریای عمان شیرین و پمپاژ می کند و به 
استان های یزد و اصفهان انتقال می دهد. 
از این رو صنعت فولاد نه تنها قاتل آب 

و صنعت آب بری نیست؛ بلکه وضعیت 
آبی را ساماندهی می کند.این نشست در 
فولاد  زنجیره  صادرات  توسعه  راستای 
برگزار  اکسپو  ایران  قالب  در  و  ایران 
از  میهمانان خارجی  بر  می شود، علاوه 
وزارت  از  مسئولینی  جهان،  کشور   ۱۰
نیز  تجارت  توسعه  سازمان  و  صمت 
کرد:  اضافه  داشت.وی  خواهند  حضور 
ونزوئلا،  کوبا،  کشورهای  از  نمایندگانی 

پاکستان و سایر کشورها حضور دارند.  
نشست معرفی توانمندی های صادراتی 
صنعت فولاد ایران همه مان با نمایشگاه 
ایران ۲۰۲۴ با حضور جمعی  اکسپوی 
و  ایران  فولاد  مسئولین  و  مدیران  از 
همچنین بازرگانانی از کشورهای مختلف 
نمایشگاه های  دائمی  محل  در  جهان 
بین المللی تهران برگزار شد. رویدادهای 
از  جدای  اکسپو،  ایران  نظیر  مهمی 
معرفی توانمندی های صادراتی کشورمان 
زمینه های  مختلف،  حوزه های  در 
قابل توجهی را برای ایجاد ارتباط میان 
فعالان اقتصادی ایران و فعالان اقتصادی 
خارجی که به توانمندی های کشورمان 
نیازمند هستند، ایجاد می کند و عملاً به 
مثابه یک حلقه واسطه جهت پیوند دادن 
تولیدکنندگان و کارآفرینان ایرانی با آن 
دسته از کشورها، شرکت ها و افرادی عمل 
می کند که به توانمندی های کشورمان به 

شدت نیاز دارند.

وزارت  معدنی  صنایع  دفتر  سرپرست 
صنعت، معدن و تجارت گفت: کشورهای 
خارجی از جمله ونزوئلا، کوبا و الجزایر 
خواستار خدمات فولاد هستند شرکت 
فولادی در زمینه صادرات خدمات فنی 

و مهندسی اقدام کنند.
علی قلی زاده در نشست معرفی توانمندی 
صادراتی صنعت فولاد ایران در نمایشگاه 
ایران اکسپو ۲۰۲۴ اظهار داشت: با وزارت 
امور خارجه در این زمینه رایزنی صورت 
گرفته است تا صنعتگران بتوانند خدمات 
مورد نیاز را صادر کنند.وی افزود: تخصیص 
اعتبارات ارزی بر اساس بخشنامه بانک 
مرکزی در خصوص عملکرد خدمات و 
تولیدات ارایه می شود که صنعتگران می 
توانند از این خدمات استفاده کنند. ضمن 
اینکه مشوق های صادراتی را بانک مرکزی 
اعلام کرده است که صنعتگران می توانند 
از آن خدمات بهره مند شوند. سرپرست 
دفتر صنایع معدنی وزارت صمت با اشاره 
به تامین انرژی صنعت فولاد گفت: سال 

لحاظ  از  سال  ترین  هماهنگ  گذشته 
تامین انرژی با وزارتخانه نفت و نیرو بود 
که با هماهنگی های صورت گرفته شاهد 
از  ناشی  تولید و کاهش تبعات  افرایش 
محدود انرژی هستیم.قلی زاده بیان داشت: 
امسال گسترده شدن شبکه خانگی یک 
معضل برای تامین برق واحدهای صنعتی 
است که جلسه هایی با حضور وزارت نیرو 
و انجمن های مختلف برگزار می شود تا 
به تخصیص انرژی کمک کند.سرپرست 
دفتر صنایع معدنی وزارت صمت با تاکید 
بر اینکه برنامه ریزی برای ایجاد نیروگاه 

صورت  فولاد  صنعت  تامین  خود  های 
گرفته گفت: تا پایان سال ۱۴۰۵ تعدادی 
از نیروگاه ها به مرحله بهره برداری می 
رسد که کمک به تامین برق مورد نیاز 

فولاد خواهد کرد.
برای  صمت  وزارت  کرد:  عنوان  وی 
تخصیص نهادهای انرژی تلاش می کند.

به گزارش ایرنا، نشست معرفی توانمندی 
صادراتی صنعت فولاد ایران همه مان با 
نمایشگاه اکسپوی ایران ۲۰۲۴ با حضور 
جمعی از مدیران و مسئولین فولاد ایران 
و همچنین بازرگانانی از کشورهای مختلف 

جهان در محل دائمی نمایشگاه های بین 
المللی تهران برگزار شد. ششمین نمایشگاه 
توانمندی های صادراتی جمهوری اسلامی 
رویداد  بزرگ ترین  عنوان  به  ایران، 
صادراتی کشور با پیش بینی بازدید بیش 
از ۲۰۰۰ تاجر و بازرگان خارجی از ۱۱۹ 
کشور جهان، از روز ۸ تا ۱۲ اردیبهشت ماه 
۱۴۰۳ در مرکز نمایشگاه های بین المللی 
تهران برگزار می شود. رویدادهای مهمی 
معرفی  از  جدای  اکسپو،  ایران  نظیر 
کشورمان  صادراتی  توانمندی های 
زمینه های  مختلف،  حوزه های  در 
قابل توجهی را برای ایجاد ارتباط میان 
فعالان اقتصادی ایران و فعالان اقتصادی 
خارجی که به توانمندی های کشورمان 
نیازمند هستند، ایجاد می کند و عملا به 
مثابه یک حلقه واسطه جهت پیوند دادن 
تولیدکنندگان و کارآفرینان ایرانی با آن 
دسته از کشورها، شرکت ها و افرادی عمل 
می کند که به توانمندی های کشورمان به 

شدت نیاز دارند.

صنعت گردشگری ایران 2۱ درصد رشد کرد

ایران و آفریقا نیازمند توسعه روابط تجاری در بخش معدن و صنایع هستند

پیش بینی صادرات ۱۰ میلیارد دلاری فولاد در سال ۱۴۰۳

خدمات فنی و مهندسی صنعت فولاد ایران به كشورهای خارجی صادر می شود

تولید ۳۴۳ هزار تن محصولات صنعتی و کشاورزی 
به ارزش 2۰ همت در منطقه آزاد ارس

تشکیل کنسرسیوم کشتی سازی 
تمام ایرانی امضا شد

»EXPO ۲۰۲۴« نمایش جهانی قدرت 
ژئوپولتیک ایران است

بهبود ۲ میلیارد دلاری تراز تجاری
 محصولات كشاورزی

اجلاس رسمی بانک توسعه اسلامی در حالی در ریاض عربستان شروع 
به کار کرد که مذاکره برای تامین مالی ۳ پروژه جدید ایران از سوی بانک 
توسعه اسلامی از مهمترین اهداف این اجلاس برای ایران محسوب می 
شود.سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی کشورمان که به 
ریاض سفر کرده است صبح امروز در نشست رسمی مجمع عمومی بانک 
توسعه اسلامی حضور یافت. خاندوزی تا ساعتی دیگر در این نشست 
سخنرانی خواهد کرد.در حاشیه این اجلاس، وزیر اقتصاد کشورمان 
در گفتگویی اظهار کرد: امسال پنجمین سالگرد تاسیس بانک توسعه 

اسلامی به عنوان بزرگترین نهاد مالی کشورهای مسلمان است.
وی ادامه داد: ۵۷ کشور مسلمان عضو از تسهیلاتی که این بانک برای 
پروژه های زیرساختی انرژی آموزش بهداشت و سلامت تزریق می کند 
استفاده می کنند، ما هم در ایران به عنوان یکی از سه سهامدار بزرگ که 
از ابتدا نقش آفرین بودیم در پنجاهمین سالگرد مجمع عمومی بانک در 
ریاض شرکت فعالانه داشتیم.خاندوزی گفت: در این اجلاس هم بخش 
خصوصی کشور مشارکت وسیعی داشت، هم نمایندگان بخش های 
دولتی، وزارت اقتصاد و سایر وزارتخانه های ذیربط در این دوره حضور 
فعال دارند.تنها نهادی که علی رغم تحریم های ظالمانه آمریکا همچنان 
در تامین مالی پروژه ها از اعتبارات بین المللی به طرح عمرانی کشور 
کمک می کند، بانک توسعه اسلامی است.وزیر اقتصاد یادآور شد: ما امروز 
۱۱ طرح مهم در استان های مختلف داریم که تامین مالی آنها به صورت 
ارزی توسط بانک توسعه اسلامی انجام می شود.در سال های ۹۷ تا 
۱۴۰۰ مشکلاتی در نظام بازپرداخت ایران وجود داشت که موجب توقف 
عمرانی جمهوری اسلامی ایران شده بود؛ دولت سیزدهم با اهتمام جدی 
این موانع و مشکلات را برطرف کرد و مجدداً شاهد این هستیم که تزریق 
به پروژه های ایران از سوی بانک توسعه اسلامی آغاز شده است.وی اظهار 
کرد: در مجمع سالانه بانک توسعه اسلامی غیر از اینکه صورت های مالی 
بانک به تصویب می رسد، خط مشی سال آینده بانک توسعه اسلامی نیز 

توسط وزرای قتصاد عضو تعیین می شود.    

مدیرعامل منطقه آزاد تجاری صنعتی ارس گفت: سال گذشته، ۳۴۳ 
هزار تن محصولات صنعتی و کشاورزی به ارزش ۲۰ همت تولید شد که 

رشد هفت درصدی نسبت به سال ۱۴۰۱ داشته است.
اظهار  صادراتی  توانمندی های  نمایشگاه  ششمین  در  کیانی  مجید 
داشت: در صورتی که موانع سر راه تولید و صادرات برداشته و مسائل و 
قوانین اصلاح شود شاهد افزایش تولید خواهیم بود.رفع تعهدات ارزی 
برای سرمایه گذاران نیازمند همکاری وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و بانک مرکزی است.وی با اشاره به کسب رتبه برتر منطقه ارس در 
بین سایر مناطق آزاد گفت: طبق ارزیابی های دبیرخانه شورای عالی 
مناطق آزاد تجاری، منطقه آزاد ارس در بین مناطق دیگر رتبه اول را 
در بین هفت شاخص از جمله حوزه سرمایه گذاری، اقتصادی، عمرانی، 
اجتماعی، فرهنگی و سایر موارد کسب کرد.کیانی بیان داشت: این امر 
نتیجه یک برنامه ریزی و سیاستگذاری دقیق بود که پیگیری های منطقه 
آزاد  منطقه  اینکه  به  اشاره  با  شد.وی  حاصل  موفقیت  ارس  آزاد 
ارس سال گذشته اقدام به جذب سرمایه گذاری ها کرد گفت: سال 
سرمایه گذاری ها  جذب  در  جهش  سال  منطقه  این  برای   ۱۴۰۲
بود در همین راستا ۱۰۲ همت تقاضا وارد شد که ۷۰ درصد در 
برای سرمایه گذاران صادر  و جواز ساخت  تأیید شد  کمیسیون ها 

شد که امسال شاهد بهره برداری واحدهای تولیدی خواهیم بود.

تفاهم نامه ایجاد کنسرسیوم ساخت کشتی تمام ایرانی در مراسمی با 
حضور ۳ شرکت کشتی سازی داخلی امضا شد.منوچهر علیپور مدیرعامل 
شرکت صنعتی دریایی ایران )صدرا( در حاشیه امضای این تفاهم نامه 
گفت: کنسرسیوم کشتی سازی داخلی با حضور سه شرکت بزرگ ایرانی 
صدرا، ایزوایکو و دریابندر با هدف این که نیازمندی های صنعت دریایی 
کشور را تامین کند ایجاد شد.این کنسرسیوم با تجمیع نیازها و با بهره 
گیری از ظرفیت های موجود و توان اعضا می تواند اقدامات گسترده 
ای را انجام دهد.مدیرعامل شرکت صدرا، فاز اول را در همکاری تمامی 
دستگاه ها و متخصصان دانش بنیان و دانشگاه های دریایی برای تامین 
نیازهای داخلی در مسیر تحقق جهش تولید برشمرد و گفت: فاز دوم این 
برنامه به بانک ها و موسسات مالی با کارفرمایان برای تجمیع منابع است. 
ضمن این که تجمیع فناوری نیز همواره مدنظر ما در تمامی مراحل 
کمک به تولید و تامین نیازهای تجهیزاتی داخل در کنار واردات نیازها 
است. علیپور درباره قراردادهای تامین کشتی های ساخته شده توسط 
صدرا، گفت: در حال حاضر قرارداد ۴ کشتی با ظرفیت های ۳۵۰۰ تن و 
۵ هزار تن با کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران منعقد شده است که دو 
فروند به صورت روروشیپ و دو فروند مربوط به حمل کالاهای عمومی 

است که تا پایان سال دو فروند تحویل کشتیرانی می شود.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس یازدهم برگزاری 
اجلاس بین المللی ایران و آفریقا و همچنین نمایشگاه توانمندی  صادراتی 
با حضور ۱۰۰ کشور را نمایانگر بی اثر بودن تحریم ها و ناشی از قدرت 

ژئوپولتیک ایران در گستره جغرافیای جهان توصیف کرد.
شهریار حیدری در مورد اهمیت برگزاری دومین اجلاس بین المللی ایران 
و آفریقا و همچنین برگزاری ششمین نمایشگاه توانمندی  صادراتی ایران 
IRAN EXPO ۲۰۲۴ گفت: در طول ۷۰ سال گذشته همواره دو قطب 
شرق و غرب با محوریت شوروی و آمریکا مقابل هم بودند، اما با ایجاد 
پیمان های نوین منطقه ای و بین المللی، یکجانبه گرایی محدود و قدرت 

میان کشورها توزیع شد و نظم جدید بین المللی شکل گرفت.
ایران پس از انقلاب اسلامی با عضویت در سازمان های همکاری منطقه ای 
و بین المللی چون پیمان شانگهای و بریکس بر قدرتش افزود و اثرگذاری 
تحریم ها را کم کرد. اکنون هم برگزاری نشست هایی چون اجلاس آفریقا  
ناشی از قدرت ژئوپولتیک ایران در گستره جغرافیای جهان است.حیدری 
با اشاره به ادعای غرب مبنی تضعیف ایران در اثر تحریم ها، گفت: ایران 
با برگزاری نمایشگاه ششمین نمایشگاه توانمندی های صادراتی جمهوری 
اسلامی ایران با حضور ۱۰۰ کشور ثابت کرد که تحریم ها اثر چندانی در 
روند توسعه ایران نداشته و جمهوری اسلامی بدون توجه به تحریم ها به 
روند تولید و نوآوری ادامه می دهد. وی گفت: غرب فکر نمی کرد ایران 
توان برگزاری نمایشگاه توانمندی صادراتی )ایران اکسپو( را داشته باشد 
و تولیدات و تجهیزات داخلی خود را در معرض دید جهانیان بگذارد. 
این نمایشگاه اثبات می کند که ایران رو به توسعه و نوآوری است و 
بالندگی در سطح جامعه جهانی است. نمایشگاه  دارای پویندگی و 
و  بزرگ ترین  به عنوان  اکسپو(،  )ایران  ایران  توانمندی های صادراتی 
مهم ترین رویداد تجاری در راستای نمایش توانمندی های صادراتی با 
بازارهای بین المللی روز شنبه ۸ اردیبهشت با حضور جمعی از فعالان 

اقتصادی در نمایشگاه بین المللی تهران آغاز به کار کرد.

وزیر جهاد کشاورزی از اجرای طرح های آبخیزداری با مشارکت مردمی 
خبر داد و گفت: تراز تجاری محصولات کشاورزی در سال ۱۴۰۲، ۲ 
میلیارد دلار بهبود یافته است.به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، محمدعلی 
نیکبخت در نشست شورای معاونین و روسای سازمان های جهاد کشاورزی 
سراسر کشور، ضمن تقدیر از تلاش معاونین و مدیران وزارت متبوع برای 
عملکرد مثبت و موفقیت آمیز آنها در ایجاد و کنترل آرامش در بازار، گفت: 
در حال حاضر نهاده های مورد نیاز کشور تا پایان شهریور ماه تامین است.

بر وزارت  یادآوری روزهای آغازین تصدی اش  با  وزیر جهاد کشاورزی 
جهاد کشاورزی، اظهارداشت: در حالی که برای آرامش بازار و تامین نیاز 
مردم بیش از ۱۰۰ هزار تن از ذخایر گوشت و مرغ کشور در عید سال 
۱۴۰۲ به بازار عرضه شده بود، از تیر ماه همان سال در ذخایر استراتژیک 
کنجاله، گوشت و مرغ به صفر رسیده بودیم اما با مدد الهی و همت شما 
مدیران توانستیم مشکلات را پشت سر گذاشته و امروز با یک تجربه 
موفقیت آمیز می توانیم سال ۱۴۰۳ را با شرایط بسیار خوبی پیش 
ببریم.وی بر ضرورت تبیین و به تصویر کشیدن عملکرد موفقیت آمیز 
اجرای  امسال  کرد:  تصریح  و  تاکید  مسوولان  سوی  از  وزارتخانه 
طرح های آبخیزداری و طرح های کوچک تامین آب، اولویت نخست 
و اجرای طرح های آب و خاک اولویت دوم برنامه های وزارتخانه است.

اقبال گردشگران ترکیه ای به ایران

E C O N O M I C

افزایش ۴.2 برابری تقاضا 
برای سرمایه گذاری در 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادی

دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی گفت: سال گذشته تقاضا برای سرمایه گذاری در این 
مناطق نسبت به سال ۱۴۰۱، ۴.۲ برابر رشد داشت.

»حجت الله عبدالملکی« در مراسم رونمایی از بسته های سرمایه گذاری در نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی اظهار داشت: سال گذشته میزان سرمایه گذاری در حوزه ساختمان، ماشین آلات و کارخانه 
در مناطق آزاد سه برابر سال ۱۴۰۱ بود.وی ادامه داد: پروژه هایی که سال گذشته ساخت آنها آغاز 
شد ۷.۵ برابر سال ۱۴۰۱ بود. این اتفاقات در اثر اهتمام ویژه به حوزه سرمایه گذاری است که تداوم 
خواهد داشت.عبدالملکی با بیان اینکه مناطق آزاد اقتصادی به پیشران اصلی اقتصادی کشور تبدیل 
خواهند شد، گفت: در ۲ سال اخیر مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به مقصد جایگزین برای خروج سرمایه 
از کشور تبدیل شد، از این رو افرادی که تصمیم داشتند سرمایه هایشان را از کشور خارج کنند، امروز 

به منطقه آزاد مراجعه کرده و از مزیت های سرمایه گذاری استفاده می کنند.وی عنوان کرد: از ۲۰۰ 
بسته سرمایه گذاری به ارزش ۲۰۷ هزار میلیارد تومان رونمایی شد و بسته های سرمایه گذاری در 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی از سال گذشته تاکنون به یک هزار و ۲۰۰ بسته به ارزش بیش از ۱,۱۰۰ 
هزار میلیارد تومان رسید.دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی افزود: سرمایه گذاری از چند 
میلیارد تومان تا چند هزار میلیارد تومان و در بخش های مختلف از صنایع غذایی، صنایع پوشاک، 
فناوری اطلاعات، گردشگری، خودرویی، صنایع شیمیایی و پتروشیمی و در همه مناطق مخالف 
کشور، بسته های مختلفی تهیه شده است. مناطق آزاد و ویژه اقتصادی سال گذشته یک هزار بسته 
سرمایه گذاری به ارزش ۹۰۰ هزار میلیارد تومان را در اختیار سرمایه گذاران داخلی و خارجی قرار 

داده بود. در این مراسم از ۱۹ سرمایه گذار و صادرکننده برتر سال ۱۴۰۲ تجلیل شد.

خبـر
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اجلاس اتاق های بازرگانی عضو مجمع گفت وگوی 
همكاری آسیا در اصفهان آغاز بكار كرد

رهبر اركستر ملی اصفهان
 دار فانی را وداع گفت

قتل  دختربچه توسط  مادری که آگهی 
مفقودشدنش را منتشر کرد  

۲ عامل درگیری در بیمارستان کاشانی
 اصفهان دستگیر شدند

آبرسانی پایدار به ۱5 روستای
 مناطق فریدن و نایین

فرماندار اردستان گفت: اداره میراث فرهنگی این شهرستان موظف شد 
با هماهنگی مدیریت بحران استان اصفهان، بافت تاریخی شهر زواره را 

به صورت ویژه مورد بازدید و بررسی قرار دهد.
خبرهایی درباره آبگرفتگی تعدادی از خانه های تاریخی و فروریختن 
بخش هایی از چند خانه متعلق به دوران صفوی و قاجاری در جریان 
در  گذشته  روز  چند  در  زواره  در  باران  بی سابقه  بارش های  و  سیل 
شبکه های اجتماعی منتشر شد و برخی فعالان میراث فرهنگی نسبت به 
رطوبت و نم زدگی شدید خانه های خشتی این شهر و احتمال نشست و 

فروریختن دیوارهای آنها در روزهای آینده ابراز نگرانی کردند.
سید محمدهادی احمدی طباء روز دوشنبه در گفت وگو با ایرنا افزود: 
مقرر است با حضور ناظران میراث فرهنگی، هر کجای بافت تاریخی 
زواره که به استحکام بخشی نیاز دارد، سریع در دستور کار قرار بگیرد.وی 
با تکذیب تخریب کامل یک خانه صفوی و آسیب جدی بافت تاریخی 
زواره اظهار داشت: در جریان آبگرفتگی بافت تاریخی این شهر، یک خانه 
که ارزش تاریخی نداشت، دچار ریزش و تخریب شد همچنین دیوار 
الحاقی یک خانه صفوی به سمت خیابان ریزش کرد که فوری توسط 
عوامل شهرداری جمع آوری شد.احمدی طباء ادامه داد: آثار تاریخی 
شاخص زواره شامل خانه های تاریخی، حسینه ها، مسجد جامع و یخچال 
تاریخی در آبگرفتگی زواره تخریبی نداشتند و میراث فرهنگی شهرستان 
اردستان تاکنون در این رابطه گزارش رسمی به ما اعلام نکرده  است.

وی گفت: قلعه »سنگ بست« زواره متعلق به دوران اسماعیلیه تا ارتفاع 
۲ متر از سنگ کار شده و در بارندگی ها، آبی وارد قلعه نشده و آسیبی 
ندیده است.فرماندار اردستان با اشاره با حجم بالای بارش باران که در 
۵۰ سال اخیر در زواره بی سابقه بود، افزود: پیش از بارندگی ها با تشکیل 
جلسه مدیریت بحران، تذکرهای لازم داده شد و در آماده باش بودیم 
اما حجم بارش ها بیشتر از پیش بینی اولیه بود.وی تصریح کرد: این 
آبگرفتگی در کمتر از ۲ ساعت در شهر زواره رخ داد و مدیریت بحران، 
نیروهای بسیج و عوامل شهرداری کمک کردند تا حداقل خسارت ها را 
داشته باشیم.احمدی طباء افزود: با این وجود همه معابر بافت تاریخی 
و بازار زواره رصد شد تا مشکلی برای بافت تاریخی آن ایجاد نشود.وی 
درباره آبگرفتگی دیوارهای خانه های تاریخی و احتمال آسیب های ثانویه 
گفت: به میراث فرهنگی شهرستان اردستان برای بررسی های لازم در 

بافت تاریخی ابلاغ شده است تا مشکلاتِ احتمالی آینده پیش نیاید.

در قالب طرح ملی جهاد آبرسانی و در راستای محرومیت زدایی از 
روستاها، تا پایان اردیبهشت ماه سال جاری، ۱۵ روستا در شهرستان های 

نایین و فریدن از آبرسانی پایدار بهره مند میشوند.
با  آبفای استان اصفهان گفت: در جلسه ویدئو کنفرانس  مدیرعامل 
مدیرعامل شرکت مهندسی آبفای کشور مقرر شد که بر اساس برنامه 
ریزی های صورت گرفته تا پایان سال جاری ۵۱ روستا با جمعیت بالغ 
بر ۱۳ هزار نفر، شامل ۴۳۰۰ خانوار به آب پایدار سالم و بهداشتی دست 
یابند.حسین اکبریان در خصوص برنامه زمان بندی تکمیل آبرسانی به 
روستاها افزود: در حال حاضر عملیات اجرایی آبرسانی به ۹ روستا تکمیل 
شده و ۶ روستای دیگر نیز نیز تاقبل از پایان اردیبهشت ماه سال جاری از 
آبرسانی پایدار بهره مند می شوند .وی با بیان اینکه در سال گذشته نیز 
۴۲ روستای شهرستان نایین از طریق طرح جهاد آبرسانی به آب پایدار 
دست یافتند افزود: حذف آبرسانی سیار و محرومیت زدایی از روستاها 
یکی از اولویت های شرکت های آبفا بر مبنای جهاد خدمت رسانی است.

اخبـاراخبـار

بافت تاریخی زواره به صورت ویژه بررسی می شود
از  نشست  نخســــــتین 
هم اندیشی  سلسله نشســـــــت های 
با  کشور  فولادسازان  خرید  برنامه ریزی 
هدف تسریع در جهش تولید و توسعه 
ساخت داخل و با حضور نمایندگانی از 
واحدهای برنامه ریزی خرید ۱۲ شرکت 
 ۶ پنج شنبه  روز  کشور،  فولادسازی 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۳ به میزبانی شرکت 

فولاد مبارکه برگزار شد.
مصطفی عطایی پور، معاون خرید شرکت 
خبرنگار  با  گفت وگو  در  مبارکه،  فولاد 
این  برگزاری  مزایای  در خصوص  فولاد 
نشست اظهار کرد: هم فکری و هم افزایی 
در راستای ارزیابی منابع تأمین، تسریع در 
تحقق شعار سال و افزایش ساخت داخل، 
ایجاد وحدت رویه سنجش منابع تأمین 
در میان شرکت های فولادساز و توسعه 
و افزایش ظرفیت ساخت داخل ازجمله 

برکات این نشست است.
منجر  نشست  این  برگزاری  همچنین   
تأمین،  زنجیره  به  اعتماد  و  پایداری  به 
تولیدی  محصولات  کیفیت  افزایش 
شرکت های تأمین کننده قطعات و مواد 
سایر  و  مبارکه  فولاد  گروه  شرکت های 
مدت زمان  تا  شد  خواهد  فولادسازان 
ارزیابی منابع تأمین داخلی کاهش یافته 
برای  تأمین کنندگان  اطلاعاتی  وبانک 
و  یابد  گسترش  فولادساز  شرکت های 

فعالیت سازندگان داخلی تقویت شود.
نشست هم اندیشی برنامه ریزی خرید 
با  خوشبختانه  کشور  فولادسازان 

استقبال خوب فولادسازان مواجه شد
علی یار  همچنین  نشست  این  در 
شرکت  خرید  برنامه ریزی  مدیر  عراقی، 
این  کرد:  خاطرنشان  مبارکه  فولاد 
و  مداوم  به صورت  سلسله نشست ها 
به منظور  و  یک بار(  ماه   ۳ )هر  فصلی 
به  و  مشترک  نقاط  احصای  و  بررسی 
اشتراک گذاشتن تجارب و انتقال دانش 
فولادسازان در حوزه بومی سازی و ارزیابی 
تجهیزات  و  قطعات  مواد،  تأمین  منابع 
نیز  نشست  این  شد.  خواهد  برگزار 
خوشبختانه با استقبال خوب فولادسازان 
گردید  مقرر  که  به گونه ای  شد؛  مواجه 
فولادساز  دیگر  شرکت   ۱۰ نمایندگان 

کشور نیز به این جمع اضافه شوند.
شرکت های  از  حمایت  و  شناسایی 
توانمند و دانش بنیان داخلی در راستای 
قطعات  مواد،  تولید  و  ساخت  تأمین، 
فولاد  صنعت  موردنیاز  تجهیزات  و 
این رویداد  از دستاوردهای دیگر  کشور 

خواهد بود تا انسجام و یکپارچگی میان 
واحدهای برنامه ریزی خرید فولادسازان 
کشور تقویت شود. توسعه سرمایه گذاری 
قطعاً  کشور  فولادسازی  شرکت های 
موجب بهینه سازی خطوط تولید آن ها و 

جهش و رونق تولید خواهد شد.
از سوی دیگر، اگر شرکت های دانش بنیان 
سرمایه گذاری  داخل  ساخت  حوزه  در 
بیشتری داشته باشند، طبیعتاً قیمت ها 
رقابتی تر خواهند شد و کیفیت محصولات 
اتفاقات  این  همه  می یابد؛  افزایش  آنان 
باعث می شود شرکت های بزرگی همچون 
فولاد مبارکه، ذوب آهن، فولاد خوزستان 
و شرکت های دیگر بتوانند میزان تولید 
ناخالص ملی را افزایش و به کسب وکار 

رونق دهند.
میان  خوبی  هم افزایی  و  هم فکری 
برنامه ریزی  واحدهای  نمایندگان 
خرید شرکت های فولادسازی کشور 

شکل گرفت

برنامه ریزی  رئیس  اکبری،  ابوالفضل 
این  نیز در  مبارکه  فولاد  خرید شرکت 
نشست بیان کرد: آغاز سلسله نشست های 
به  فولادسازان کشور  برنامه ریزی خرید 
میزبانی گروه فولاد مبارکه را به فال نیک 
می گیریم؛ چراکه هم فکری و هم افزایی 
واحدهای  نمایندگان  میان  خوبی 
برنامه ریزی خرید شرکت های فولادسازی 
کشور شکل گرفت و شرایط بهبود فرایند 
ارزیابی منابع تأمین به صورت یکنواخت و 
با چارچوب مشخصی فراهم شد؛ این در 
حالی است که بستر انتقال دانش میان 
واحدهای برنامه ریزی خرید شرکت های 

فولادساز کشور نیز مهیا گردیده است.
 گروه فولاد مبارکه در سال گذشته 
موفق به طراحی و تولید ۱۱5۰ قطعه و 
تجهیز پیچیده و با تکنولوژی بالا شد

واحد  رئیس  شهیدی،  مهدی  ادامه  در 
تجهیزات  و  قطعات  مواد،  بومی سازی 
شرکت فولاد مبارکه گفت: گروه فولاد 
مبارکه در سال گذشته موفق به طراحی 
و تولید ۱۱۵۰ قطعه و تجهیز پیچیده 
صرفه جویی  و  شد  بالا  تکنولوژی  با  و 
برای  را  یورویی  میلیون   ۱۱.۵ ارزی 
کشور محقق کرد. قطعاً در سال جدید، 
با پیروی از منویات مقام معظم رهبری 
ظرفیت های  از  حداکثری  استفاده  و 
سلسله نشست های  برگزاری  موجود، 
روند  این  تداوم  و  خرید  برنامه ریزی 
می توان به افزایش میزان صرفه جویی در 

سال ۱۴۰۳ امیدوار بود.

مسائل مختلف دیار نصف جهان از بیم 
خانه به دوش ماندن خبرنگاران گرفته تا 
امید به تداوم روزهای پاک در سایه سار 
برنامه های مدیریت آلودگی هوا، در زمره 
مسائلی بود که در نشست صمیمانه اهالی 

رسانه با استاندار این استان مطرح شد.
سیدرضا مرتضوی روز یکشنبه در ابتدای 
بی وقفه  تلاش   از  قدردانی  با  دیدار  این 
رویدادها  بازتاب  در  استان  رسانه  اهالی 
که  شرایطی  در  گفت:  استان  اخبار  و 
رسانه های نظام سلطه بدنبال ناامید کردن 
مردم هستند، خبرنگاران ما می کوشند تا 
تصویری واقعی و متفاوت از ایران اسلامی 
در  افزود:  کنند.وی  مخابره  جهان  به 
انتخابات سال گذشته، مردم با روشنگری 
رسانه ها بسیار هوشمندانه عمل کردند و 
این مساله بخصوص در شهرستان هایی 
را  خود  تاثیر  بود  دشمن  هدف  که 
مردم  پرُشور  حضور  شاهد  و  گذاشت 
بودیم.استاندار  رأی  صندوق های  پای 
اصفهان به شهادت شماری از خبرنگاران 
اگر  کرد:  تاکید  و  اشاره  غزه  جنگ  در 
آنچه  روایتگری  برای  خبرنگاران  تلاش 
در غزه می گذرد نبود چهره خبیث رژیم 
صهیونسیتی و واقعیت جنایت هایی که 

در این منطقه مرتکب شده است، هرگز 
برای جهانیان ترسیم نمی شد.مرتضوی 
سپس با ابراز خرسندی از حضور در جمع 
خبرنگاران و صاحبان قلم و اندیشه استان 
به سووالات رسانه های مختلف پاسخ گفت.
برای  هکتاری   8۰۰ زمین  اختصاص 
ساخت مسکن در شهرستان اصفهان

سووال  به  پاسخ  در  اصفهان  استاندار 
موضوع  با  خبری  نشست  این  پرُتکرار 
و  بود  پرُ  دست  خبرنگاران«  »مسکن 
برای  نتیجه بخش بودن پیگیری ها  از 
این مساله خبر داد. وی افزود: با وجود 
ملی  نهضت  طرح  قبول  قابل  پیشرفت 
در  فرایند  این  در شهرستان ها،  مسکن 

نبود  بدلیل  اصفهان  شهر  و  شهرستان 
زمین دچار مشکل شده بود که بتازگی 
منطقه ۸۰۰ هکتاری برای این موضوع 
انتخاب و بخشی از جلسات و کارگروه های 

مرتبط با آن نیز برگزار شده است.
بیم و امید اهالی رسانه در نشست 

صمیمانه با استاندار اصفهان
اهالی  به مطالبه بحق  استاندار اصفهان 
فرهنگ وهنر برای مسکن و پیگیری های 
پیشین در این زمینه اشاره و بیان کرد: 
مقرر شد با تعریف سازوکار مشخص و 
فرهنگ  اداره کل  هم افزایی خبرنگاران، 
و ارشاد اسلامی استان، اداره کل روابط 
و  راه  مجموعه  و  استانداری  عمومی 

شهرسازی استان بتوانیم از ظرفیت های 
موجود استفاده و مسیری را برای خانه دار 
شدن فعالان فرهنگ و رسانه که فرم »ج« 
آنها در فرایند ثبت نام سبز است و شرایط 

دریافت مسکن را دارند فراهم کنیم.
مرتضوی تاکید کرد: تأمین مسکن برای 
از  هنر  و  فرهنگ  فعالان  و  خبرنگاران 
دستور کار مدیریت استان خارج نشده 
است و پیگیری تا حصول نتیجه ادامه 
به  پاسخ  در  داشت.مرتضوی  خواهد 
باره رویکرد مدیریت  سووال دیگری در 
 ۲ از  گفت:  خارجی  اتباع  برای  استان 
سال گذشته، ساماندهی اتباع خارجی در 
کشور بطور ویژه دنبال می شود و وزارت 
کشور در قالب یک ستاد جلساتی را در 
این زمینه برگزار می کند که اصفهان نیز 
در آن حضور دارد.وی افزود: اتباع خارجی 
حاضر در استان نیز شناسایی و برای اتباع 
غیرقانونی برنامه ریزی و گزارش ها بصورت 

ماهانه به وزیر کشور اعلام می شود.
مـدت  ایـن  در  داد:  ادامـه  مرتضـوی 
اسـتان اصفهـان بـه مـدت ۹ مـاه رتبه 
نخسـت عملکـرد و سـاماندهی اتبـاع 
در کشـور را داشـت و ایـن سـاماندهی 

همچنـان ادامـه دارد.

آغاز به كار سلسله نشست های برنامه ریزی خرید فولادسازان كشور

بیم و امید اهالی رسانه در نشست صمیمانه با استاندار اصفهان

تلاشگران ذوب آهن اصفهان مغز متفكر و شاكله اصلی برای جهش تولید هستند
علی رغم تحریم ها و فشارها این شرکت 
کند  تولید  جدید  محصولات  توانسته 
که در توسعه کشور بسیار مهم است 
و این موفقیت حاصل توجه مسئولین 
و تلاشگران شرکت به فرمایشات مقام 

معظم رهبری می باشد .
آیین  کارگر  و  کار  هفته  مناسبت  به 
آهن  ذوب  نمونه  تلاشگران  از  تجلیل 
از کارگران  با حضور  ۵۹ نفر  اصفهان 
نمونه این مجتمع عظیم صنعتی همراه 
اصغر  علی  سرهنگ  ایشان  خانواده  با 
کارگری  بسیج  رییس سازمان  عطایی 
استان اصفهان ، مهندس مهدی کوهی 
مدیرعامل ، محسن یونسی معاون برنامه 
امورعمرانی فرمانداری لنجان،  ریزی و 
و  انسانی  سرمایه  معاون  اکبری  احمد 
برنامه  معاون  قمی  مهران   ، پشتیبانی 
ریزی و توسعه ، مهدی سلوکی مشاور 
مدیرعامل، مسعود باباخانی مدیر حوزه 
و  ای  منطقه  تعاملات  و  عامل  مدیر 
تعدادی از دیگر مسئولین ۹ اردیبهشت 
ماه در تالار فجر مجموعه قایقرانی برگزار 
مراسم  این  در  عطایی  .سرهنگ  شد 
ضمن خسته نباشید و درود به ۱۴ هزار 
مقدس  دفاع  دوران  در  شهید  کارگر 
اول  خط  اصفهان  آهن  ذوب   : گفت 
جبهه صنعت از ابتدای انقلاب اسلامی 

تا کنون بوده است و هم اکنون نیز با 
دستاوردهای که در حوزه صنعت فولاد 
داشته توانسته جایگاه بسیار خوبی در 
کشور داشته باشد . وی با اشاره به اینکه 
شهید  کارگری  بسیج  مقاومت  حوزه 
تندگویان ذوب آهن اصفهان در کشور 
نمونه است افزود: این حوزه برنامه های 
بسیار متنوعی در خصوص ایثار ، شهادت 
و رفع موانع تولید داشته است .وی گفت : 
اقتصاد مقاومتی یکی از مولفه های است 
که با مجاهدت شما تلاشگران به خوبی 
در حال اجرا است و از تمامی ظرفیت 
های ممکن برای استفاده از شرکت های 
دانش بنیان برای مرتفع کردن مشکلات 
و رشد تولید قدم برداشته شده است . 
وی یاد آور شد : علی رغم تحریم ها و 
فشارها این شرکت توانسته محصولات 
جدید تولید کند که در توسعه کشور 

بسیار مهم است و این موفقیت حاصل 
توجه مسئولین و تلاشگران شرکت به 
فرمایشات مقام معظم رهبری می باشد .

استان  کارگری  بسیج  سازمان  رییس 
اصفهان با اشاره به حوادث بین المللی 
اخیر گفت : نظم جدید بین المللی در 
به  اسراییل  و  است  شدن  حاکم  حال 
زودی از صفحه روزگار محو خواهد شد 
. به ویژه بعد از اتفاقات اخیر بین ایران 
این  و رژیم کودک کش صهیونیستی 
کشور و هم پیمانانش متوجه عظمت 
ایران در منطقه شدند که این شان و 

عظمت را مدیون شهدا هستیم .
مهدی کوهی نیز در این مراسم با اشاره 
به اینکه کارگران مغز متفکر و شاکله 
اصلی برای جهش تولید هستند گفت 
:  شما عزیزان ازجمله تلاشگران  نمونه 
افتخار آفرین در  ذوب آهن اصفهان و 

عرصه صنعت هستید که چرخ صنعت 
فولاد کشور را به گردش در می آورید .

کارکنان  تمامی  اینکه  به  اشاره  با  وی 
یاد  هستند  نمونه  اصفهان  آهن  ذوب 
آور شد : از اینکه شما تلاشگران ذوب 
آهن در تولید و توسعه فولاد کشور گام 
بر می دارید به خود افتخار می کنم و 
شما تلاشگران توانستید با افتخار آفرینی 
محصولات جدید را درسبد محصولات 
توسعه  در  که  بگنجانید  آهن  ذوب 
کشور سهم بزرگی دارد .مدیرعامل ذوب 
آهن اصفهان گفت : این مجتمع عظیم 
ریلی  نقل  و  توسعه حمل  در  صنعتی 
پیشگام است و با تولید انواع ریل های 
مترو و قطارهای بین شهری نقش مهمی 
در پروژه های خط آهن کشور  داشته 
تیرآهن های  تولید  با  است. همچنین 
جدید که در مقابل زلزله مقاومت بسیار 
خوبی دارد می تواند در ایمن سازی و 
مقاوم سازی ساختمان و پیشبرد نهضت 
ملی مسکن گام موثری بردارد .وی افزود 
: کیفیت محصولات ذوب آهن اصفهان 
می  المللی  بین  استانداردهای  در حد 
باشد که مبین با اطمینان بسازید است 
. در این مراسم با اهدا لوح و مبلغ  ۲۰۰ 
نمونه ذوب  تلاشگران  از  ریال  میلیون 

آهن اصفهان تقدیر به عمل آمد.

دومین اجلاس روسای اتاق های بازرگانی عضو مجمع گفتگوی همکاری 
آسیا )ACD( روز دوشنبه در اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
اصفهان آغاز بکار کرد. رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
اصفهان در مراسم آغاز بکار این اجلاس گفت: در این رویداد بین المللی 

نمایندگان ۳۰ کشور عضو شرکت دارند.
در  اجلاس  این  برگزاری  در  مهم  اهداف  از  یکی  افزود:  امیر کشانی 
اصفهان، تقویت و برقراری ارتباطات بین المللی اتاق بمنظور بهره مند 
شدن اصفهان و ایران از نتایج این اجلاس است زیرا در سال های اخیر، 

ارتباطات تجاری اتاق های بازرگانی کشور مورد توجه نبوده است.
وی اظهار داشت: در این اجلاس تلاش می شود تا سطح اصفهان به 
عنوان یک شهر مهم آسیایی نشان داده شود و اتفاقات خوب و پایدار 
در این منطقه روی دهد.رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
اصفهان به پنج کمیسیون این اجلاس اشاره کرد و گفت: »کشاورزی 
و امنیت غذایی«، »سرمایه گذاری«، »توسعه پایدار«، »گردشگری« 
و »فناوری و دانش بنیان« از جمله کمیسیون های مربوطه است.این 
اجلاس به مدت ۲ روز در محل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ارتقای  هدف  با  آسیا  همکاری  گفتگوی  دارد.مجمع  ادامه  اصفهان 
همکاری و همگرایی منطقه ای بین دولت ها و سازمان های منطقه ای 
آسیا در ژوئن ۲۰۰۲ در چاآم تایلند تأسیس شد و هم اینک ۳۵ کشور 
در آن عضویت دارند.ایران در ژوئن ۲۰۰۴ به این مجمع پیوست و در 
سال ۲۰۰۹ به عنوان کشور پیشگام همکاری فرهنگی انتخاب شد. در 
حال حاضر ریاست این مجمع بر عهده ایران است.کشورهای بحرین، 
بنگلادش، بروئنی دارالسلام، کامبوج، چین، هند، اندونزی، ژاپن، کره 
جنوبی، لائوس، مالزی، میانمار، پاکستان، فیلیپین، قطر، سنگاپور، تایلند، 
ویتنام، قزاقستان، کویت، عمان، سیریلانکا، بوتان، مغولستان، امارات، 
روسیه، عربستان، تاجیکستان، ازبکستان، قرقیزستان، افغانستان، ترکیه، 

نپال و فلسطین عضو مجمع گفتگوی همکاری آسیا هستند.

»مرتضی شفیعی« رهبر و بنیانگذار ارکستر ملی موسیقی اصفهان پس از 
تحمل ماه ها رنج بیماری دار فانی را وداع گفت.

مرتضی شفیعی در سن ۴۰ سالگی به دلیل ابتلا به بیماری کبد در 
بیمارستان ابوعلی سینای شیراز درگذشت.این هنرمند اصفهانی سابقه 
و  و سیما  ارکستر سمفونیک صدا  ایران،  ملی  ارکستر  در  نوازندگی 
همکاری با ارکستر سمفونیک کنسرواتوآر چایکفسکی مسکو را داشت. 
مرحوم شفیعی، ارکستر ملی اصفهان را در سال ۸۳ راه اندازی کرد و در 
سال ۹۱ مقام اول جایزه جشنواره موسیقی فجر را به دست آورده بود. 
شفیعی نوازندگی را نزد اساتیدی چون هوییک باغومیان، ابراهیم لطفی، 
علی رحیمیان، ربکا هافمن، روبن گوسمیان و آهنگسازی را نزد لوریس 
چکنواریان، کامبیز روش روان، منوچهر صحرایی، امیر اسلامی و ولادیمر 
خوستیف آموزش دیده بود.مراسم تشییع زنده یاد مرتضی شفیعی، 

برگزار شد و در قطعه نام آوران باغ رضوان به خاک سپرده می شود.

رییس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی اصفهان از دستگیری مادری که 
فرزند خود را به قتل رسانده و آگهی مفقود شدنش را منتشر کرده بود، 
خبر داد.به گزارش مرکز اطلاع رسانی پلیس اصفهان، سرهنگ   حسین 
ترُکیان روز یکشنبه افزود: در پی وصول شکایت مادری مبنی بر مفقود 
شدن دختر ۱۱ ساله اش، موضوع در دستور کار کاراگاهان اداره مبارزه با 
جرائم جنایی استان قرار گرفت.وی اظهار داشت: با توجه به حساسیت 
موضوع، بررسی های کاراگاهان اداره مبارزه با جرائم جنایی اصفهان آغاز 
و در نتیجه اقدامات صورت گرفته مشخص شد مادر طفل گمشده، 
با اظهارات ضد و نقیض خود قصد گمراه کردن پلیس را دارد.رییس 
پلیس آگاهی اصفهان افزود: وی در بازجویی و مواجهه با مدارک و 
دلایل کاراگاهان جنایی، پرده از راز قتل دختر ۱۱ ساله خود برداشت و 
گفت در روز حادثه دخترم را به یک باغ متروکه در خارج از شهر بردم 
و اقدام به وارد کردن چند ضربه چاقو به او کردم و سپس جنازه اش 
را آتش زدم و از محل متواری شدم و با مراجعه به پلیس، خبر مفقود 
شدنش را اعلام کردم.سرهنگ ترکیان خاطرنشان کرد: با اعتراف مادر 
به قتل دختر بچه خود، کاراگاهان به صحنه جرم اعزام شدند و جسد 
سوخته شده طفل را کشف کردند.وی خاطرنشان کرد: قاتل برای 
انجام اقدامات قانونی و بررسی علل و انگیزه جرم، در اختیار مرجع 
قضایی قرار گرفت.در چند روز اخیر، خبر ناپدید شدن این دختربچه 

در شبکه های اجتماعی بصورت گسترده منتشر شده است.

جانشین فرمانده انتظامی اصفهان گفت: در عملیات ماموران انتظامی 
در سازمان اطلاعات این فرماندهی، ۲ عامل درگیری و برهم زننده نظم 
و آرامش در بیمارستان آیت الله کاشانی اصفهان دستگیر شدند.بتازگی 
فیلمی در فضای مجازی با محتوای درگیری چند نفر در یک بیمارستان 
اصفهان با سلاح سرد منتشر شده که بازخوردهای منفی بسیاری در 
بین کاربران داشته است.سردار محمد رضا هاشمی فر روز یکشنبه افزود: 
در پی اعلام درگیری منجر به ضرب و شتم در یک بیمارستان  اصفهان، 
ماموران انتظامی به محل اعزام شدند.وقوع نزاع و درگیری با سلاح سرد 
بین تعدادی از اراذل و اوباش در بیمارستان آیت الله کاشانی اصفهان 
موجب ایجاد تنش و سلب آسایش بیماران و کادر درمانی در این مرکز 

درمانی و برهم زدن امنیت و آسایش شهروندان شد.

در راستای تحقق شعار سال و با حضور نمایندگانی از 1۲ فولادساز کشوربه میزبانی گروه فولاد مبارکه صورت گرفت؛

آیین تجلیل از تلاشگران نمونه ذوب آهن اصفهان به مناسبت هفته کار و کارگر

اصفهان 4
I S F A H A N

خبـر

گسترش حمل و نقل عمومی 
در شهر اصفهان مستلزم 

حمایت دولت است

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: خرید تجهیزات قطار شهری،۳۰۰ دستگاه اتوبوس و هزار 
دستگاه تاکسی بعنوان راهکارهای گسترش حمل و نقل عمومی در این کلانشهر، بخشی از مطالبات 
شورا از استاندار اصفهان بعنوان نماینده دولت در استان است.محمد نورصالحی ر در یکصد و سی 
امین جلسه شورای اسلامی شهر اصفهان که با حضور استاندار این استان برگزار شد، افزود: راه اندازی 
گام)فاز( نخست خط ۲ قطار شهری، حلقه حفاظتی )رینگ( چهارم ترافیکی، تکمیل سالن اجلاس و 
تکمیل پروژه های مرتبط با ورزشگاه »نقش جهان« از دیگر مواردیست که حمایت مستقیم استاندار را 
می طلبد.وی تصریح کرد: اکنون میان مدیریت شهر، شورا و مقامات استان همدلی و تفاهم وجود دارد 
که امیدوارم روزافزون شود.همچنین رییس کمیسیون اقتصادی و سرمایه گذاری و گردشگری شورای 
اسلامی شهر اصفهان در این جلسه بر تسریع در صدور پروانه های ساختمانی تاکید و خاطرنشان 

کرد: صدور پروانه باید کمتر از یک ماه انجام شود که این به نفع مردم و هم مناطق خواهد بود.بازدید 
شهردار و مدیران مناطق از پروژه ها ضروریست تا مشخص شود چه زمانی شاهد بهره برداری از آنها 
خواهیم بود.سخنگوی شورای شهر نیز اظهار داشت: ۹۹۷ روز از دوره خدمت شورای ششم گذشته و 
نیمی از همین میزان تا پایان این دوره باقی مانده است و از نظر فرصت کافی به نظر می رسد تا شاهد 
افتتاح زیرساخت ها باشیم.نصب روزشمار برای تسریع در اجرای پروژه ها و تحقق تعهدات  و جلسات 
هفتگی جدی، راهکار مناسبی برای تکمیل طرح های نیمه تمام شهریست.به گزارش ایرنا، حدود ۴۰ 
درصد از بودجه امسال شهرداری اصفهان به توسعه زیرساخت های عمرانی بویژه حمل و نقل عمومی 
اختصاص دارد.حلقه)رینگ( چهارم ترافیکی شهر اصفهان، خط دوم قطار شهری و توسعه ناوگان 

اتوبوسرانی و تاکسیرانی از جمله نیازهای حمل و نقل عمومی این منطقه به شمار می رود.
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اخباراخبار

بهترین نسبت مطالبات به تسهیلات متعلق به 
بانک قرض الحسنه مهر ایران است

گواهی مبداء برای صدور محصولات كشاورزی در 
گیلان الزامی است

فلاحتی در نشست سه جانبه گرایی استان اعلام كرد:
تشكیل ۲۳ شورای اسلامی كار با آغاز به كار 

دولت سیزدهم در واحدهای تولیدی

دوربین های نظارتی شهر دلیجان در بستر
 فیبر نوری مخابرات راه اندازی شد 

بیش از ۹۸ درصد مصوبات شورا در كمیته 
انطباق تایید شد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
بهسازی  و  زیرسازي  از  اردبیل  استان 
باند رفت و برگشت و لکه گیری برخی از 
معابر شهرک صنعتي شماره ۲ اردبیل و 
بهسازی باند رفت و برخی از معابر شهرک 
صنعتی شماره یک اردبیل با اعتباری بالغ 
بر ۶۰۰ میلیارد ریال خبر داد.به گزارش 
شهرک های  شرکت  عمومی  روابط 
صنعتی استان اردبیل، هاشم علایي ضمن 
از  یکی  داشت:  اظهار  مطلب  این  بیان 
مشکلات حال حاضر شهرک های صنعتی 
شماره ۱ و ۲ اردبیل، فرسودگی معابر و 
برخي از تاسیسات و زیرساخت های آن 
است که در اثر گذشت زمان، مستهلک 
بسیار  نقش  از  است.وی  رفته  بین  از  و 
مهم شرکت های خدماتی در ارائه خدمات 
و  داد  به صاحبان صنایع خبر  مطلوب 
افزود: بر اساس اصل ۴۴ قانون اساسی، 
شهرک های  امور  واگذاری  به  موظف 
صنعتی به شرکت های خدماتی هستیم 
تا با کم کردن تصدی گری بخش دولتی، 
شاهد واگذاری امور به صاحبان صنایع 
شهرک های  شرکت  باشیم.مدیرعامل 

صنعتی استان اردبیل ادامه داد: یکی از 
عمده مشکلات شرکت های خدماتی که 
متشکل از خود کارآفرینان و صنعتگران 
بوده و بدون کوچکترین چشم داشتی در 
حال ارائه خدمات به واحدهای تولیدی 

هستند، کمبود منابع مالی است.
علایی تصریح کرد: یکی از منابع درآمد 
این شرکت های خدماتی، دریافت هزینه 
شارژ و مصرف آن به منظور هزینه های 
جاری و بهسازی معابر و زیرساخت های 
افزایش  به  توجه  با  که  است  موجود 
کفاف  درآمدی  منابع  این  قیمت ها، 
خیابان  یک  حتی  ترمیم  و  بهسازی 

داشت. نخواهد  را  صنعتی  شهرک های 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
استان اردبیل ادامه داد: بهترین راه حل 
مالیات  از  بخشی  اختصاص  ممکن، 
برای  تولیدی  واحدهای  افزوده  ارزش 
بهسازی زیرساخت های موجود است که 
امیدواریم با مساعدت نمایندگان مردم در 
مجلس شورای اسلامی، شاهد تحقق این 
درخواست بحق واحدهای تولیدی باشیم.

اهمیت  به  توجه  با  داشت:  اظهار  وي 
همراهی  با  است  شده  تلاش  موضوع 
استاندار و مسئولان، کاستی های موجود 
در شهرک های صنعتی کاهش یابد که 

خوشبختانه طی چند سال اخیر، اعتبارات 
بسیار مناسبی برای تامین زیرساخت های 
یافته  تخصیص  صنعتی  شهرک های 
زیرسازي  خصوص،  این  در  که  است 
از ۱۵ خیابان شهرک  بیش  آسفالت  و 
صنعتی شماره ۲ و باند برگشت شهرک 
صنعتی شماره یک اجرایی و عملیاتی 
شده است.مدیرعامل شرکت شهرک های 
بر  تاکید  اردبیل، ضمن  استان  صنعتی 
حمایت همه جانبه از واحدهای تولیدی 
خاطرنشان کرد: پیمان سپاری و تعیین 
از  برخی  و  باند رفت  بهسازی  پیمانکار 
معابر شهرک صنعتی شماره یک اردبیل 
با اعتباری بالغ بر ۱۰۰ میلیارد ریال انجام 
شده است که به زودی شاهد اجرای این 
ادامه  بود.وی  پروژه زیرساختی خواهیم 
باند رفت و برگشت  برای بهسازی  داد: 
معابر  از  برخی  گیری  لکه  همچنین  و 
شهرک صنعتی شماره ۲ نیز اعتباری بالغ 
بر ۵۰۰ میلیارد ریال در نظر گرفته شده 
است که تلاش می کنیم این پروژه تا پایان 
نیمه اول سال جاری عملیاتی و در اختیار 

واحدهای تولیدی قرار داده شود.

قرارگاه  نشست  حیدری:   / رشت 
حمایت  و  جمعیت  جوانی  دانشگاهی 
با حضور  امروز  از خانواده گیلان صبح 
دکتر محمدتقی آشوبی- رئیس دانشگاه 
الاسلام  حجت  گیلان،  پزشکی  علوم 
مسوول  اسماعیلی-  علی  والمسلمین 
نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان، معاونان و 
مدیران ستادی در سالن اجلاس حوزه 
ریاست برگزار شد.در این نشست پیرامون 
و  پیشنهادی  برنامه های  و  اقدامات 
اختصاصی هفته ملی جمعیت در استان 
اهتمام  ضرورت  بر  و  گفت وگو  گیلان 
هر چه باشکوه تر برگزارشدن برنامه های 
هفته جمعیت در سطح استان تأکید شد.

همچنین در این نشست آخرین وضعیت 
استان گیلان در حوزه زایمان طبیعی و 
سزارین و اقدامات صورت گرفته در جهت 
افزایش ترویج به زایمان طبیعی و کاهش 
سزارین نیز گفت وگو و الزامات قانونی و 
هدف گذاری استان در این شاخص مورد 

ارزیابی قرار گرفت.کنترل سقط جنین و 
تلاش همه جانبه در جهت اجرای طرح 
نفس بسیج جامعه پزشکی و توفیقاتی که 
اجرای این طرح در استان گیلان داشته، 
از دیگر محورهایی بود که امروز در نشست 
قرارگاهی جوانی جمعیت و حمایت از 
خانواده مورد طرح و بررسی قرار گرفت.

دکتر محمدتقی آشوبی- رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی گیلان در این نشست با 
اشاره به سیر نزولی جمعیت در استان 
اما با کند شدن شیب آن اشاره کرد و 

گفت: کاهش جمعیت و بحرانی شدن آن 
در آینده نه چندان دور همچنان در صدر 
اولویت است و باید با رویکرد بلند مدت به 
این بحران نگریسته شود.وی با اشاره به 
تلاش بیش از ۱۰ ساله پیرامون کاهش 
زایمان به صورت سزارین، گفت: علیرغم 
همه تلاش های صورت گرفته و اقدامات 
ترویجی پیش از زایمان، همچنان بالغ بر 
۷۰ درصد زایمان ها در گیلان به صورت 
سزارین انجام می شود که سهم بخش 
خصوصی در این حوزه بیشتر است.رئیس 

دانشگاه علوم پزشکی گیلان با اذعان به 
اینکه سزارین نخست زا در گیلان یک تا 
سه درصد طی سال های اخیر افزایش 
داشته، گفت: ترویج و در پیش گرفتن 
زایمان بدون درد در گیلان ضروری است 
و لازم است متخصصان زنان و زایمان و 
همچنین بیهوشی در این زمینه همکاری 
مجدانه و مجاهدانه داشته باشند.دکتر 
آشوبی همچنین از اجرای موفق طرح 
و  کرد  امیدواری  ابراز  گیلان  در  نفس 
گفت: کنترل سقط جنین و مداخله در 
مهار بی ضابطه آن، کاری بزرگ بوده که 
همه دغدغه مندان و آینده نگران حوزه 
بسیج جامعه  ویژه  به  آن  جمعیتی در 
پزشکی مشارکت فعالانه و قابل تحسین 
نشست  این  در  است؛  دارند.گفتنی 
اعضای قرارگاه دانشگاهی جوانی جمعیت 
و حمایت از خانواده نیز هر کدام به بیان 
توانمندی ها و چالش های حوزه خود و 
همچنین راهکاری ها جهت برون رفت از 

معضل جمعیتی اشاره کردند.

مدیر شعب بانک سپه در استان ایلام گفت: پارسال 
تکلیفی  تسهیلات  ریال  میلیارد   ۲۰۰ و  هزار  چهار 
توسط این بانک در استان پرداخت شده که ۲ هزار 

میلیارد ریال آن تسهیلات ازدواج بوده است.
روح اله بهمنی مرکز ایلام اظهار کرد: در سال ۱۴۰۲ 
اقدامات  استان  سپه  بانک  منابع  در خصوص جذب 
نیز  ریال  میلیارد  هزار   ۲۰ و  انجام  خوبی  بسیار 
تسهیلات به متقاضیان پرداخت شد.وی با بیان اینکه 
رشد پرداخت تسهیلات بانک سپه در این استان طی 

سال گذشته ۵۲ درصد بوده است، یادآور شد: این در 
حالی است که پرداخت تسهیلات در سایر شبکه های 
با  است.بهمنی  بوده  درصد  حدود ۳۰  استان  بانکی 
اشاره حمایت این بانک از طرح های مختلف در قالب 
مسئولیت های اجتماعی، گفت: بانک سپه استان در 
حوزه مسئولیت های اجتماعی، طی چهارسال گذشته، 
در ۱۱ طرح از جمله در بخش های درمان، آموزش، 
نوسازی مدارس، ورزشی و تأمین نوشت افزار و تامین 
نیازمند  دانش آموزان  برای  کرونا(  ایام  )در  تبلت 

مشارکت داشته است. مدیر شعب بانک سپه در استان 
در  بانک  این  برنامه های  و  فعالیت ها  مورد  در  ایلام 
همایش عظیم راهپیمایی اربعین حسینی در راستای 
از  گذشته  سال  داد:  توضیح  زوار،  به  خدمات رسانی 
محل نذورات و کمک های خودجوش همکاران بانک 
سپه در سراسر کشور خدمات مطلوبی به زائران اربعین 
حسینی در مرز مهران ارائه شد.بانک سپه در سه حوزه 
ایام  در  فرهنگی  و خدمات  بانکی  پذیرایی، خدمات 

اربعین حسینی فعالیت داشته است.

بهسازی و ترمیم معابر شهرک های صنعتی شماره یک و دو اردبیل اجرایی می شود

بحران جمعیت همچنان در صدر اولویت گیلان است

پرداخت چهار هزار میلیارد تسهیلات تکلیفی بانک سپه به متقاضیان ایلامی

۱۰ روستا و 5 شهر استان به عنوان پایلوت طرح مدیریت اجتماعی پسماند انتخاب شدند
پایگاه اطلاع  به گزارش  شهرکرد ، مهری کرفسی: 
بختیاری  و  چهارمحال  استان  اسلامی  شورای  رسانی 
بررسی مسائل  کنفرانسی در خصوص  ویدئو  ، جلسه 
محیطی زیستی مناطق پنج گانه کشور در شهرکرد مرکز 

چهارمحال و بختیاری برگزار شد.
سعید یوسف پور در این نشست اظهار داشت: منطقه ۵ 
و ۶ کشور استان های همدان، کرمانشاه، ایلام، لرستان، 
را در  بختیاری  و  بویراحمد و چهارمحال  و  کهگیلویه 
برمی گیرد که عملاً بخش عمده ای از زاگرس را شامل 
می شود و زاگرس با حدود ۴۰ درصد از منابع آب شیرین 
کشور، در حال حاضر در زیست بسیاری از استان ها و 

کلان  شهرهای کشور مؤثر است. 
وی افزود: منطقه ۵ کشور به لحاظ طبیعی ارزش بسیار 
زیادی دارد و بیش از ۳۲ منطقه حفاظت شده، ۴ پارک 
ملی، ۳۶ منطقه شکار ممنوع، ۵۰ تالاب، بیش از ۱۱هزار 
واحد تولیدی، کشاورزی و صنعتی، ۱۳۸ ثمن به طور 
میانگین۹۰۰ گرم پسماند شهری و روستایی به صورت 
سرانه واجد اهمیت زیادی است. کار اصلی ما مستندسازی 
دانش بومی است که اعضای شوراهای اسلامی شهرها و 
روستاها با ظرفیت بزرگی که دارند می توانند در راستای 
مستندسازی و کاربردی کردن دانش بومی محیط زیست 
کمک شایانی بکنند. مدیرکل حفاظت محیط زیست 
استان بیان کرد: از مهمترین چالش هایی که در منطقه ۵ 
وجود دارد موضوع صنایع آسفالت و کشتارگاهی بوده که 
در اختیار شهرداریها است که تقاضا داریم اعضای شورای 
شهرها توجه بیشتری داشته باشند، بند ۸ ماده ۲۷ قانون 
به حل  افزوده می تواند کمک جدی  ارزش  بر  مالیات 

مسائل محیط زیستی شهرها کند. در مورد مسایل زیست 
محیطی استان اولویت بندی منسجمی وجود ندارد که 
نیاز است با همکاری و همراهی شوراهای استان ها مشکل 
سگ های  بلاصاحب،  حیوانات  موضوع  شود،  برطرف 
بی صاحب در همه استان های منطقه ۵ یک چالش جدی 
برای سلامت و بهداشت عمومی شده که نیاز است این 
موضوع به صورت جدی و در اسرع وقت مدیریت شود. 
صنوف  ساماندهی  شهرها،  ترافیک  پسماند،  مدیریت 
آلاینده داخل حریم شهرها، افزایش سرانه فضای سبز 
شهرها و ایجاد کمربندی شهرها از جمله مسائلی است 

که نیاز به همراهی و تشریک مساعی دارد.
وی  ادامه داد: برطرف کردن مشکل جمع آوری پسماند 
و بهینه سازی فضای سبز، تسهیل به موقع اعتبارات برای 
مدیریت اصولی پسماند در شهرها از دیگر موضوعاتی 
هستند که در حوزه حفاظت از محیط زیست باید به 
آن ها پرداخته شود. برای مدیریت پسماند، طرح  مدیریت 
از مبدا است،  تفکیک  بنای آن  اجتماعی پسماند که 
کمک  را  لازم  تسهیلات  زیست  محیط  ملی  صندوق 
کند تا بتوانیم بخشی از سرمایه گذاری مورد نیاز را انجام 

دهیم. در استان چهارمحال و بختیاری ۱۰ روستا و پنج 
شهر به عنوان پایلوت طرح مدیریت اجتماعی پسماند 
انتخاب شده اند و تلاش داریم در سایر استان ها نیز این 
طرح به صورت پایلوت اجرایی شود.مدیرکل حفاظت 
محیط زیست  چهارمحال و بختیاری گفت: در استان 
ایلام شورای اسلامی شهر کمک کرد که شهرکی خارج 
از شهر ایلام مستقر شود و موضوعات مختلفی را به عنوان 
چالش مطرح کردند که اگر در قالب تفاهم نامه ارائه شود 
بهتر است. در مهرماه سال گذشته در استان چهارمحال 
و بختیاری یک تفاهم نامه بین شوراهای استان و اداره 
کل حفاظت محیط زیست منعقد شد و در استان های 
منطقه ۵ نیز پیگیری ها در حال انجام است و در استان 
ایلام از سالین دور این تفاهم نامه وجود داشته اما قابلیت 
بروزرسانی و اجرایی شدن دارد.یوسف پور تشریح کرد: 
تخلفات شکار و صید، تخریب جنگل و مراتع، تخلفات 
مربوط به تعارضات باغداران به حیات وحش و تصرفات 
اراضی از موضوعاتی هستند که باید در تفاهم  نامه هایی 
که قرار است منعقد شود در نظر گرفته شود و همچنین 
همکاری های مشترک در شوراهای عالی استانها، حفظ 
کاربری و ارتقای سرانه فضای سبز در شهرها، ایستگاه های 
سنجش آلودگی هوا، توانمندسازی تشکل ها و ثمن های 
محیط زیستی از جمله مسائلی هستند که باید مدنظر 
قرار بگیرد.وی با اشاره به اهمیت آموزش در خصوص 
حفظ محیط زیست، ادامه داد: هفته آینده وبینار آموزشی 
تحت عنوان نقشه راه ایران در مدیریت اجتماعی پسماند 
توسط اداره کل حفاظت محیط زیست استان چهارمحال 

و بختیاری برگزار خواهد شد.

فارس/ عباس ستایش گو: بانک قرض الحسنه مهر ایران برای چندمین 
سال متوالی موفق شد نسبت مطالبات غیرجاری به تسهیلات پرداختی 
خود را در کمترین سطح ممکن نگاه دارد.بهترین عملکرد بین اعضای 
شبکه بانکی کشور در شاخص نسبت مطالبات غیرجاری به تسهیلات 
متعلق به بانک قرض الحسنه مهر ایران است.در حالی که چند سال است 
بانک قرض الحسنه مهر ایران نسبت مطالبات به تسهیلات خود را کمتر از 
یک درصد نگاه داشته، در سال های اخیر این نسبت به کمتر از نیم درصد 
رسیده است.نسبت مطالبات به مصارف بانک در سال ۱۴۰۱ عدد ۰.۳۸ 
)سی و هشت صدم( درصد بود که در سال ۱۴۰۲ با کاهشی مجدد به 
۰.۲۹ )بیست و نه صدم( درصد رسید.عملکرد بانک قرض الحسنه مهر 
ایران در این شاخص هم بهترین عملکرد در بین بانک های ایرانی به شمار 
می رود، هم بهتر از متوسط عملکرد بانک ها در سطح جهان محسوب 
می شود.نسبت مطالبات غیرجاری به تسهیلات پرداختی در حقیقت 
بیان می کند که چه میزان از تسهیلات پرداختی بانک در موعد مقرر 
بازپرداخت نشده است. هر چه این نسبت پایین تر بوده و به صفر نزدیک 
باشد، یعنی بانک در وصول مطالبات در سررسید خود موفق عمل کرده 

و مشتریان خوش حسابی دارد.

رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
گیلان با بیان اینکه امسال صدور گواهی مبداء تولید برای محصولات 
کشاورزی الزامی شده است، گفت: کشاورزان گیلانی باید برای صدور 
محصولات خود کیو آر کد دریافت کنند در غیر اینصورت محصولی صادر 
نخواهد شد. سیاب حسن پور چوبر اظهار کرد: با پیگیری های انجام شده 
از سوی اتاق بازرگانی گیلان و مساعدت سازمان جهاد کشاورزی استان، 
کشاورزان در صورت ثبت پهنه تولید در سامانه وزارت جهاد کشاورزی 
می توانند بصورت موقت گواهی مبدأ را دریافت کنند.وی تاکید کرد: 
کشاورزان باید بدانند با شروع صادرات محصولات کشاورزی از اوایل 
پاییز، داشتن گواهی سلامت محصول ضروری است و به محصولات 
بدون کیو آر کد اجازه صادرات داده نخواهد شد. این امر موجب می شود 
در عمل سهم ۵۰ درصدی ارزآوری محصولات کشاورزی را از دست داده 

و بدلیل عدم رفع تعهد ارزی به بانک مرکزی بدهکار شویم.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اسـتان گفت: تا سـال ۱۴۰۰ قریب 
به ۲۴۸ تشـکل در اسـتان تشـکیل شـده بود. در این دو سـال و نیم از 
عمر دولت سـیزدهم می گذرد ۸۰ تشـکل در واحدهای تولیدی شـکل 

است. گرفته 
بـه گـزارش کیمیای ایـران: نشسـت سـه جانبـه گرایـی دولت، 
کارفرمایـان و تشـکلات کارگـری بـا حضـور مدیـرکل تعـاون، کار و 
رفـاه اجتماعـی، مدیرکل تامیـن اجتماعی، رئیس کانـون کارفرمایان 
اسـتان و برخی از روسـای تشـکلات کارگری برگزار شـد.محمدرضا 
فلاحتی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اسـتان در این نشسـت 
گفت: یکی از خواسـته های بحق جامعه کارگری تشـکیل تشـکلات 
کارگـری در واحدهـای تولیـدی اسـت.وی بـا اشـاره بـه اینکـه ۳۲۸ 
سـازمان کارگری و کارفرمایی در اسـتان مشـغول به فعالیت هستند 
افزود: تا سـال ۱۴۰۰ قریب به ۲۴۸ تشـکل در اسـتان تشـکیل شده 
بـود. در ایـن دو سـال و نیـم از عمـر دولت سـیزدهم می گـذرد ۸۰ 

تشـکل در واحدهـای تولیدی شـکل گرفته اسـت.
تشکیل 2۳ شورای اسلامی کار در استان 

فلاحتـی بـا تاکید بر اینکه در دولت سـیزدهم ۲۳ شـورای اسـلامی 
کار در واحدهـای تولیـدی اسـتان تاسـیس گردیـده اسـت و این در 
حالی اسـت که در ۳۱ سـال گذشـته در اسـتان ۵۰ شـورای اسلامی 
کار فعالیـت داشـته انـد.وی اضافـه کرد: باید بـه این نکته نیز اشـاره 
کنم که وزارتخانه ۶ سـهمیه را برای تشـکیل شـورای اسلامی کار در 
سـال گذشـته به اسـتان یـزد اختصاص داده بـود که همـکاران بنده 
۱۵ شـورای اسـلامی کار را در کارخانـه هـا راه انـدازی کردنـد و این 

یعنـی دو و نیـم برابر بیشـتر نسـبت به تعهـدات تکلیفی ما .
برگزاری انتخابات الکترونیکی تشکلات کارگری

مدیـرکل تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی همچنین در ایـن رابطه گفت: 
بـرای اولیـن بـار در کشـور سـامانه الکترونیکـی برگـزاری انتخابـات 
تشـکل هـا راه اندازی شـد کـه برای ۱۰ تشـکل انتخابـات به صورت 
مجـازی برگـزار گردید.فلاحتـی با تاکید بـر اینکه در برخـی از موارد 
ضعـف قانون و خلا قانونـی وجود دارد افزود: اینکه شـخصی نماینده 
کارگـر مـی شـود ولـی در برخـی از مواقـع بـا تـرس و لـرز از اخراج 
بایـد خواسـته های کارگـران را دنبـال کند یک ضعف قانونی اسـت. 
نماینـدگان مجلـس بایـد ایـن قانـون را اصـلاح کنند تـا در صورتی 
کـه کارگـری به عنـوان نماینده کارگران انتخاب شـد تـا پایان تاریخ 
اعتبارنامـه کارفرمایی حق اخراج او را نداشـته باشـد.مدیرکل تعاون، 
کار و رفـاه اجتماعـی همچنیـن اشـاره ای نیـز بـه مباحث مشـاغل 
سـخت و زیـان آور کـرد و افزود: قریب بـه۴ هزار و ۹۹۱ درخواسـت 
در کمیتـه هـای تجدید نظر و یـک هزار و ۸۶ درخواسـت در کمیته 
هـای تجدیـد نظر اسـتان مـورد رسـیدگی قـرار گرفته اسـت. که از 
ایـن تعـداد ۳ هزار و ۹۸۶ درخواسـت مـورد تایید قرار گرفته اسـت.

کمتر از یک درصد خطا داریم
وی ادامـه داد: در سـال گذشـته ۵ هـزار و ۹۴۸ پرونـده شـکایت در 
هیات های تشـخیص اسـتان مورد رسـیدگی قرار گرفته اسـت که از 
ایـن تعـداد ۹۷۶ پرونـده به هیات حل اختلاف رفته اسـت. همچنین 
تعـداد دادنامـه هـای ارجاعـی بـه دیـوان ۲۹۴ پرونده بـوده که ۲۱۵ 
دادنـده رای هیـات هـای تشـخیص مـورد تاییـد قـرار گرفته اسـت 
و ۷۹ پرونـده بـرای رفـع نقـص بازگشـت داده شـده اسـت.مدیرکل 
تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی اضافه کرد: این آمار نشـان می دهد که 
خطـای همـکاران بنـده در هیـأت های تشـخیص کمتـر از ۱ درصد 
اسـت ولـی باز بـرای اینکه حق شـخصی ضایع نشـود سـه کمیته با 

ابتکار اداره کل اسـتان تشـکیل شـده است.

همکاران توسعه فیبر نوری مخابرات منطقه در شرایط دشوارنسبت به 
نصب جعبه های OCDF دوربین های شهر دلیجان اقدام نمودند

جعبه های OCDF نقش مهمی در دسترسی های بعدی به کابل فیبر 
نوری و توسعه های آینده دارند. این جعبه های دارای انواع مختلفی 
بوده که نوع OCDF بسته به موقعیت و مشخصات رک و دسترسی 
 OCDF به سوئیچ فیبر نوری مشخص می گردد. اینکه از چه نوع
 RACK ها دارای انواع OCDF . استفاده شود بسیار پر اهمیت است
MOUNT ، WALL MOUNT و ایستاده می باشند که هر کدام 
از این سه نوع دارای انواع مختلفی نیز می باشند . طراح شبکه فیبر 
نوری با توجه به موقعیت قرار گیری کابل و سوئیچ فیبر نوری و پچ 
کورد ، نوع OCDF را تعیین می کند.کارشناسان و متخصصان توسعه 
فیبر نوری منطقه مرکزی جعبه های OCDF را بدون وسیله بالابر 
جهت دسترسی  به کابل های فیبر نوری و توسعه  آینده نصب و 
شرایط انتقال اطلاعات با سرعت بالاوانتقال تصاویر با رزولوشن بالا 

برای دوربین های مداربسته فراهم نمودند .

نرگس حسین زاده-گرگان: اسماعیل نادری، فرماندار شهرستان 
گرگان در نشست  هم اندیشی اعضای ادوار شورای اسلامی شهر گرگان 
گفت: پیشکسوتان شورایی، سرمایه های شهر گرگان هستند و برای 
باید فرصت  افزود:  نادری  آنان آرزوی توفیق و سلامتی داریم.  همه 
خدمت را قدر بدانیم چراکه این فرصت به سرعت می گذرد و خیلی زود 
به اتمام می رسد.وی اظهارکرد: باید خدمت خالصانه را سرلوحه کارمان 
قرار دهیم و فرصتی که دست داده است، برای گره گشایی از مشکلات 
مردم استفاده کنیم.نادری خاطرنشان کرد: باید از وجود پیشکسوتان 
شورایی استفاده شود چراکه تجربیات آنان بسیار گرانقدر و ارزنده است.

وی بیان کرد: سعی کردیم نهایت انس و الفت بین ما باشد و برای 
خدمت به شهروندان همکاری تنگاتنگ داشته باشیم چراکه فرقی بین 
خود با افراد دیگر قایل نیستیم. فرماندار گرگان تصریح کرد: بیش از ۹۸ 
درصد مصوبات شورا در کمیته انطباق تایید شد. انتظار دارم در سال 
آخر خدمت هم در خدمت رسانی به شهروندان، همچنان با انگیزه بالا 
اقدام کنید چراکه باید کارهای روی زمین مانده بسیاری را انجام دهیم.

مدیرکل محیط زیست استان چهارمحال و بختیاری: 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان:

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان اردبیل عنوان کرد:

نماینده مجری طرح جهاد آبرسانی استان اردبیل؛
تصفیه خانه دوم آب شرب اردبیل 1۷ درصد 

پیشرفت فیزیکی دارد
فریده صادق/اردبیل: نماینده مجری طرح جهاد آبرسانی استان 
اردبیل از پیشرفت فیزیکی ۱۷ درصدی تصفیه  خانه دوم آب شرب 

مرکز استان به عنوان طرح ویژه در مدت زمان کوتاه خبر داد.
حسن کروبیان افزود: احداث تصفیه خانه دوم آب شرب اردبیل با هدف 
تصفیه آب چاههای داخل شهر اردبیل و به منظور گذر از بحران کم 
آبی با ظرفیت ۵۰۰ لیتر در ثانیه در حال اجراست.وی اظهار داشت: 
این تصفیه خانه هم اکنون ۱۷ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و تا کنون 
و  اتمام طرح  برای  و  ریال هزینه شده است  از ۳۵۰ میلیارد  بیش 
تاسیسات وابسته آن بیش از ۵ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز است.

کروبیان با اشاره به اینکه برای ارتقاء کیفی آب شرب اردبیل ۲ پروژه 
عظیم در حال اجرا و بهره برداری می باشد عنوان کرد: پروژه تکمیل 
آبگیر سد یامچی هم اکنون با ۸۵ درصد پیشرفت فیزیکی در دست 
اجراست و پروژه سیستم ارتقا کیفی آب که در داخل تصفیه خانه 
اجرا شده هم اکنون تمام شده و تحویل شرکت آب و فاضلاب استان 
شده است. نماینده مجری طرح جهاد آبرسانی استان اردبیل همچنین 
تصریح کرد: به منظور برداشت آب از تراز بالاتر جهت ارتقا کیفی آب 
شرب مرکز استان ۴ بارج شناور در مدار بهره برداری است و ۲ بارج 

دیگر با ظرفیت ۵۰۰ لیتر در ثانیه در حال خرید و نصب می باشد.

5استان ها p r o v i n c e s

آزاد سازی اراضی دولتی به 
ارزش 62۰ میلیارد ریال در 

شهرستان دشتستان 

فرمانده یگان حفاظت اراضی راه و شهرسازی بوشهر گفت: ۱۲۱ هزار مترمربع از اراضی ملی و دولتی 
در شهرستان دشتستان شهر برازجان به ارزش ۶۲۰ میلیارد ریال آزادسازی شد. 

بوشهر فاطمه کرمپورنیا، سرهنگ رضا جعفری فرمانده یگان حفاظت اراضی راه و شهرسازی بوشهر 
اظهار کرد: یگان حفاظت از اراضی سازمان ملی زمین و مسکن با سازماندهی نیروهای در اختیار خود 
ضمن اجرای طرح تشدید حفاظت از اراضی و پیشگیری از وقوع تصرفات، در حوزه رفع تصرفات و 
تعرضات از اراضی تحت مالکیت سازمان ملی زمین و مسکن نسبت به رفع تعرض فوری و اجرای 

احکام قضائی از اراضی اداره کل راه و شهرسازی و اعاده به وضع سابق اقدام می کند.
جعفری افزود : در راستای اجرای ماده ۳۸ آیین نامه اجرایی قانون زمین شهری و اجرای احکام رفع 
تصرفات از اراضی، با حضور نیروهای یگان حفاظت از اراضی اداره کل راه و شهرسازی و مأموران 

انتظامی این میزان از اراضی یاد شده آزادسازی شد.
وی بیان کرد: اراضی آزادسازی شده شهر برازجان، ۱۲۰ هزار مترمربع   در پشت دانشگاه آزاد و ۱۱۵۰ 

در محله ۶۹ هکتاری برازجان رفع تصرف شد و پس از آن به وضعیت سابق و عادی خود بازگشت.
جعفری با بیان اینکه مردم در پیشگیری از تصرف و حفاظت از اراضی ملی و دولتی و اموال بیت المال 
نقش مهمی دارند، گفت: شهروندان می توانند موارد تصرف، تعرض و دخالت در اراضی دولتی و ملی 

را ضمن تماس با سامانه پیامکی ۳۰۰۰۴۱۷۳۵ به یگان حفاظت از اراضی گزارش دهند.
فرمانده یگان حفاظت اراضی راه و شهرسازی بوشهر خاطرنشان کرد: گزارش های مردمی در خصوص 
وقوع تصرف در اراضی ملی استان دریافت می شود که در کمترین زمان پس از گزارش، اعضای یگان 

حفاظت راه و شهرسازی نسبت به رفع تصرف اقدام می کنند.

خبـر
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استعمال دخانیات پیشرفت 
بیـماری »ام اس«
 را تشدید می کند

اتمام پروژه های عمرانی حوزه درمان، اولویت  شناسایی درختان ریشه در باد
تامین اجتماعی در سال جدید

پویش »ریشه در باد« با هدف شناسایی و مهار درختان کهنسالی که 
ریشه هایشان از خاک خارج شده، راه اندازی شده است تا با اجرای آن، 
ریشه حدود ۱۰۰ هزار درخت کهنسال به طور طبیعی دوباره به دامن 
زمین باز گردد و بتوانند نقش خود را در حفاظت از خاک ایفا کنند و 
از عمرشان کاسته نشود. ایران سرزمینی با هزاران شگفتی و زیبایی 
است، خاکی حاصلخیز همراه با گونه های گیاهی متنوعی که در کمتر 
نقاط دنیا یافت می شوند؛ درختانی از جنس بلوط، بنُه، کهور، کُنار و 
ارُس که می توانند ۲ تا ۳ هزار سال عمر کنند و نگه دارنده خاک آن 
منطقه باشند؛ این درختان کهنسال اصلی ترین و مهمترین آبخیزدار 
کشور هستند از این رو باید تحت هر شرایطی مراقبت و حفاظت شوند.

که  است  خاک  فرسایش  کهنسال،  درختان  زمینه  در  مهم  مساله 
موجب بیرون زدن ریشه آنها از خاک می شود و به مرور با در معرض 
هوا قرار گرفتن از بین می روند و از عمرشان کم می شود. نکته جالب 
درباره این درختان رویش آنها در مناطق پرشیب است که به طور 
طبیعی موجب حفاظت از خاک و جلوگیری از فرسایش می شوند، 
از طرف دیگر ایران در منطقه خشک و نیمه خشک واقع شده اند و 
سطح بسیار زیادی از خاک ها شوری دارند و قلیایی هستند همچنین 
بسیاری از خاک ها در کوهستان ها سنگ ریزه دارند، خاک بسیاری از 
نقاط هم کم عمق است؛ بنابراین منابع خاک با توجه به وسعت کشور 
به نسبت متوسط جهانی بسیار کم است و همین میزان هم دارای 
محدویت های زیادی است که فرسایش زیاد خاک هم بر آن افزوده 
می شود.فرسایش خاک در ایران بسیار زیاد است که عامل مهمی برای 
تخریب منابع خاک محسوب می شود. در واقع در کشور تولید یک 
سانتمتر خاک البته تحت تاثیر شرایط اقلیمی، رطوبت و شیب، به 
جز در باریکه شمال کشور خیلی مناسب نیست؛ بنابراین حدس زده 
می شود سرعت خاک سازی سالانه کمتر از نیم تن در هکتار است که 
عده ای دو دهم تن در هکتار را هم می گویند. با این حساب شاید در 
سال ۲ دهم تن یا نیم تن در هکتار خاک در کشور تولید می شود اما 
سالانه بیش از ۵ تا ۶ تن را بر اثر فرسایش خاک از دست می دهیم که 
رقم بسیار بالایی است، در واقع فرسایش خاک در ایران تقریباً معادل 

۲ تا ۲.۵ برابر آسیا و ۵ تا ۶ برابر میانگین جهانی است.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی از برنامه این سازمان برای تسریع در 
تکمیل و بهره برداری از پروژه های عمرانی حوزه درمان در سال جاری 

خبر داد.
به  گزارش سازمان تامین اجتماعی، میرهاشم موسوی در دور جدید 
بازدید میدانی از وضعیت پروژه های عمرانی سازمان تامین اجتماعی 
در سال ۱۴۰۳، ضمن بازدید از پروژه احداث بیمارستان جدید شهید 
فیاض بخش تهران، در جلسه ای مشترک با عوامل اجرایی این پروژه، بر 
ضرورت اتمام آن در کوتاه ترین زمان ممکن و بهره برداری از این مرکز 
درمانی جهت ارائه خدمت به بیمه شدگان تاکید کرد.وی در مورد وضعیت 
احداث پروژه بیمارستان فیاض بخش که در غرب شهر تهران واقع است، 
افزود: این پروژه به مراحل پایانی رسیده و به زودی آماده ارائه خدمت به 
مردم بخصوص بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی خواهد بود؛ هرچند 
انتظار می رفت برخی از پروژه ها در زمان کوتاه تری به اتمام برسند اما به 
هر حال طی ماه های آینده پروژه بیمارستان جدید فیاض بخش نکمیل 
و تجهیز می شود تا بیمه شدگان بتوانند از خدمات گسترده و به روز این 
مرکز بزرگ درمانی استفاده کنند.مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی ادامه 
داد: در کوتاه ترین زمان ممکن فرآیند تکمیل و بهره برداری شامل آخرین 
اقدامات ساختمانی، تجهیز بیمارستان و استقرار نیروی انسانی بخش های 
مختلف انجام خواهد شد و ظرفیت خدمت رسانی یکی از بزرگترین مراکز 
درمانی سازمان تأمین اجتماعی در اختیار بیمه شدگان عزیز قرار خواهد 
گرفت. در جریان این بازدید، عوامل اجرایی پروژه احداث بیمارستان 
۵۵۰ تخت خوابی شهید فیاض بخش تهران، ضمن ارائه گزارش هایی 
درباره بخش های مختلف این پروژه از جمله روند تأمین زیرساخت ها و 
تجهیزات پزشکی و تامین نیروی انسانی مورد نیاز این مرکز درمانی، از 
پیشرفت این پروژه خبر داده و نسبت به تکمیل آن ظرف ماه های آینده 
ابراز امیدواری کردند. بیمارستان شهید دکتر فیاض بخش با بیش از نیم 
قرن فعالیت در حوزه درمان به عنوان بزرگترین بیمارستان ملکی سازمان 
تامین اجتماعی و یکی از مراکز اصلی تروما در شهر تهران به شمار می 
رود که با ۵۰۰ تخت بستری و بالغ بر ۲۷ کلینیک تخصصی و فوق 
تخصصی یکی از بزرگترین مراکز درمانی سطح کشور به شمار می رود.

پزشکی و سلامت محیط زیست 

تالاب  و  دریایی  زیست  محیط  معاون 
زیست  محیط  حفاظت  سازمان  های 
گفت: خلیج فارس سومین خلیج بزرگ 
جهان با مساحتی به بزرگی ۲۳۷ هزار 
کیلومتر مربع و برخورداری از ۴۰ درصد 
بزرگترین  به عنوان  نفتی جهان  ذخایر 
و مهمترین منطقه تامین انرژی جهان 
لحاظ  از  باید  که  می شود  محسوب 
ملاحظات محیط زیستی مراقب این پهنه 

آبی حساس باشیم.
به گزارش روابط عمومی سازمان حفاظت 
با  ذوالجودی  مجتبی  زیست،  محیط 
 ۱۰  ( فارس  خلیج  ملی  روز  تبریک 
اردیبهشت ماه ( در تشریح اهمیت توجه 
به زیستگاه های دریایی به ویژه خلیج 
فارس اظهار داشت: خلیج فارس به عنوان 
بزرگترین و مهمترین منطقه تأمین انرژی 
جهان با برخورداری از ۴۰ درصد ذخایر 
نفتی جهان و از طریق تردد سالانه بیش 
از ۴۰ هزار کشتی، بیش از ۲۳ درصد نفت 

تولیدی جهان را تأمین می کند.
وی افزود: کیفیت  نفت های خام در جهان 
مشابه هم نیست و ذخایر نفتی خلیج 
فارس دارای ویژگی هایی چون سهولت 
استخراج، هزینه پایین تولید، امکان تولید 

مازاد بر ظرفیت و کیفیت  بالاتر است.

تالاب  و  دریایی  زیست  محیط  معاون 
زیست  محیط  حفاظت  سازمان  های 
مرجانی  های  آبسنگ  به  اشاره  با 
مرجان  گفت:  فارس  خلیج  ارزشمند 
های خلیج فارس تا تغییرات روزانه ۹ 
را  تغییرات سالانه ۲۰ درجه  و  درجه 
تحمل می کند و این مساله به عنوان 
ژنتیکی  بالقوه  منابع  با  هایی  مرجان 
اقلیم  تغییر  تاب آوری  افزایش  برای 

مورد توجه هستند.
ذوالجودی تصریح کرد: خلیج فارس با تنوع 
و غنای زیستی و تولید بالا و برخورداری 
از جزایر بی نظیر و ارزشمندترین زیستگاه 
های حساس ساحلی مانند جنگل های 
بسترهای  مرجانی،  آبسنگ های  حرا، 
علفی، مناطق تخم گذاری لاک پشت ها، 

پهنه های جزر و مدی، خوریات و مصب 
های متنوع و ذخایر عظیم آبزی، یکی 
از اکوسیستم های دریایی منحصر بفرد 
آبهای گرمسیری جهان محسوب می شود 
و نقش بسیار مهمی در اقتصاد کشور و 

معیشت مردم بومی منطقه دارد.
معاون محیط زیست دریایی و تالاب های 
اذعان  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
کرد: محیط زیست دریایی خلیج فارس 
و دریای عمان مشترک بین ایران و هفت 
کشور عربی همسایه با برخی از چالش 
های زیست محیطی مواجه است که صید 
بی رویه و غیر مسئولانه از منابع آبزی، 
تخریب و ایجاد تغییرات فیزیکی مناطق 
اجرای  از  ناشی  نفت  ریزش  ساحلی، 
عملیات اکتشاف و استخراج و حمل  و 

نقل نفت از جمله آنها است.
آلودگی های  همچنین  داد:  ادامه  وی 
فارس  خلیج  در  خشکی  منشاء  با 
و روستایی،  فاضلاب های شهری  شامل 
کشاورزی،  و  صنعتی  پساب های 
مناطق  در  مستقر  صنایع  آلودگی های 
توسعه  و  عمرانی  عملیات  ساحلی، 
استحصال  نظیر  سواحل  در  غیراصولی 
و خشک کردن دریا، انباشت پسماندها 
و  پلاستیک  و  زباله ها  جمله  از 
سواحلی  نواحی  در  میکروپلاستیک 
هستند که نیازمند مدیریت اصولی است.

وی با اشاره به اهمیت توجه به زیست 
این  داشت:  اظهار  فارس  خلیج  بوم 
منطقه به لحاظ غنا و تنوع زیستی بالا 
باز  آبهای  و  عمان  دریای  با  ارتباط  و 
اقیانوسی )اقیانوس هند( از ظرفیت های 
بسیار بالای اکولوژیک در تولید آبزیان، 
گردشگری و طبیعت گردی، پرنده نگری، 
دریایی  حمل ونقل  و  پاک  انرژی  تولید 
اقتصادی  از زمینه های دیگر  و بسیاری 
برخوردار است که با برنامه ریزی اصولی 
می توان برای بهره برداری و توسعه متوازن 
و خردمندانه از این ثروت بی نظیر و نعمت 
خدادادی در راستای توسعه و ایجاد شغل 

و درآمد پایدار جوامع محلی اقدام کرد.

خلیج فارس بزرگترین منطقه تامین انرژی جهان
به مناسبت روز ملی خلیج فارس؛

متخصص بیماری های مغز و اعصاب دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی گفت: عاداتی مثل سیگار 
کشیدن و استفاده از قلیان می تواند سیر بیماری ام اس را شدیدتر کند و تشدید حملات را در پی 
خواهد داشت.به گزارش دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، دکتر سرور عدوانی درباره باورهای غلط 
بیماری ام اس )MS( اظهار داشت: اینکه مبتلایان به این بیماری نمی توانند ازدواج کنند و یا فرآیند 
بچه دار شدنشان دچار مشکل است، باوری اشتباه است. عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی 
شهیدبهشتی افزود: با توجه به اینکه بیشتر مبتلایان به ام اس معمولا در سن پایین درگیر این بیماری 
می شوند و یا هنوز به سن باروری نرسیده باشند ممکن است این موضوع برای این افراد نگران کننده 
باشد اما باید گفت این باور از اساس اشتباه است و بیماران مبتلا به ام اس هیچ مشکلی برای ازدواج 

ندارند و تحت نظر پزشک به راحتی می توانند مادر یا پدر شوند.

وی درباره احتمال ابتلای فرزندان این افراد به ام اس نیز توضیح داد: مبتلایان به این بیماری باید این 
نکته را مد نظر داشته باشند که شاید نوزادانی که از پدر و مادر مبتلا به ام اس متولد می شوند ریسک 
بیشتری ازنظر ابتلا به این بیماری در مقایسه با سایر افراد جامعه داشته باشند ولی اصلا به این شکل 
نیست که این احتمال درصد بالایی را به خود اختصاص دهد. عدوانی تاکید کرد: این تفکر که اگر 
مبتلا به ام اس هستید حتما نوزاد شما هم با این بیماری متولد می شود از اساس اشتباه و غلط است.

متخصص بیماری های مغز و اعصاب با بیان اینکه برخی طیف های بیماری ام اس می تواند از طریق 
وراثت منتقل شود، توضیح داد: تا زمانی که آزمایش های ژنتیک انجام نشده، هیچ فردی نمی تواند 
درباره ریسک ابتلای بالای سایر افراد خانواده به این بیماری نظر قطعی دهد.تعداد پدران و مادرانی 

که هر دو مبتلا به ام اس بوده اند و نوزادی کاملا طبیعی به دنیا آورده اند کم نیستند.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی         

برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و بلا 
معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا 
به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت اسناد و 
املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 

، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای شماره ۸۳۵۷ مورخ ۱۴۰۲٫۱۱٫۲۵ آقای میلاد معینی نجف آبادی فرزند داود 
در ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۷۱.۹ متر مربع قسمتی از پلاک شماره 
۸۸۳ اصلی واقع در قطعه ۹ بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک اصفهان متقاضی مالک 

رسمی مشاعی می باشد.  اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد 
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۳/۰۱/۲۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۳/۰۲/۱۱ 

شناسه اگهی ۱۶۹۴۰۵۲

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی          

برابر آرا صادره هیاتهای موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد 
تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود. 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد و املاک تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 

دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید. 
ردیف -۱ برابر رأی شماره ۲۳۳۶۲ مورخ ۱۴۰۲٫۱۲٫۱۳ هیات دوم مالکیت آقای 
ناصر شیری ورنامخواستی به شناسنامه شماره ۱۲۹ کدملی ۱۱۷۰۹۴۵۴۰۶ فرزند 
حسینقلی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۱۶,۵۳ متر مربع پلاک شماره 
۲۹۱ فرعی از ۶ اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت 

در دفتر املاک تأئید و محرز گردیده است. اداره ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۱/۲۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۲/۱۱ 

شناسه اگهی ۱۶۹۴۹۲۶

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی           

اول  هیات   ۱۴۰۲٫۱۱٫۰۲ مورخ   ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۲۶۰۱۸۴۳۳ شماره  رای  برابر 

سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه خانم زهرا روان بخش به شناسنامه 
شماره ۱۹۱۲ کدملی ۱۲۸۶۸۴۱۷۰۴ صادره اصفهان فرزند محمد علی نسبت به 
ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۱۴۳.۸۳ متر مربع پلاک شماره ۱۶۸ فرعی از 
۱۵۱۷۷ اصلی واقع در اصفهان بخش ۵ اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان 
طبق مبایعه نامه عادی مع الواسطه از طرف اسماعیل والی سیجانی موضوع سند 
و  شده  ارائه  تقاضانامه  به  توجه  با  اصفهان   ۶۵ دفتر   ۱۳۴۵,۰۴.۲۱  -  ۲۷۸۰۴
پاسخ  و  کارشناس منتخب  و گزارش  نقشه ملک  و ملاحظه  مستندات ضمیمه 
وضعیت ثبتی که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و 
انتقال ملک از مالک رسمی به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد 
تقاضا احراز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد . اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان 
تاریخ انتشار نوبت اول :۱۴۰۳/۰۱/۲۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۳/۰۲/۱۱ 

شناسه اگهی ۱۶۹۴۹۵۸

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی          

برابـر آرا صـادره هیاتهـای موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی منطقه غـرب اصفهان 
تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض متقاضیـان محـرز گردیـده اسـت لذا مشـخصات 
متقاضیـان و امـلاک مـورد تقاضـا بـه شـرح زیـر به منظـور اطـلاع عمـوم در دو 
نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهی میشـود. در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیـت متقاضیان اعتراضی داشـته باشـند میتوانند از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه اداره ثبت اسـناد و املاک تسـلیم و 
پـس از اخـذ رسـید ظرف مـدت یکماه از تاریخ تسـلیم اعتراض دادخواسـت خود 

را بـه مرجـع قضایی تقدیـم نماید. 
برابر رأی شماره ۲۱۹۴۴ مورخ ۱۴۰۲٫۱۱٫۲۱ هیات چهارم مالکیت  ردیف -۱ 
آقای سید احمد کاویانی به شناسنامه شماره ۷۲۸ کدملی ۱۲۸۴۵۰۴۶۴۶ فرزند 
سید جواد در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۳۲۰,۳۵ متر مربع پلاک 
شماره ۱۳۴ فرعی از ۹ اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴حوزه ثبت ملک غرب 
اصفهان ثبت در دفتر املاک به شرح استعلام هیات تأئید و محرز گردیده است. 

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک غرب اصفهان 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۱/۲۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۳/۰۲/۱۱ 

شناسه اگهی ۱۶۹۴۹۹۵

اجتماعی 6S O C I E T Y

خبـر

سمند  سواری  خودرو  کمپانی  سند  و  سبز  برگ 
متالیک  خاکستری  رنگ   ۱۳۸۹ مدل  ایکس  ال 
شاسی  شماره   12489059575 موتور  شماره 
انتظامی  پلاک  شماره   NAAC91CCXAF791730
ایران ۱۳-۸۵۹ هـ ۴۱ مالکیت پروین دخت زرگرزادگان  
فرزند رضا به کد ملی ۱۲۸۶۶۸۵۵۹۱ مفقود شده و از 
درجه اعتبار ساقط می باشد.                            کد ۱۳۵

کارت خودرو و برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری پراید 
مدل ۱۳۹۲ رنگ نقره ای متالیک شماره موتور 4918935 
شماره شاسی NAS411100D1300657 شماره پلاک 
انتظامی ایران ۵۳ -۱۲۴ ص ۸۴ مالکیت زین العابدین نوری  
فرزند حسین به کد ملی ۱۰۹۱۸۵۵۲۲۶ مفقود شده و از 
درجه اعتبار ساقط می باشد.                            کد ۱۳۵

برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری پراید صبا مدل 
شماره   1661881 موتور  شماره  سفید  رنگ   ۱۳۸۵
انتظامی  شاسی S1412285923139 شماره پلاک 
ایران ۶۷-۲۹۳ ج ۷۲ مالکیت عباس قیصری  فرزند علی 
درجه  از  و  شده  مفقود   ۱۰۹۱۹۹۲۳۷۱ ملی  کد  به 
اعتبار ساقط می باشد.                                 کد ۱۳۵

ایکس  و سند کمپانی خودرو سواری سمند  برگ سبز 
موتور  شماره  متالیک  مشکی  رنگ   ۱۳۸۱ مدل    ۷
32908109250 شماره شاسی 81208795 شماره 
پلاک انتظامی ایران ۶۷-۳۴۶ س ۲۹ مالکیت سید حجت 
چراغچی  فرزند محمدعلی به کد ملی ۱۲۹۳۰۶۲۲۲۷ 
مفقود شده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.         کد ۱۳۵

برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری پژو پارس XU7P مدل 
 125K0149266 ۱۴۰۲ رنگ سفید روغنی شماره موتور
شماره شاسی NAANA15EIPK251789 شماره پلاک 
ایران ۱۳-۱۱۳ ق ۱۳ مالکیت حمزه محمدی   انتظامی 
فرزند عبدالرسول به کد ملی ۱۲۷۱۶۸۸۴۳۳ مفقود شده 
و از درجه اعتبار ساقط می باشد.               کد شاهین شهر

 125 CDL برگ سبز و سند کمپانی موتور سیکلت شوکا
مدل ۱۳۸۸ رنگ قرمز شماره موتور NCS001414 شماره 
شاسی NCS***125S8801724 شماره پلاک انتظامی 
فرزند  عزیزیان   مالکیت محمدرضا  ایران ۶۱۸- ۶۴۸۹۷ 
محمدعلی به کد ملی ۱۲۹۰۹۸۶۹۰۸ مفقود شده و از درجه 
اعتبار ساقط می باشد.                                    کد ۱۳۵

آگهی مفقودیآگهی مفقودی

آگهی مفقودیآگهی مفقودی

آگهی مفقودیآگهی مفقودی

معاون وزیر دادگستری و دبیر مرجع ملی کنوانسیون 
مبارزه با فساد از تدوین سند ملی مبارزه با فساد که 
بیش از ۱۵ سال است به تعویق افتاده بود، خبر داد 
و گفت: این سند با تعامل و همکاری ۲۰ نهاد متولی 
در این حوزه در دست تهیه است و نسخه نهایی آن تا 

شهریور امسال رونمایی می شود.
سید علی کاظمی روز دوشنبه همزمان با سالروز ابلاغ 
مبارزه  زمینه  در  انقلاب  رهبر  ماده ای  هشت  فرمان 
همه جانبه و سازمان یافته با مفاسد مالی و اقتصادی، 
با تاکید بر اجرای مدل بومی سنجش مبارزه با فساد، 
اظهار داشت: برخورد با فساد که از آن به اژدهای هفت 
سر تعبیر می شود باید هوشمندانه و با روش های مختلف 
انجام شود. وی درباره تدوین سند ملی مبارزه با فساد 
افزود: اکنون این سند در دست تهیه است و برای تهیه 
آن، اسناد مبارزه با فساد کشورهای مختلف بررسی شده 
با  است زیرا همه کشورهای عضو کنوانسیون مبارزه 
فساد، در این حوزه سند ملی دارند و برای تدوین مدل 

بومی به جمع بندی خوبی دست یافته ایم.
کاظمی یادآور شد: در سیاست های برنامه ششم توسعه، 
رهبر انقلاب ابلاغ فرمودند که دولت باید راهبرد ملی 
مبارزه با فساد را تدوین کند اما متأسفانه با وجود اینکه 
در سیاست های کلی تصریح داشت، این راهبرد طراحی 
نشد و حتی در قانون برنامه ششم هم درنظر گرفته نشد 
و از سوی دیگر در حالی که در ماده پنج کنوانسیون 
اما  شده  تکلیف  ملی  راهبرد  تدوین  فساد  با  مبارزه 
تاکنون این مهم محقق نشده است.سال گذشته، شورای 
با فساد به دستور وزیر دادگستری  هماهنگی مبارزه 
تشکیل و مقرر شد که این سند تدوین شود و اکنون 
پس از سه ماه کار فشرده، قالب سند تهیه شده است و 
تا شهریور نسخه نهایی سند ملی مبارزه با فساد با کمک 
همه نهادهای مبارزه با فساد رونمایی خواهد شد.نسخه 
نهایی سند ملی مبارزه با فساد با کمک همه نهادهای 

مبارزه با فساد تا شهریور امسال رونمایی خواهد شد
2۰ نهاد متولی مبارزه با فساد

دبیر مرجع ملی کنوانسیون مبارزه با فساد با اشاره به 
افزود:  با فساد هستند،  مبارزه  نهاد متولی  اینکه ۲۰ 
برخوردهای قضایی و جزایی صرف در مبارزه با فساد 
راهگشا نیست و روش های بسیاری برای کنترل و مبارزه 
با فساد وجود دارد.کاظمی از تدوین لایحه جامع مبارزه 

با فساد خبر داد و گفت: بنا داریم این اقدام که از سال 
قبل آغاز شده است در سال جاری به سرانجام برسانیم.

وی با تاکید بر اینکه در امر مبارزه با فساد خلأهای 
قانونی، ابهام ها و سیاست های جنایی وجود دارد که باید 
تغییر نگرش در این حوزه ایجاد شود، خاطرنشان کرد: 
اکنون برخی مقررات و قوانین برای مبارزه با فساد وجود 
ندارد به عنوان مثال هنوز فساد در بخش خصوصی به 
طور دقیق جرم انگاری نشده همچنین پیشنهاد رشوه 

دادن و درخواست رشوه نیز جرم انگاری نشده است.
منشور اخلاق حرفه ای کارگزاران نظام تدوین می شود

معاون وزیر دادگستری از اصل اخلاق مداری به عنوان 
یکی از موضوعات مهم که از ارتکاب فساد جلوگیری 
می کند، یاد کرد و افزود: در دنیا دو ابزار برای کنترل 
فساد و وقوع جرم وجود دارد که برخی از آنها بیرونی 
هستند و ضمانت اجرایی بیرونی دارند مانند سیستم های 
پلیس و در کنار آن، کنترل های درونی و  و  نظارتی 

اخلاق وجود دارد که موجب پرهیزکاری می شود.
اصلاح آیین نامه ارتقای اخلاق حرفه ای در نظام اداری 
در پایان اسفند سال قبل به تایید هیات وزیران رسید 
و قرار است شیوه جدیدی در زمینه اخلاق حرفه ای 
ماده  به  اشاره  با  گرفته شود.کاظمی  درنظر  کارکنان 
قانون  قانون مدیریت خدمات کشوری و ماده ۷   ۲۵
ارتقای سلامت اداری، اظهار داشت: وزارت دادگستری 
با همکاری معاونت حقوقی ریاست جمهوری و سازمان 
اداری و استخدامی کشور، اصلاح آیین نامه این حوزه 
با عنوان ارتقای اخلاق حرفه ای در نظام اداری را در 
وزیران رساند  تایید هیات  به  قبل  اسفند سال  پایان 
و قرار است شیوه جدیدی در زمینه اخلاق حرفه ای 
کارکنان درنظر گرفته شود همچنین کمیته ای برای 
پیگیری اخلاق مداری تشکیل خواهد شد و در نهایت 
این اقدامات باید منجر به ارتقای اعتماد مردم و افزایش 
کیفیت امور شود. در ماده ۲۵ قانون مدیریت خدمات 
کشوری آمده است: »مدیران و کارمندان دستگاه های 
رعایت  با  باید  و  هستند  مردم  خدمتگزاران  اجرایی، 
موازین اخلاق اسلامی و اداری و طبق سوگندی که 
اداری که  و  اخلاقی  و منشور  نموده  ادا  ورود  بدو  در 
امضا می نمایند وظایف خود را به نحو احسن در راه 
خدمت به مردم و با در نظر گرفتن حقوق و خواسته 
های قانونی آنها انجام دهند.« همچنین در ماده ۷ قانون 

ارتقای سلامت اداری آمده است: »دولت موظف است 
با همکاری سایر قوا به منظور فرهنگ سازی و ارتقای 
سلامت نظام اداری بر اساس منابع اسلامی و متناسب 
با توسعه علوم و تجربیات روز دنیا ظرف شش ماه پس 
از تصویب این قانون »منشور اخلاق حرفه ای کارگزاران 

نظام« را تدوین کند.«
کنوانسیون  ملی  مرجع  فعالیت های  و  اقدامات 

مبارزه با فساد در عرصه بین المللی
دبیر مرجع ملی کنوانسیون مبارزه با فساد به اقدامات 
و فعالیت های این کنوانسیون در عرصه بین المللی اشاره 
کرد و افزود: سال گذشته دهمین اجلاس کشورهای 
عضو کنوانسیون مبارزه با فساد برگزار شد و این دوره 
از اجلاس اهمیت ویژه داشت زیرا در بیستمین سالگرد 
پنجمین  و  هفتاد  با  مصادف  و  کنوانسیون  تصویب 
از  و  شد  برگزار  بشر  حقوق  جهانی  اعلامیه  سالگرد 
سوی دیگر نیز بعد از کرونا نخستین اجلاسی بود که 
با مشارکت بالا و با حضور هزار نفر از کشورهای مختلف 
به میزبانی دولت آمریکا برگزار شد و بیشترین تعداد 
قطعنامه ها در این اجلاس به تصویب رسید. کاظمی 
ادامه داد: هیات ایرانی در این اجلاس با فشار و طراحی 
دیپلماتیک در حالی که آمریکا به عنوان میزبان درصدد 
مشروعیت بخشیدن به تحریم های یکجانبه برآمده بود، 
ایستادگی کرد و در قطعنامه اجلاس یک بند مبنی بر 
اصل برابری حاکمیت ها و اینکه به هیچ وجه مبارزه با 
فساد نباید دستاویزی برای تحریم ها شود؛ گنجانده شد.
عضویت ایران در پیمان بریکس و تشکیل کمیته 

مبارزه با فساد
ایران در  با اشاره به عضویت  معاون وزیر دادگستری 
پیمان بریکس و تشکیل کمیته مبارزه با فساد افزود: 
این مهم یک سند اجرایی خواهد داشت همچنین وزیر 
دادگستری ۱۳ شهریور سال گذشته در دهمین نشست 
وزرای دادگستری اعضای سازمان همکاری شانگهای در 
این اجلاس شرکت کرد و پیشنهاد کرد تا سند مشترکی 
از سوی کشورهای عضو پیمان شانگهای برای استرداد 
دارایی های ناشی از فساد تدوین شود هرچند اکنون در 
عین حال یک شبکه جهانی برای استرداد اموال ناشی 
از فساد با عنوان »گلوبی« وجود دارد که زیرنظر سازمان 
ملل متحد در حال فعالیت است و سازوکارهای برای 

بازگرداندن اموال درنظر دارد.

سند ملی مبارزه با فساد پس از ۱5 سال تدوین می شود
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داربی آندلس برنده نداشت

اخبارجهان ورزش

چرا بسکتبال با ویلچر سهمیه پارالمپیک صلاح در فهرست فروش لیورپول
 پاریس را از دست داد؟

باشگاه لیورپول بعد از حاشیه سازی اخیر محمد صلاح قصد فروش این 
بازیکن مصری را دارد.محمد صلاح بهترین گلزن تاریخ باشگاه لیورپول و 
نزد هواداران از جایگاه خاصی برخوردار است. او یکی از بهترین بازیکنان 
تاریخ این باشگاه انگلیسی است. صلاح تابستان سال قبل تا آستانه جدایی از 
لیورپول پیش رفت. الاتحاد عربستان سخت به دنبال جذب ستاره مصری 
لیورپول بود و پیشنهاد وسوسه انگیزی را به او ارائه داد اما مخالفت یورگن 
کلوپ باعث شد صلاح در نهایت در لیورپول باقی بماند.مدیر اجرایی باشگاه 
لیورپول، پس از درگیری لفظی محمد صلاح با یورگن کلوپ، با جدایی این 
بازیکن در تابستان و حضورش در لیگ عربستان اعلام موافقت کرده است.

سرمربی تیم ملی بسکتبال با ویلچر گفت: عدم هماهنگی بین بازیکنان 
داخلی و لژیونر و مصدومیت بازیکنان کلیدی بسکتبال با ویلچر در 
مسابقات انتخابی کسب سهمیه پارالمپیک در پاریس سبب شد شانس 

کسب سهمیه را از دست بدهیم.
محمدرضا دستیار  درباره علت عدم موفقیت تیم بسکتبال با ویلچر برای 
کسب سهمیه پارالمپیک پاریس، اظهار کرد: با برنامه ریزی که انجام داده 
بودیم تلاش ما کسب سهمیه پارالمپیک پاریس بود که متاسفانه به 
دلیل عدم هماهنگی بین بازیکنان داخلی و لژیونر نتوانستیم در مسابقات 
انتخابی پارالمپیک پاریس تیم را به خوبی جمع کنیم. قبل از شرکت 
در این مسابقات که آخرین فرصت برای کسب سهمیه پارالمپیک بود 
با حمایت فدراسیون جانبازان و توانیابان و کمیته ملی پارالمپیک قرار 
بود اردوی مشترکی با حضور لژیونرهای تیم در ترکیه داشته باشیم که 
متاسفانه شرایط برپایی این اردو فراهم نشد و همین مساله سبب شد تا 
قبل از برگزاری مسابقات نتوانیم بین بازیکنان داخلی و لژیونرها هماهنگی 
لازم را ایجاد کنیم و بازیکنان با یکدیگر هماهنگ نبودند.وی با اشاره به 
مصدومیت  برخی از بازیکنان مطرح این تیم در جریان مسابقات انتخابی 
کسب سهمیه پارالمپیک پاریس گفت: در شرایطی در آخرین مرحله 
مسابقات کسب سهمیه پارالمپیک پاریس شرکت کردیم که برخی از 
بازیکنان مطرح بسکتبال باویلچر از جمله امید هادی اظهر که یکی از 
بهترین بازیکنان ما بود در جریان مسابقات دچار مصدومیت شد و ارنج 
اصلی تیم در نبود او کاملا تغییر پیدا کرد. بنابراین عدم هماهنگی بین 
بازیکنان داخلی و لژیونرها از یک طرف و مصدومیت برخی از بازیکنان 
کلیدی تیم از سوی دیگر شرایطی ایجاد کرد که نتوانستیم براساس 
برنامه ریزی پیش برویم و بازی های خوبی را به نمایش بگذاریم.دستیار 
اظهار کرد: بعد از مسابقات جهانی امارات که سوم جهان شدیم هدف بر 
این بود که بهترین عملکرد را در مسابقات شانس مجدد پاریس برای 
کسب سهمیه پارالمپیک داشته باشیم اما واقعا با بدشانسی مواجه شدیم.

کیلوگرم  وزن ۸۶  منتخب  نفر  انتخاب 
کشتی آزاد ایران برای حضور در المپیک 
به کلاف سردرگم این روزهای کادر فنی 

تبدیل شده است.
تعویق در بازگشت حسن یزدانی به اردوی 
تیم ملی کشتی آزاد ایران موجب شده 
تا شایعات پیرامون سلامت جسمی این 
بود  قرار  باشد.  پیش  از  بیش  قهرمان 
یزدانی از اول اردیبهشت ماه به اردوی تیم 
ملی اضافه شود اما وی پس از مشورت 
زمان  به  را  بازگشت  این  کادرفنی  با 
دیگری موکول کرد. هشتمین مرحله از 
آزاد روزهای ۵  تیم ملی کشتی  اردوی 
لغایت ۱۷ اردیبهشت ماه در خانه کشتی 
شهید مصطفی صدرزاده کمپ تیم های 
ملی کشتی شهید حاج قاسم سلیمانی 
در حال برگزاری است. نام کاپیتان تیم 
ملی کشتی آزاد بعد از حدود ۲۰۰ در 
لیست اردونشینان بود اما وی اعلام کرده 
برای تکمیل دوره درمانی و فیزیوتراپی از 
مرحله بعد در اردو حضور خواهد داشت. 
مازندران  استان  در  روزها  این  یزدانی 
و در اردوی تیم کشتی آزاد جوانان در 
حال تمرین و انجام مراحل توانبخشی و 
فیزیوتراپی است.تاخیر در بازگشت یزدانی 
به اردو، همزمان با انتشار عکس هایی از 
تمرینات کامران قاسمپور حکایت از آن 
دارد که کادر فنی بیش از پیش نسبت 
به میزان آمادگی یزدانی تردید دارد. این 
تردید در حالی است که قرار بود یزدانی 

به همراه قاسمپور به مسابقات رنکینگ دار 
مجارستان اعزام شوند تا ارزیابی کلی و 
البته محک جدی از این ۲ مدعی برای 
حضور در وزن ۸۶ کیلوگرم بدست آید. 
این رقابت ها ۱۷ تا ۲۰ خرداد قرار است 
با  در بواپست مجارستان برگزار شود و 
عنوان  به  آن  رنکینگی  امتیاز  به  توجه 
یکی از معتبرترین مسابقات از همین حالا 
مدعیان  از  بسیاری  می شود  پیش بینی 
دنیای کشتی برای افزایش امتیاز رنکینگ 
خود در آن حضور داشته باشند.علیرضا 
دبیر رئیس فدراسیون ۲۱ فروردین در 
خصوص برگزاری انتخابی بین حسن و 
کامران گفت: قطعا هر تصمیمی به نفع 
تیم ملی کشتی کشورم باشد را می گیرم. 
احتمالی  هر  کیلوگرم   ۸۶ وزن  درباره 
وجود دارد. اینکه حسن آقا انتخاب شود 
همه  بگذاریم،  انتخابی  کشتی  اینکه  و 
چیز به وضعیت کتف حسن آقا بستگی 

دارد. ما بر اساس وضعیت حسن تصمیم 
می گیریم، اما حتما اشتباهی که دوره خود 
من شد و بدون تست به المپیک رفتم را 
حسن  باید  شود.  تکرار  بگذاریم  نباید 
بخاطر خودش هم که شده تست شود.

وی این را هم گفت: کتف حسن از ۳ جا 
جراحی شده و عمل ساده ای نبوده است. 
دکتر گفته بود ۴ ماهه روی تشک می آید، 
تمرینات  به  اردیبهشت  گفتند  بعد  اما 
بازمی گردد. من خودم کتف عمل کرده ام. 
کشتی  بتوانی  باید  کتف  عمل  از  بعد 
وضعیت  ببینیم  اول  باید  کنی.  تمرین 
برگزاری  بر  است.تاکید  چگونه  حسن 
انتخابی در وزن ۸۶ کیلوگرم و ادامه دار 
شدن غیبت یزدانی در اردوها موجب شد 
تا روز گذشته یک جلسه سه جانبه بین 
یزدانی، دبیر و محسن کاوه سرمربی تیم 
ملی در محل فدراسیون تشکیل و بعد 
غیررسمی حکایت  اخبار  این جلسه  از 

از انصراف یزدانی از مسابقات مجارستان 
داشت، اخباری که در صورت تائید موجب 

نگرانی اهالی کشتی خواهد بود.
اخبار غیررسمی حکایت از اعزام کاپیتان 
تیم کشتی ایران به تورنمنت سرکیسیان 
دارد؛  ارمنستان  کشور  در  خرداد(   ۲۵(
رنکینگ دارهای  زمره  در  که  تورنمنتی 
و سطح  نیست  اتحادیه جهانی کشتی 
آن نیز در مقایسه با مجارستان در این 
سال  بود.  نخواهد  مقایسه  قابل  شرایط 
گذشته فدراسیون کشتی برای حضور در 
این تورنمنت، منتخب کشتی آزاد تهران 
را اعزام کرد. انصراف یزدانی از تورنمنت 
مجارستان نه تنها تردیدها در خصوص 
حضور احتمالی وی در المپیک را بیشتر 
بلکه موجب خواهد شد تا  خواهد کرد 
رنکینگ وی در اتحادیه جهانی کشتی نیز 
دچار تغییر شود. یزدانی هم اکنون با ۳۷ 
هزار امتیاز در جایگاه چهارم برترین های 
وزن ۸۶ کیلوگرم قرار دارد و تورنمنت 
رنکینگ دار  مسابقه  آخرین  مجارستان 
اتحادیه جهانی کشتی است. البته با توجه 
به غیبت تیلور در المپیک، یزدانی به رده 

سوم رنکینگ صعود خواهد کرد.
حضور  برای  گمانه زنی   شرایط  این  با 
بیشتر  کیلوگرم   ۸۶ وزن  در  قاسمپور 
واکنش  دید  باید  البته  شد؛  خواهد 
اخبار  به  فنی  کادر  البته  و  فدارسیون 
خصوص  در  شده  منتشر  غیررسمی 

تکلیف وزن ۸۶ کیلوگرم چیست.

 دومین روز رقابت های بوکس قهرمانی جوانان و امید آسیا با کسب چهار پیروزی ملی پوشان امید ایران همراه شد.
رقابت های قهرمانی جوانان و امید آسیا از روز شنبه)هشتم اردیبهشت ( آغاز  شده است و تا هجدهم همین ماه ادامه خواهد 
داشت. تیم های جوانان و امید ایران در مجموع با ۱۸ بوکسور راهی قزاقستان شده اند.رقابت های رده سنی امید برگزار شد و 
چهار نماینده ایران به مصاف حریفان خود رفته و همگی صاحب پیروزی شدند.در وزن ۴۸ کیلوگرم، آرشام حسنی برابر لی 
جونگ  هو از کره جنوبی به برتری دست یافت. او در دور بعدی با ویشوانا از هند مصاف می دهد.در وزن ۵۷ کیلوگرم، نیما بیاتی 
با ارائه مبارزه ای تماشایی مقابل جان پائول از فیلیپین به پیروزی رسید تا در مرحله بعدی با گانبولد از مغلوستان روبه رو شود.

در وزن ۶۳.۵ کیلوگرم، امیرحسین پیشرو برابر ویمارشانا از سریلانکا قرار گرفت و کاملا برتر از حریف بود و پیروز شد. او در 
مرحله بعدی با مادامینوف ازبکستانی پیکار خواهد کرد.در وزن ۷۱ کیلوگرم، عیسی فردین توانست کرار اسماعیل  از عراق  را 
با شکست بدرقه کند. فردین در مرحله بعدی با آکالیکوف از قزاقستان مبارزه دارد.همچنین فردا در ادامه رقابت های قهرمانی 
آسیا، ۲ نماینده تیم جوانان ایران روی رینگ می روند. بر این اساس در وزن ۴۸ کیلوگرم، مهدی شعبان با رابرت مالنوک  از 

فیلیپین و در وزن ۵۴ کیلوگرم، مهدی سلطانی با دلگون سایخان از مغولستان مبارزه خواهد کرد.

 تیم ملی فوتسال ایران با پیروزی مقابل تایلند توانست قهرمان جام ملت های آسیا ۲۰۲۴ شود.فینال جام ملت های فوتسال 
آسیا ۲۰۲۴ روز یکشنبه بین تیم های تایلند و ایران در سالن بانکوک آره نا برگزار شد که در نهایت ایران با نتیجه ۴ بر ۱ توانست 
میزبان را شکست دهد و قهرمان آسیا شود.شاگردان وحید شمسایی که در این دیدار مقابل تماشاگران پرشمار تایلندی بازی 
می کردند، در همان دقیقه یک روی شوت سنگین مهدی کریمی توانستند به گل نخست خود برسند. در ادامه فشار حملات 
تایلند بیشتر شد اما ایران روی یک کار ترکیبی و در دقیقه ۶ توسط سعید احمد عباسی به گل دوم رسید.شاگردان میگوئل 
رودریگو که نمی خواستند به راحتی بازنده این دیدار باشند، فشار را روی ایران بیشتر کردند. ایران نیز با انجام ۵ خطا وارد 
محدوده خطر شد اما تا پایان نیمه اول خطایی انجام نداد و این نیمه با همان نتیجه دو بر صفر به پایان رسید.در نیمه دوم 
تایلند توانست در دقیقه ۷ به گل اول خود برسد. پس از این گل، بازیکنان ایران به خود آمدند و علی اصغر حسن زاده یک دقیقه 
پس از گل تایلند روی یک ضربه والی زیبا توانست گل سوم را به ثمر برساند.تایلند پس از اینکه نتوانست گل های خورده را 
جبران کند، بازی پاورپلی )۵ نفره( را در دستور کار قرار داد اما در همین حین باقر محمدی دروازه بان تیم ملی ایران از اشتباه 
تایلندی ها استفاده کرد و توانست گل چهارم تیم ملی فوتسال کشورمان را به ثمر برساند.در پایان بازی همین نتیجه باقی ماند 
و ایران توانست قهرمانی خود را جشن بگیرد.تیم ملی فوتسال ایران که دوره قبل نتوانسته بود قهرمان شود، در این دوره تاج و 
تخت خود را پس گرفت و به سیزدهمین قهرمانی خود در قاره کهن رسید.کیومرث هاشمی وزیر ورزش و مهدی تاج رییس 

کمیته فوتسال آسیا و رییس فدراسیون فوتبال ایران نیز این بازی را از نزدیک نظاره کردند.

آیا یزدانی به المپیک می رسد؟

اعزام ۸ تیرانداز به 
جام جهانی باکو

چهار پیروزی بوکسورهای امید ایران در قهرمانی آسیا

سلام شاگردان شمسایی به سیزدهمین قهرمانی

گزینه پیشنهادی کاپلو برای مربیگری میلان

 VAR عامل نابودی فوتبال جهان شده است

در چارچوب هفته سی وسوم لالیگا، رئال بتیس و سویا داربی آندلس 
را در بنیتا ویامارین برگزار کردند اما تلاش دو تیم حاصلی جز نتیجه 
تساوی نداشت.رئال بتیس در نیمه نخست نمایش بهتری ارائه کرد و 
با تک گل ایسکو از روی نقطه پنالتی پیش افتاد اما در دقایق آغازین 
داربی  راموس  یاران  تا  تساوی کشاند  به  را  کار  نیمه دوم سالاس 
حساس آندلس را در خانه حریف واگذار نکنند.بتیس می توانست با 
پیروزی در این بازی با سوسیه داد هم امتیاز شود و گام بلندی برای 
کسب سهمیه لیگ اروپا بردارد اما با این تساوی کماکان در رتبه 

هفتم و در فاصله ۲ امتیازی سوسیه داد باقی ماند.

سرمربی سابق میلان از سرمربی شگفتی ساز این فصل سری آ به عنوان 
بهترین گزینه برای هدایت روسونری یاد کرد.فابیو کاپلو مشتاقانه منتظر 
آمدن مربی جدیدی به روسونری است. به نظر او تیاگو موتا می تواند 
جایگزین شایسته ای برای استفانو پیولی باشد.دُن  فابیو با اشاره به حضور 
مربی جدید در میلان گفت: مربی جدیدی که به میلان می آید ابتدا باید 
بداند کجا کار می کند. در انگلیس تیم ها می جنگند و می دوند. حتی اگر 
نتیجه سه بر صفر هم باشد، تیمی که عقب افتاده برای بازگشت به بازی 
با تمام توانش می جنگد. در فرانسه قدرت بدنی حرف اول و آخر را می زند. 
سرمربی جدیدی که به میلان می آید باید نحوه کار در باشگاه و لیگ را 
بداند و کاربلد باشد.او با اشاره به موفقیت های تیاگو موتا در این فصل در 
تیم بولونیا اظهار کرد: او ارزش و سطح همه بازیکنانش را بالا برده است 
و ارتباط خوبی با بازیکنان بولونیا دارد. بازیکنان حاضرند برایش در زمین 
بجنگند. موتا بهترین گزینه برای هدایت میلان است.بولونیا در این فصل 
با هدایت تیاگو موتا توانسته است در رده چهارم قرار گیرد و سهمیه 
حضور در لیگ قهرمانان اروپا را نشانه گرفته است.میلان در فصل جاری 
سری A  با هدایت استفانو پیولی عملکرد خوبی نداشته است و شکست 
در داربی میلان نیز هواداران این تیم را عصبانی تر کرده است و به نظر 

می رسد استفانو پیولی در پایان فصل این تیم را ترک کند.

هافبک سابق چلسی با بیان اینکه مربیگری در این تیم سخت ترین کار 
جهان است، خواستار دادن زمان بیشتری به مائوریتسیو پوچتینو شد.

 چلسی در فصل جاری با هدایت پوچتینو نتایج بدی را کسب کرده است 
و در رده نهم جدول رده بندی قرار دارد. چلسی با ۴۸ امتیاز پس از ۳۳ 
بازی در رده نهم لیگ برتر انگلیس ایستاده است و شانسی برای کسب 
سهمیه اروپایی ندارد. جو کول، هافبک سابق تیم ملی انگلیس، درباره 
عملکرد مائوریتسیو پوچتینو در چلسی گفت: فکر می کنم مربیگری 
چلسی، سخت ترین کار فوتبال جهان است. تغییر مربی، راه حل نیست. 
امروز چلسی شرایط خوبی ندارد و از خیلی از تیم های بزرگ عقب تر 
است ولی همه چیز می تواند خیلی سریع تغییر کند. ما باید برای فصل 
آینده از مربی حمایت کنیم. شرایط می تواند برای ما تغییر کند. این 
اتفاقات ناامیدکننده اند. مقابل سیتی در نیمه نهایی جام حذفی و حالا 
 VAR .جلوی استون ویلا در لیگ برتر قربانی تصمیم های داوری شدیم
فوتبال را نابود کرده است. جو کول، بازیکن سابق چلسی و آرسنال، در 
۲۸۱ بازی برای آبی های لندن در تمامی رقابت ها ۴۰ گل به ثمر رساند 

و از محبوبیت بالایی بین هواداران برخوردار است.

 انتخاب نفر منتخب وزن ۸۶ کیلوگرم کشتی آزاد ایران برای حضور در المپیک؛

نفر هشتم رده بندی اسنوکر جهان پس از اظهار نظر توهین آمیز در مورد برترین 
نماینده اسنوکر ایران، از گردونه رقابت های قهرمانی حذف شد.

حسـین وفایـی بعـد از باخـت به جـاد ترامـپ در یک هشـتم قهرمانی جهـان، از 
محل برگزاری مسـابقات جهانی کروسـیبل به شـدت انتقاد کرد. سالن کروسبیل 

در شـهر شـفیلد انگلسـتان یکی از محبوب ترین سـالن های مسـابقات اسـت که 
اکثـر اسـنوکربازهای اروپایـی خاطرات بسـیاری در آن دارند. سال هاسـت که این 
سـالن میزبـان مسـابقات قهرمانـی جهـان اسـت و مـردم زیـادی برای تماشـای 

مسـابقات در آن سـالن، تـلاش می کنند.    

۸ تیرانداز راهی مسابقات تیراندازی جام جهانی باکو خواهند شد. 
 مسابقات تیراندازی جام جهانی از ۱۳ تا ۲۱ اردیبهشت در سه رشته تفنگ، تپانچه و اهداف 
پروازی به میزبانی باکو آذربایجان انجام می شود. ایران در این مسابقات تنها در بخش تفنگ و 
تپانچه نماینده خواهد داشت که در روزهای چهارشنبه و پنج شنبه ۱۲ و ۱۳ اردیبهشت راهی 
باکو خواهند شد. فاطمه امینی، شرمینه چهل امیرانی، نجمه خدمتی، پوریا نوروزیان و امیرمحمد 
نکونام در بخش تفنگ و هانیه رستمیان، گلنوش سبقت اللهی و سجاد پورحسینی در بخش تپانچه 
نمایندگان ایران در این مسابقات هستند. هدایت تیم ملی تفنگ بر عهده مریم طالبی و تیم ملی 
تپانچه را محسن نصر اصفهانی برعهده خواهند داشت.در رشته تیراندازی مسابقات جهانی برزیل 
آخرین مسابقه توزیع سهمیه المپیک پاریس بود که امتیاز آن هم در رنکینگ تیراندازان تاثیری 

نداشت اما هنوز توزیع سهمیه المپیک پاریس از طریق رنکینگ باقی مانده است.
امتیـاز مسـابقات جـام جهانـی در رنکینـگ المپیکـی تیرانـدازان تاثیرگـذار اسـت بنابرایـن 
تیرانـدازان می تواننـد در مسـابقات جـام جهانی باکو و جـام جهانی مونیخ )۱۱ تـا ۱۹ خرداد( 
جایـگاه خـود را در رنکینـگ جهانـی بهبود دهنـد. در آخریـن رده بندی المپیکی فدراسـیون 
جهانـی سـجاد پورحسـینی در تپانچـه بـادی در رده ۲۴، گلنوش سـبقت اللهی در تپانچه ۲۵ 
متـر در رده ۱۶۹ و در تپانچـه بـادی در رده ۴۰ قرار دارنـد. همچنین نجمه خدمتی در تفنگ 
بـادی در رده ۱۰۲ و تفنـگ سـه وضعیـت در رده ۹۲ قرار دارد. پوریـا نوروزیان در تفنگ بادی 
در رده ۷۵ و در تفنـگ سـه وضعیـت در رده ۵۸ و امیـر محمـد در تفنـگ بـادی در رده ۳۸ و 

در تفنـگ سـه وضعیـت در رده ۱۰۸ قـرار دارند. 

شکست جادوگر بریتانیایی پس از توهین به وفایی
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معصومه طاهری / کیمیای ایران:   
پخش  شاهد  روزها  این  متاسفانه   
برای  انیمیشن هایی  و  کارتون ها 
که  هستیم  نوجوانان  و  کودکان 
نمی توان  و  هستند  دهنده  هشدار 
براحتی بچه ها را پای تلویزیون و یا 
نام سرگرمی گذاشت، زیرا  رایانه به 
اسفنجی«  باب   « انیمیشن  از  بعد 
 « کرد،  ایجاد  که  محبوبیتی  و 
اخیرا  حالا  بازی ها«  اسباب  دنیای 
و  کودکان  سنی  رده  برای  کارتونی 
نوجوانان ساخته شده که با رگه های 
در  است.  همراه  همجنس بازی 
مجموعه  از  که  انیمیشن»لایتیر« 
انیمیشن » دنیای اسباب بازی ها« 
اسم  به  زن  شخصیت  یک  است 
تشکیل  دیگری  زن  با  هوروتون 
شاد  زندگی  آنها  است  داده  خانواده 
دارند  خود  بچه  همراه  به  خوی  و 
هم  که  پیگ«  »پپا  درکارتون  و 
دوست  قطبی  خرس  از  خوکه  پپا 
جدیدیش تعریف می کند او به جای 
یک پدر ومادر، دو مادر دارد!! و... در 
را  مادر  اهمیت  که  انیمیشن ها  این 
از وجود پدر نشان می دهند  بیشتر 
برای همین مهم نیست دو مادر کنار 
هم زندگی کنند و پدری هم نباشد 
اعضای  خوشبختی  و  شادی  مهم 

می شود!!  تامین  که  است  خانواده 
این  به  هجنس بازی  تابوی  البته 
صورت یک شبه شکسته نشده است 
با واکنش مخاطبان مواجه گردد   تا 
بلکه با  کمک فیلم، سریال، کارتون 
و جذابیت هایی که در دنیای جادویی 
تصاویر متحرک وجود دارد به تدریج  
و گذر زمان این مفاهیم سرتاپا غلط 
و غیرعرفی و شرعی را ارائه  کرده اند 
تا  ذهن مخاطب نسبت به آنها عکس 
العمل نشان ندهد و اصلا متوجه قبح 
بی حرمتی،  نشود.  آنها  شکنی های 
جنسی  انحرافات  و  برهنگی  ناسزا، 
تنها بخشی از خط قرمزهایی هستند 
و  کارتون  تولید  در  به خصوص  که 
رعایت  باید  سازندگان  انیمیشن ها 
کنند و توجه به سنین مخاطبان خود 

سال  تا  قوانین  این  و  باشند  داشته 
۱۹۶۸  هم اجرا می شدند و به عنوان 
خط قرمز تولید کنندگان محسوب 
می شد، اما کم کم  با سهل انگاری و 
البته انتفاع گرایی سرمایه داران زیر پا 
گذاشته شدند؛ به گونه ای که به مدد 
رسانه های اجتماعی و گستردگی آن،  
این مساله امروز تحت عنوان گرایش 
به  مخاطبان  به  آموزش  و  طبیعی 
می شود  یاد  آن  از  بچه ها  خصوص 
کارتون  قالب  در  را  مفاهیم  این  و 
بچه ها  پاک  دنیای  وارد  راحتی  به 
داشته  آمادگی  تاذهنش  کرده   وارد 
باشد برنامه هایی که گاهی به قدری  
هستند،  همراه  دیدنی  و  جذاب 
پرده  پشت  مفاهیم  مفهوم  متوجه 
این  که  این  از  نمی شویم،غافل  آن 

ضربه اش  است،  رسانه  خاصیت 
را  فرد  و  فکر می زند  و  به ذهن  را 

گرفتار می سازد.    
بنابراین نیاز است تا والدین در کنار 
رفع  و  خود  بچه های  از  مراقبت 
به  نسبت  روزمره،  زندگی  نیازهای 
استفاده از رسانه ها و برنامه هایی که 
می بینند هم مراقبت و توجه داشته 
باشند به نوعی از منظر روانشناسی 
تربیت  جهت  والدین  رسانه، 
مراقبت های  به  فرزندانشان  صحیح 
دارند؛  نیاز  دائم   و  هلیکوپتری 
چراکه در عصر رسانه ها و شبکه های 
و  حساسیت ها  باید  اجتماعی، 
مراقبت ها از این نسل رسانه بیشتر 
شود چه بسا حتی ضروری است تا 
والدین تنبلی خود را  کنار بگذارند 
را  بیشتری  وقت  فرزندان  همراه  و 
و  ذهنی  خوراک  و  کنند  سپری 
داشته  نظر  تحت  را  آنها  دیداری 
تربیت  خواهان  واقعا  اگر  و  باشند 
خوب و آینده ای روشن برای فرزندان 
خود هستند بایستی با رفتار درست 
بدهند؛  آموزش  آنها  به  پسندیده  و 
رفتار  شدت  به  ما  فرزندان  که  چرا 
محور هستند و نگاه به رفتار و اعمال 
والدین خود و اطرافیانش کرده و یاد                  

می گیرند چگونه رفتار و عمل کنند.

آذربایجان شرقی - میانه / عبدالحسین نور هاشمی: تعداد ۷ هزار 
به دغدغه های کارگران  نظاره گر بی مهری  میانه  کارگر ساختمانی در 
هستند و نزدیک به ۴ هزار کارگر نیز چشم انتظار سهمیه بیمه کارگران 
ساختمانی هستند. این در حالیست که از سویی وقتی ۲۱۵ نماینده مجلس 
اصلاحیه ماده ۵ قانون بیمه را مصوب کردند ۵ ماه بیشتر دوام نیاورد و ۱۵۴ 

نماینده با طرح دو فوریتی آن  را لغو کردند .
مراسمی بمناسبت هفته کارگر با حضور فرماندار ، دادستان ، تنی چند از 
مسوولان ادارات و کارگران در محل تالار سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
شهرستان میانه  برگزار شد .در این مراسم محمد باقر هنربر  فرماندار ویژه 
میانه اظهار داشت: پیگیر موضوع بیمه کارگران ساختمانی خواهیم شد و 
از دادستان محترم شهرستان ، مجموعه متولیان مربوطه در استانداری و 
نمایندگان محترم مجلس درخواست می کنیم تا حصول نتیجه پیگیری 
موضوع را انجام دهند. وی افزود: در خصوص اختصاص ایستگاه کارگران 
ساختمانی موضوع بررسی خواهد شد و با شهردار و اعضای شورای شهر میانه 

مذاکره می کنیم تا با اختصاص زمین مشکل مرتفع شود .
دادستان شهرستان میانه نیز ضمن بزرگداشت هفته کارگر اظهار داشت: 
بسیاری از کارگران طبیعتا بطور تجربی فعالیت کاری خود را آغاز می کنند 
فلذا اصول ایمنی کار را بطور اصولی فرا نمی گیرند در این خصوص لازم 
است تدبیری اندیشیده شود تا این عزیزان آموزش علمی و اصولی ایمنی 
را فرا بگیرند و جا دارد متولیان زمینه این موضوع مهم را فراهم کنند. 
محمودیان تصریح کرد متاسفانه طیفی از افراد و کارگران  نیز مقوله ایمنی 
در کار را جدی نمی گیرند و پس از حادثه دچار مشکلات مربوطه می شوند.

در این مراسم مهدی کاظمی رییس انجمن صنفی کارگران ساختمانی میانه 
نیز به بیان موضوعات مبتلابه کارگران ساختمانی پرداخت و اظهار داشت 
: مشکلات مربوط به بیمه کارگران ساختمانی مطالبه ای جدی و بر زمین 
مانده است که علیرغم پیگیری های بسیار نتیجه مطلوب پدید نیامده است 
، این مقام مسوول در انجمن صنفی کارگران ساختمانی میانه عدم ایجاد 
یک ایستگاه کارگری در میانه را از دیگر چالش های پیش رو عنوان کرد و 
خاطرنشان ساخت علیرغم اینکه یکسال پیش اعضای محترم شورای شهر 
قول مساعدت داده بودند ولی تاکنون پیگیری ها نتیجه بخش نبوده است .

مهدی کاظمی تصویب اصلاحیه ماده ۵ قانون بیمه را اقدامی امیدوار کننده 
دانست که بیش از ۵ ماه دوام نیاورد و اقدام ۱۵۴ نماینده دیگر در جهت لغو 

آن را با طرح دو فوریتی بسیار نا امید کننده دانست .

عضو شورای عالی علمی مرکز دایرةالمعارف بزرگ اسلامی با بیان اینکه 
»وقف« در همه جای دنیا حتی در کشورهای پیشرفته امری پسندیده است، 
گفت: دانشگاه هاروارد یا استنفورد در آمریکا با چند ۱۰میلیارد دلار موقوفات 

اداره می شود، اتفاقا با همین هزینه دانشگاه های معتبر و معروفی شدند.
علی اکبر صالحی اظهار داشت: وقف امری پسندیده در همه جای دنیا است 
حتی در کشورهای پیشرفته وجود دارد، آن زمان که در آمریکا تحصیل 

می کردم و دانشجو بودم در بیشتر دانشگاه های آمریکا وجود داشت.
مثلا  گفت:  اسلامی  بزرگ  دایره المعارف  مرکز  علمی  عالی  شورای  عضو 
دانشگاه هاروارد یا استنفورد در آمریکا با چند ۱۰میلیارد دلار موقوفات اداره 
می شود، اتفاقا با همین هزینه دانشگاه های معتبر و معروف شدند، این طور 

نیست که با اعتبار دولتی اداره شوند و فعالیت کنند.

مشکلات کارگران و 
حکایت سنگ زیرین آسیاب

علی اکبر صالحی: هاروارد و استنفورد هم با 
وقف اداره می شوند

نادر طالب زاده؛
 تئوریسینی ضدامپریالیسم

ترویج همجنس بازی در انیمیشن ها!!! 

دو سال از درگذشت »نادر طالب زاده« گذشت. چهره سرشناس دنیای رسانه ای 
قرن بیست ویکم که موفق شد هسته مرکزی مبارزه با امپریالیسم فرهنگی را در 
کانون های آزادی خواه جهان مستقر کرده و این شجاعت را به منتقدان نظم قدیم 
بدهد که با تصویرسازی حقیقی، در مسیر تعالی یک جامعه مستقل گام بردارند.

نادر طالب زاده یک شخصیت چندوجهی برای نظام فرهنگی کشور بود. تحصیلات 
آکادمیک سینما از آمریکا داشت اما در عین حال، چندان خود را محدود به فعالیت 
سینمایی نکرد. آنچه سبب شده تا امروز نام طالب زاده، فراتر از جریان سینمایی، برای 
عموم مردم شناخته شده باشد، چارچوبه های مانیفستی است که وی در برهه های 
مختلف تاریخ به کار بست و سبب شد تا نظام فکری و فرهنگ سرزمینی ایران در 
دوره پس از انقلاب، با هدفمندی هوشمندانه تری به سراسر جهان مخابره شود.

طالب زاده به واسطه سکونت یک دهه ای خود در آمریکا، آشنایی کاملی با جریان 
رسانه ای این کشور داشت. تجربه علمی و عملی که وی در جوانی در آمریکا به 
دست آورده بود در کنار فعالیت فشرده در سال های نخستین انقلاب سبب شد تا 
وی به آنالیز بهتری از شرایط فرهنگی حاکم بر جهان دست یابد. به همین جهت، 
نحله فکری و جریان عملکردی وی تا قبل از شهادت مرتضی آوینی، بیشتر دایرمدار 
کنش مندی های اجرایی بود که از ساخت و تولید آثار سینمایی و مستند گرفته تا 
همکاری با تلویزیون را شامل می شد.طالب زاده از تمام ظرفیت های خود استفاده 
کرد تا انتقاد از نظام رسانه ای آمریکا که پیشران سیاست های این کشور بود را با 
چالش هایی جدی و بنیادی مواجه کندپس از شهادت آوینی، کنش مندی اجرایی، 
جای خود را به یک مانیفست ساختاری داد. طالب زاده از تمام ظرفیت های خود 
استفاده کرد تا انتقاد از نظام رسانه ای آمریکا که پیشران سیاست های این کشور بود 
را با چالش هایی جدی و بنیادی مواجه کند. برای همین منظور، با تولید برنامه ها، 
جشنواره ها و کنفرانس هایی، خطوط فکری موازی با این جریان را به راه انداخت 
و زمینه ای را در جهان به وجود آورد تا تمامی متفکران و صاحب نظران منتقد این 
جریان رسانه ای، فرصت و تریبونی برای بیان رسمی مخالفت خود داشته باشند.با 
این جریان سازی، تبیین نگاه ضدامپریالیستی ایران به عنوان ام القرای جهان اسلام، 
نهادینه تر شده و در عین حال، توجه اندیشمندان بسیاری به این رخدادها معطوف 
گشت. این عملکرد سبب شد تا آمریکا و هم پیمانان فکری این کشور، ایران را در 
جایگاهی ببینند که آنها را مورد هجمه های فرهنگی قرار داده است؛ رویکردی که تا 
آن زمان، تنها از آمریکا و کشورهای قدرتمند اروپایی صادر می شد اما این جریان از 
دهه ۸۰ به بعد، با ابتکارات طالب زاده در جهت نقد جریان رسانه ای و همگام کردن 
اندیشمندان بزرگ جهانی با خود، شکل وارونه ای پیدا کرد تا جایی که بسیاری 
از رسانه های آمریکایی با انعکاس دیدگاه های مطرح شده و نتایج این برنامه ها، 
پرسش هایی چالشی را علیه سردمداران خود مطرح می کردند که تا آن زمان، سابقه 
چندانی در نظام رسانه ای این کشور نداشته است.طالب زاده به تنهایی یک تیم متفکر 
بود که با نظم روز جهان آشنایی داشت. قواعد بازی رسانه ای را می دانست و چون 
جسارت، بخشی از هویت ذاتی این فرد بود، هیچ گاه در برابر تهدیدات و حتی 
پیشنهادات، سر خم نکرد و مسیری را پیمود که آوینی از او انتظار داشتدرواقع 
بیش از دو دهه، جریانی علیه هژمونی سلطه گرایانه آمریکا به وجود آمد که هیچ 
کشوری نتوانسته بود آن را در زمین دنیای مدرن امروزی علیه قدرتمندترین کشور 
جهان عملیاتی نماید. این دستاورد، گستره وسیعی داشت و علاوه بر منکوب کردن 
سیاست های فرهنگی اشتباه امپریالیسم، دیگر وجوه سیاسی، نظامی و اقتصادی 
این بلوک قدرت را با ارائه اسناد و مدارکی جدید، به باد انتقاد می گرفت.نگاهی 
که طالب زاده با این مجموعه ابتکارات خود به جریان غالب فرهنگی جهان داشت، 
برخلاف رویکرد آمریکا و کشورهای اروپایی، شکل انتحاری و دفعی نداشت بلکه 
به شیوه ای خزنده و مستمر، شهروندان این کشورها و طرفداران سیاست های آنان 
را آگاه کرده و بدین ترتیب، با یک فرهنگ سازی مدون و هوشمندانه، زمینه های 

تضعیف پایه های امپریالیسم را از درون همان کشورها رقم می زد.

تاكید قائم مقام میراث فرهنگی بر تسهیلگری مجوز موزه های خصوصی
قائم  مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی ضمن تاکید بر تسهیلگری مجوز موزه های 
عنوان  به  میراث فرهنگی  اقتصاد  از  خصوصی، 

موضوعی مغفول یاد کرد.
علی  نشست  فرهنگی،  میراث  وزارت  گزارش  به 
دارابی قائم مقام وزیر و معاون میراث فرهنگی کشور 
با ۲۲ مجموعه دار بخش خصوصی، روز یکشنبه نهم 
اردیبهشت سال ۱۴۰۳ در مجموعه تاریخی فرهنگی 
ضمن  نشست  این  در  شد.دارابی  برگزار  نیاوران 
قدردانی از تلاش های مجموعه دارهای خصوصی 
گفت: قدردان کار بزرگ مجموعه دارها در حفاظت 
و حراست از فرهنگ، میراث و هویت کشور هستیم. 
وی افزود: هیچ دولت و حاکمیتی بدون مردم معنا 
پیدا نمی کند، هویت و حیات میراث فرهنگی وابسته 
به مردم است. نقش دولت ، تسهیلگری، حمایت  و 
نظارت است و نباید در امور مربوط به تصدی گری 
ورود کند.قائم مقام وزیر و معاون میراث فرهنگی 
جامعه  برای  راهنمایی  تابلوی  را  موزه ها  کشور، 
افزود: کاردکرد موزه ها صرفاً  و  امروز عنوان کرد 
جمع آوری و ارائه گنجینه ها نیست بلکه علاوه بر 
نگاهداری از تاریخ خوانش و راه حلی برای امروز 
و فردای جامعه محسوب می شوند و در دیپلماسی 
کارگروهی  تشکیل  دارند.  موثر  نقشی  فرهنگی 
به منظور احصاء و پیگیری موضوعات مطرح شده 
در جلسه، اختصاص مکانی به عنوان دفتر انجمن 
مجموعه دارها، برگزاری نشست سالانه و تجلیل از 

برترین  مجموعه دارهای کشور، معرفی مجموعه ها 
و مشارکت در تهیه بانک اطلاعاتی، از دیگر نکات 
مطرح شده از سوی معاون میراث فرهنگی بود. وی 
تجربه،  از  را گنجینه ای  همچنین مجموعه دارها 
دانش عشق، انگیزه و اراده دانست و افزود: از آنجا 
که آموزش پایه توسعه است، برگزاری کارگاه های 
دارد.  ضرورت  مجموعه دارها  سوی  از  آموزشی 
قائم مقام وزیر و معاون میراث فرهنگی همچنین به 
شعار »هر شهر یک موزه« برای تحقق اشاره کرد 
و جانمایی مکان  موزه ها را در شهرهای مختلف 
مورد تاکید قرار داد. دارابی، اقتصاد میراث فرهنگی 
به  و  عنوان  شده  واقع  غفلت  مورد  موضوعی  را 
ضرورت تدوین تقویم رویدادهای میراث فرهنگی 
اشاره کرد. وی با بیان اینکه در حال حاضر سند 
ملی میراث فرهنگی و سند ملی موزه داری کشور 
با مشارکت بخش خصوصی در حال تدوین است 
نظرهای  راستا  این  در  از مجموعه دارها خواست 

خود را مطرح کنند و مشارکت داشته باشند. هادی 
میرزایی، مدیرکل موزه ها با اشاره به برگزاری این 
جلسه به منظور توسعه همکاری و ایجاد زمینه ای 
و  افراد  اختیار  در  تاریخی  اشیاء  شناسایی  برای 
ترغیب فعالیت به شکل قانونی ادامه داد: در طول 
دو سال گذشته ۶۴ مجوز مجموعه داری صادر شد 
و ۷۸ مورد تمدید مجوز انجام گرفته و در سامانه 
جام نیز ۷۱ هزار شیء توسط مجموعه دارها ثبت 
شده است.او ادامه داد: طی دو سال گذشته نیز 
۲۹ مجوز به منظور تاسیس موزه خصوصی صادر 
مجوز شدند.  تمدید  موزه خصوصی  و ۷۴  شده 
منوچهر لطفی، رئیس انجمن مجموعه داران ایران 
با اشاره به شناسایی ۴۵۰۰ مجموعه دار خصوصی 
در کشور افزود: تخمین می زنیم مجموعه دارهای 
سراسر کشور ۸۵۰۰ نفر باشند که نیمی از آنها را 
شناسایی کرده ایم و تلاش انجمن مجموعه دارها 
نزدیک کردن فعالان این حوزه و تعامل با وزارت 
بوده  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی، 
است.او با بیان اینکه تهران دارای ۵۰۰ مجموعه 
دار حرفه ای است، ادامه داد: از این تعداد ۲۰۰ نفر 
آمادگی تاسیس موزه را دارند که اگر ۲۰۰ مکان 
از سوی وزارت میراث فرهنگی در اختیار آنها قرار 
بگیرد موزه هایی بی نظیری را در کشور خواهیم 
داشت.لطفی هدف از تاسیس انجمن مجموعه دارها 
را معرفی و شناخته شدن این افراد عنوان و ابراز 

امیدواری کرد این مهم تحقق پیدا کند.

جلال طاهری: آیا ایرانیان خارجی ستیز هستند؟
نه؛ بلکه باید گفت ایرانیان استقلال طلب هستند و ستیزشان  
با بیگانه با هدف تحقق استقلال است. لذا هر وقت استقلال 
شان ضربه دید به تکاپو افتاده اند  قیام ها و نهضت های مختلف 
برهمین اساس بوده است. مانند نهضت تحریم تنباکو، قیام تهران، 
نهضت جنوب، رئیسعلی دلواری، نهضت جنگل و… همه برای 

حفظ استقلال میهن و جلوگیری از تجاوزات بیگانه بوده است.
 این مساله متاثر از شیعه بودن ماست یا هویت ایرانی؟

هر دو؛ هم هویت شیعی ما و هویت ملی. ما نمی توانیم این دو را از 
هم تفکیک کنیم در تاریخ ایران به خصوص در پنج قرن اخیر این 
دو چنان با هم ممزوج شده است که امکان تفکیک وجود ندارد.

تاریخ را قوم غالب می نویسد اینکه برخی از تاریخ گریزان 
هستند بخاطر همین نگاه یک جانبه و مسلط است؟

اولا تاریخ نگاری موجود ما عمدتا سرگذشت نامه است و باید 
بین تاریخ و سرگذشت نامه تقاوت قائل شد. سرگذشت نامه ها 
در  می تواند  تاریخ  ولی  بنویسند،  است  ممکن  غالب  قوم  را 
حوزه های اجتماعی، سیاسی، مردمی و.. باشد.  ولی نکته مهم 
آن است که حتی در دوران سیاه تاریخی هم باید توجه داشته 
باشیم که تاریخ، فقط سرگذشت سلاطین و سیاست گذاران 
نیست. در قصه مغول ها که بدترین دوران تاریخی کشورمان 
است هم می توان یک تاریخ نگاری اجتماعی داشت؛ تاریخ نگاری 
که نشان دهد قوم غالب چگونه مغلوب فرهنگ ساکنان این 
سرزمین شد و حتی به خدمتگذاری به این فرهنگ پرداختند 

و مسجد گوهرشاد نمادی از این مسئله است.
 همانطور که می دانیم سالها غرب بر کشورمان نفوذ داشته 
است آیا توانسته  آن طور که می خواهد تاریخ سازی کند؟

جامعه ایرانی به غرب نزدیک شده است اما مقاومت درونی هم 

متقابلا در آن شکل گرفته است و این مقاومت ریشه تاریخی دارد. 
مثلا همزمان با دوران پهلوی اول، در ترکیه نیز آتاتورک به دنبال 
غربی سازی بود و اینکه اسلام را از صحنه اجتماعی حذف و حجاب 
برداشته شود. آتاتورک موفق شد، ولی ایران به دلیل ریشه تاریخی و 
همان مقاومتی که مطرح کردم، عملی نشد؛ بنابراین به نظر می آید  
ایران در زمانه ترویج فرهنگ غرب توسط عوامل داخلی، داشته های 
خود را برتر می دانسته است. این به خاطر همان مقاومت هویتی 
و فرهنگی ایرانیان و ریشه های مذهبی آنان است و موجب شد 

سیاست های رضاخانی در ایران با شکست مواجه شود.
  اگر قرار باشد جای یک شخصیت تاریخی باشید کدام 

را انتخاب می کنید؟
و زمان شناس  عالم  ایشان روحانی  اصفهانی،  نورالله  آقا  حاج 
و آگاهی بود که فعالیت هایش محدود به اصفهان، ایران زمان 
خودش نیست حتی برای جهان اسلام هم فعالیت می کرد. مثلا 

در جنگ جهانی اول ایشان علمای طراز اول آن روزگار را گردهم 
آورد تا نسبت به حوادث پیش آمده راهکاری داشته باشند.

  چرا با وجود شهرت و موقعیت بالایی که ایشان داشت 
هنوز نزد مردم ناشناخته است؟

البته نزد تاریخ شناسان و کارشناسان تاریخی شناخته شده است 
حتی رهبری هم بارها از ایشان اسم برده اند، ولی متاسفانه فضای 
جامعه به دلیل کم کاری ها، ایشان را کمتر می شناسند؛ هم 
کم کاری ما و هم تاریخ نگاری پهلوی که حضور و نام ایشان 
را کمرنگ کرده است؛ چراکه از مخالفان سرسخت و جدی با 
رضاشاه بود. یک سریال هم می خواستند از ایشان بسازند ولی 
مسایل مالی و برخی موارد دیگر فعلا مانع از تولید آن شده است.

  امانت دارترین فرد درتاریخ به نظر شما کیست؟
نمی توانیم پاکدستی را در تاریخ صد درصد نشان دهیم. اینکه فردی 
عقاید و ذهنیت های خود را روی مطالب تاریخی وارد نکند و بگوید 
من سعی کرده ام   طرفانه تاریخ نگاری کنم. این هم خیلی کم است 
ولی به شخصه کتاب »تاریخ دخانیه« از شیخ حسن کربلایی را یک 
واقعه نگاری خوب درباره نهضت تحریم تنباکو می دانم. چون چند 
بار هم خوانده ام و شناخت دارم به نظرم امانتداری خوبی در ارائه 

فهم تاریخی مناسب در خصوص این نهضت داشته است.
 بزرگترین دروغ تاریخی به نظر شما کدام است؟

من واژه دروغ را نمی پسندم بهتر است آن را اشتباه تاریخی 
تعبیر کنیم که بعضا باعث شده ما ۲۵۰ سال تاریخ خودمان 
را نادیده بگیریم. صفویه دوران مهم در تشیع است ولی برخی 
تاریخ نگاران آن را به عنوان یک دوران تا حدی منفی معرفی 
کرده و به حاشیه رانده اند. دوگانه سازی با عنوان تشیع علوی 
ـ تشیع صفوی که توسط دکتر شریعی صورت گرفت یکی از 

اشتباهات اساسی در تحلیل تاریخ معاصر ما بوده است.

روایتگری نادرست و آموزش ضعیف دو عامل فاصله گرفتن مردم از تاریخ شده است)قسمت دوم(


